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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 
 
Datum 2022-11-08 

 

Tid Kl. 08:30- 15.05 

 

Plats A-salen 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga   

Närvarande Anton Johansson, sekreterare, §§ 165-191 

 Niklas Nordén, tf kommundirektör, §§ 165-191 

 Mattias Axelsson, tf. ekonomichef § 165 

  Ann-Katrin Lundin, socialchef § 165 

 Örjan Abrahamsson, skolchef § 165 

   

  

 

  

 

  

  

 

  

       

     

Underskrifter Sekreterare  ...................................................................    

  Anton Johansson §§ 165-191 

 
 Ordförande  ...................................................................     

  Johan Andersson (C) §§ 165-191 

  

  Justerare ……………………………………………  

  Åsa Sjödén (S) §§ 165-188 

 
 Justerare ……………………………………………  

  John Åberg (S) §§ 189-191 

 
 

   

 

Bevis om justering 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 

anslagstavla, www.solleftea.se  
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Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 
Närvaro- och tjänstgöringslista 

Namn När- 

Varo 

Tjg. 

ers. 

Jäv Reservation Anteckning 

§  
 

§ 
 

§ 
173 

§  
188 

§ 
 

    
 

Ledamöter 

Johan Andersson (C) X  
    

     
Ordförande 

Maria Wennberg (C) -  
    

     
 

Therese Kårén (C) X  
    

     
 

Birgitta Häggkvist (VI) X  
    

     
 

Ulrika Bergman (VI) X  
    

     
 

Roger Johansson (VI) X  
    

     
 

Kjell-Åke Sjöström (V) X      
     

 

Ulf Breitholtz (V) -      
     

 

John Åberg (S) X    R R 
     

 

Åsa Sjödén (S) X    R R 
     

Justerare 

Tommy Svensson (S) X    R R 
     

 

Mikael Sjölund (S) -      
     

 

Lillemor Edholm (S) -      
     

 

Linnea Stenklyft (S) -      
     

 

Roger Westerlund (-) X      
     

 

Ersättare 
Joel Ölund (C) 

X X     
     Tjg.ers för Maria 

Wennberg 

Monica Tirri (C) 
X X     

     Tjg.ers för Åsa 

Sjödén §§ 189-191 

Jerry Mähler (C) 
X      

     
 

Jörgen Åslund (VI) 
-      

     
 

Maria Eriksson (VI) -      
     

 

Inger Fängström (V) 
X X     

     Tjg-ers för Ulf 

Breitholtz 

Marie Hansson (V) -            

Åsa Nilsson (S) 
X X   R R 

     Tjg.ers. för Mikael 

Sjölund 

Susanne Lindahl (S) 
-      

     
 

Morgan Nordin (S) 
-      

     
 

Ilkka Laamanen (S) 
X X   R R 

     Tjg.ers för Lillemor 

Edholm 

Jack Åkerlund (S) -            

Lena Asplund (M) 
X X    R 

     Tjg.ers för Linnea 
Stenklyft 

Sven-Erik Ragnarsson(-) 

 
-      

     
 

Linus Källgren (-) -           
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2022-11-08 

 

 

 

Val av justerare 

Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 

 

 

Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs med följande ändring: 

 

Ärende 30 Valärende: ledamot i utskottet Samhällsutveckling 

 
 

Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 

 

- Allmänna utskottet 2022-10-18 

- Utskottet för Vård och omsorg 2022-10-19 

- Utskottet för Unga och Lärande 2022-10-20 

- Samhällsutvecklingsutskottet 2022-10-21 

 

Läggs till handlingarna. 
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PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 

§ 165 Dnr KS 5/2022 

 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 

 

Ärendebeskrivning 

Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  

Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Informerar om: 

• ”Måndagssiffran” med smittade patienter i Covid, 6 individer. Vaccination mot 

säsongsinfluensa startas upp från och med vecka 44. 

• Utvecklingen av välfärdstekniken har saktat in.  

• Målkompasser för 2023 utformas. 

• Omtag gällande Senior Alert 

• Hälso- och sjukvården ser att kommunen behöver ha en utökad läkarmedverkan 

och en större tillgänglighet av primärvårdsläkare. 

• Samverkan kring verksamhetsförlagd utbildning för sjuksköterskor fungerar bra.  

• Hemmaplanslösningar genom intensivt stöd i hemmet har gett god effekt. Det har 

minskat andelen Hem för vård eller boende (HVB) -placeringar. 

 

Örjan Abrahamsson, skolchef 

Informerar om:  

• Normal verksamhet, pågår rekrytering av biträdande rektor på Nipanskolan. 

Rekrytering av ny rektor i Junsele är klar.  

• Stor brist på vikarier i hela kommunen, ska framöver locka vikarier på sociala 

medier. 

• Kvalitetsdialoger, kvalitetsplan enligt årshjul.  

• Skolpresidiet – förstärkt kommunsamverkan till kommunstyrelsen.  

 

Niklas Nordén, tf kommundirektör 

Informerar om: 

• Marknadsföring eller information?  

• SKR: Besked om stöd till kommuner och regioner brådskar. 

• Omfattning vattenavstängning i Långsele 9 november. 

• Mångfaldsföreläsning 

• Ransomewareattack mot kommun i länet 

 

Roger Lundin, vd Solatum Hus och Hem AB 

Informerar om: 

• Uthyrningsgrad 95,2 procent, totalt antal 55 stycken. 
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• Redovisar pågående/planerade projekt ägda. 

• Utmaningar med kostnadsökningar 2023, räntekostnader ökar med 1,7 miljoner 

kronor. Fastighetsskötsel ökar med ca 1,7 miljoner kronor, taxebundna kostnader 

ökar med ca 2,9 miljoner kronor.  

• Hyreshöjningar 2023, utifrån ett trepartsavtal centralt ska det bli enklare att 

hyresförhandla. 

• Trädgårdsvägen 28 i Junsele kommer att säljas. 
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Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 

§ 166 Dnr KS 255/2022 

 
Sammanträdesplan 2023   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagna datum som mötesdagar för kommunstyrelsen och 

dess utskott. 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta att  

- fastställa föreslagna datum som mötesdagar för kommunfullmäktige. 

 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningen har tagit fram förslag till sammanträdesdagar för 2023. Tabellen nedan 

innehåller datum för möten med kommunstyrelsen och dess utskott samt för 

kommunfullmäktige. Av tabellen framgår också inplanerade beredningar. 

 
Nämnd/styrelse M å n a d 

                     Dag J F M A M J J A S O N D 

Kommunfullmäktige må - 27 - 24 29 19  - 25 30 27 18 

Kommunstyrelsen ti 10 7 14 4 9 7  15 5 10 7 5 

Kommunstyrelsens utskott 

- Samhällsutveckling må 23 20 20 17 15 12  21 18 16 13 11 

- Allmänna  ti 24 21 21 18 16 13  22 19 17 14 12 

- Vård & omsorg (allm+sekr) on 25 22 22 19 17 14  23 20 18 15 13 

      Sekretess                            on  8 8 5 3, 31 28  9 6 4 1, 29  

- Unga & lärande  to 26 23 23 20 25 15  24 21 19 16 14 

Ärendeberedning inför 

Kommunstyrelsen    fr 

23 

dec 

27 

jan 

3 

mars 

24 

mars 

29 

april 

26 

maj  

7 

(må) 

25 

aug 

29  

aug 

27 

okt 

24 

nov 

Allmänna utskottet    fr 13 10 10 5 5 2  

14 

(må) 8 6 3 1 

Samhällsutvecklingsutskottet     to 12 9 9 

5 

(on) 4 1  10 7 5 2 30/11 

Unga och lärande utskottet         to 12 9 9 6 

10 

(on) 1  10 7 5 2 30/11 

Utskottet för vård och omsorg    fr 13 10 10 

11 

(ti) 5 2  11 8 6 3 1 
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PROTOKOLL 
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§ 167 Dnr KS 241/2022 

 

Reglemente för Krisledningsnämnd 2023-2026   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att reglemente för krisledningsnämnden förnyas med ändringar i hänvisning till 

förnyad kommunallag samt tillägg och förtydligande av behovet av att genomföra 

säkerhetsprövning av de ledamöter som skall tjänstgöra i krisledningsnämnd. 

   

Ärendebeskrivning 

Reglementet skall förnyas för varje mandatperiod. Sannolikheten att KS:au skall träda i 

kraft som krisledningsnämnd är låg då den vardagliga organisationen i kommunen ger 

kommunchefen mandat att styra och fatta beslut över hela den kommunala 

organisationen. Säkerhetsskyddet för vissa verksamheter och den information som 

innehåller detaljerad information om rutiner och säkerhetsskyddsklassificerad information 

gör att man behöver man vara säkerhetsprövad för att få ta del av. Det medför att 

nuvarande ledamöter är säkerhetsprövade och samma behov ligger kvar även framöver. 

Därför finns en beskrivning i reglementet om säkerhetsskydd. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Reglementet inklusive ändringar medför inga kostnader. 
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§ 168 Dnr KS 249/2022 

 

Fastställande av Arbetsmiljöpolicy för arbetsgivaren Sollefteå 
kommun   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att fastställa revideringen av Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun.  

 
 
Ärendebeskrivning 

HR-funktionen har genomfört en revidering av Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun. 

Revideringen består främst av att förtydliga på vilket sätt Sollefteå kommun ska arbeta för 

att kunna utveckla och förbättra arbetsmiljön inom organisationen. Revideringen har även 

resulterat i att bilagan som innehåller ”Arbetsmiljöplan med fokusområde” kommer att tas 

bort. Detta för att kunna agera mer agilt för att snabbare kunna möta upp verksamhetens 

behov. Att arbeta efter ett fastställt fokusområde under en längre period kan upplevas 

statiskt och leda till ineffektivitet.   

  

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun bör 

revideras efter det förslag som föreligger.  

Information är lämnad till arbetstagarorganisationerna i Centrala samverkansgruppen i 

september månad.  
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§ 169 Dnr KS 250/2022 

 
Fastställande av Brandskyddspolicy för arbetsgivaren Sollefteå 
kommun   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  

Kommunfullmäktige besluta  

 

- att fastställa Brandskyddspolicyn för Sollefteå kommun.  

 

Ärendebeskrivning 

HR-funktionen har tagit fram Brandskyddspolicy för Sollefteå kommun. 

Brandskyddspolicyn utgör grunden för det systematiska brandskyddsarbetet inom 

Sollefteå kommun. Policyn fastställer Sollefteå kommuns viljeinriktning och 

övergripande mål för det systematiska brandskyddsarbetet inom kommunen. 

 

I Sollefteå kommuns anvisning för systematiskt brandskyddsarbete framgår mer detaljerat 

hur brandskyddsarbetet ska bedrivas i praktiken.  

 

Kommunstyrelsen bär alltid det yttersta ansvaret för det systematiska brandskyddsarbetet. 

Ansvaret kan inte delegeras vidare men arbetsuppgifterna som brandskyddsarbetet 

innebär kan delegeras till förvaltningen. En uppdatering i delegeringsordningen bör 

genomföras, så att den är anpassad till brandskyddsansvaret.  

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att Brandskyddspolicyn för Sollefteå kommun 

bör fastställas efter det förslag som föreligger.  

Information är lämnad till arbetstagarorganisationerna i Centrala samverkansgruppen i 

september månad.  
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§ 170                                                                 Dnr KS 27/2019 

 
Revidering av nuvarande delegeringsordning   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att fastställa revidering av delegeringsordningen för Sollefteå kommun.  

 
 
Ärendebeskrivning 

I samband med att en brandskyddspolicy upprättas för Sollefteå kommun, måste också det 

systematiska brandskyddsarbetet delegeras från Kommunstyrelsen till förvaltningen. 

 

Sommaren 2022 kom en ny lagstiftning gällande så kallat vitt snus, det är en snus som 

inte innehåller tobak varav tobakslagen inte har varit tillämplig. Den nya lagen innebär att 

det nu är anmälningsplikt att sälja och att tillsyn kommer att kunna bedrivas. 

 

Den äldre plan- och bygglagen finns det inte längre möjlighet att fatta beslut enligt då den 

nuvarande, gällande Plan-och bygglagen kom år 2010. 

Delegeringspunkt 345 a och b innefattar flera olika typer av ärenden vilket är otydligt. En 

delegeringsordning ska ju inte gå att tolka så därför behöver dessa två punkter göras 

tydligare. I en detaljplan har redan byggyta, höjder och liknande prövats en gång i planen 

vilket gör att bygglov oavsett storlek kan delegeras.  

 

En ändrad höjd på objekt avser egentligen master, att kunna fatta beslut på delegation gör 

att den handläggningen kan gå snabbare, det finns få master som är under 60 meter idag.  

 

Delegeringen innebär inte att grannar till masten inte kommer till tals utan ger sakkunniga 

handläggare delegering att fatta beslutet. Historiskt har master varit en kontroversiell 

fråga men idag har detta svängt och är numer att anse som något väldigt positivt. 

 

För att utföra processen med bortforslande av skrotbilar mer effektiv behöver även gatu-

ingenjör ha delegering att fatta dessa beslut.  

 

 

 

Nr Ärende Lagrum Delegat 

B020  Beslut om uppgiftsfördelning i arbetsmiljö- 

och brandskyddsarbetet 

 Kommunchef 

 

 

• Den nya nikotinlagen, Lag (2022:12579 om tobaksfria nikotinprodukter, läggs 

till i delegeringsordningen med punkter för beslut om anmälan, sanktioner och 

avgift. 
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• Punkterna s 370-374  samt rubriken Äldre Plan och bygglagen tas bort 

 

• Punkt S 324 tas bort då den punkten i Plan- och bygglagen har upphävts. 

 

• Punkt 345 a och b skrivs om för att tydliggöra delegeringen samt höjs objekt 

från 20 m till 60 meter. 

 

• I punkterna S300, S353, S359-360, S 380-386, S 391-392, S 395-397 och S 

400-406 som omfattar Plan och bygglagen ska delegat vara Bygginspektör och 

Bygglovshandläggare 

 

• I Punkt S 230 läggs delegat Ingenjör gata till 

 

Förvaltningens bedömning 

Genom dessa förändringar i delegeringen blir förvaltningen mer effektiva och kan fatta 

beslut utan dröjsmål i väntan på utskottsmöten och kommunstyrelse. En årlig genomgång 

av delegeringsordning som nu skett, behövs då det ofta sker ändringar i lagstiftning och 

nya medarbetare meddelar en otydlighet över vilka ärenden som egentligen kan tas på 

delegation. Om en medarbetare inte har delegation blir ju inte beslutet giltigt så därför ger 

dessa ändringar både högre rättssäkerhet och tydlighet.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

• Den nya nikotinlagen, Lag (2022:12579 om tobaksfria nikotinprodukter, läggs till 

i delegeringsordningen med punkter för beslut om anmälan, sanktioner och avgift. 

 

• Punkterna s 370-374  samt rubriken Äldre Plan och bygglagen tas bort 

 

• Punkt S 324 tas bort då den punkten i Plan- och bygglagen har upphävts. 

 

• Punkt 345 a och b skrivs om för att tydliggöra delegeringen samt höjs objekt från 

20 m till 60 meter. 

 

• I punkterna S300, S353, S359-360, S 380-386, S 391-392, S 395-397 och S 400-

406 som omfattar Plan och bygglagen ska delegat vara Bygginspektör och 

Bygglovshandläggare 

 

• I Punkt S 230 läggs delegat Ingenjör gata till 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 27/2022-46 

Bilaga 1 – KS 27/2022-47 

Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§ 171 Dnr KS 265/2022 

 
Modellkoncept för jämställdhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att Sollefteå kommun ska ansöka om att delta i Sveriges Kommuner och 

Regioners modellkoncept för jämställdhet. Samt att kostnaden för deltagandet på 

50 000 kr ska belasta ID 81361 – KS arbetsplatsmiljö. 

 

Ärendebeskrivning 

Sveriges Kommuner och Regioner har utvecklat ett modellkoncept för att stötta 

kommuner att integrera jämställdhet i sin styrning och ledning samt arbetet med Agenda 

2030. År 2010 genomförde Sollefteå kommun ett omfattande jämställdhetsarbete som 

hittills utgjort grunden för kommunens arbete med jämställdhet. Förvaltningen anser att är 

det viktigt att fräscha upp och förnya arbetet och föreslår därför att kommunen ansöker 

om att få delta i SKRs modellkoncept för jämställdhet. 

 

Förvaltningens bedömning  

Sveriges kommuner och Regioner erbjuder kommuner ett stöd för att integrera 

jämställdhet i sin styrning och ledning och i arbetet med Agenda 2030. Förvaltningen 

föreslår att Sollefteå kommun gör en intresseanmälan till nästa omgång som startar i 

februari 2023.  

Syftet med modellkonceptet för jämställdhet är likvärdig service och jämställd 

resursfördelning till olika grupper av kvinnor, män, flickor, pojkar och personer av annat 

kön. Genom konceptet får deltagarna kunskap som kan användas för att integrera ett 

jämställdhetsperspektiv i genomförandet av Agenda 2030.  

Förvaltningen ser modellen som ett bra sätt att identifiera jämställdhetsutmaningar och 

göra förbättringar i styrning och ledning av verksamheten.  

Arbetet pågår under två år och där kommunen får identifiera egna områden som är 

relevanta att förbättra. Från varje organisation ska en högt uppsatt politiker, högt uppsatt 

chef, en strateg eller motsvarande nyckelperson delta och utöver detta personer som kan 

tänkas tillföra kompetens utifrån de områden som har valts. 

 

Ekonomiska konsekvenser  

Kostnaden för att delta i projektet uppgår till 50 000 kronor. Förvaltningen föreslår att 

kostnaden belastar ID 81361. 
 

 

 

 

Beslutet skickas till  

Birgitta Häggkvist (VI) 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  
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§ 172 Dnr KS 269/2022 

 
Initierat ärende - visa uppskattning till vår personal  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att genomföra satsningen och att 

kostnaderna på 1,2 miljoner kronor belastar ID 81 256 – Pott särskilda satsningar. 

 

Ärendebeskrivning 

Initiativtagarna Åsa Sjödén och Maria Wennberg vill att kommunen delar ut en gåva till 

personalen i form av presentkort á 500 kr.  

 

Förvaltningens bedömning  

Under pandemiåren 2020 och 2021 genomförde Sollefteå kommun tre liknande 

satsningar, en riktat till den personal som arbetat under pandemin och två till samtliga 

medarbetare. I satsningen för personalen inom vård- och omsorg fick respektive 

arbetsgrupp själva välja hur pengarna skulle nyttjas. Några arbetsplatser valde då att köpa 

in presentkort till samtliga i arbetsgruppen medan andra nyttjade pengarna till en 

gemensam aktivitet.  

 

I första gåvan till samtlig personal köpte kommunen in över 2000 Nipkort och fördelade 

dessa bland personalen.  

 

I gåvan för 2021 till samtlig personal fick respektive arbetsgrupp själva välja hur 

pengarna skulle nyttjas. Några arbetsplatser valde då att köpa in presentkort till samtliga i 

arbetsgruppen medan andra nyttjade pengarna till en gemensam aktivitet. 

 

Förvaltningen anser att initiativets intention är god och ser lösningen där kommunen 

köper in Nipkorten och fördelade dessa till personalen samt att gåvan ska tillfalla samtliga 

anställda i Sollefteå kommun. 

 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  

Kostnaden för åtgärden beräknas till ca 1,2 miljoner kronor och ska belasta ID 81 256. 
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§ 173                                                                  Dnr KS 248/2022 

 
Lönepolitiska riktlinjer 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att prioritera: utbildade barnskötare och elev- och resursassistenter i årets prioritet. 

 

Ärendebeskrivning 

Lönepolitiska riktlinjer 2023 lägger grunden för vad som gäller för löneöversyn 2023. 

Sollefteå kommun är en arbetsgivare, personal- och lönepolitiken är gemensam  

för hela kommunkoncernen. Lönepolitiska riktlinjer 2023 ersätter lönepolitiska riktlinjer 

2022, fastställd av KS 2021-12-07 § 198.  

 

Förvaltningens bedömning 

De lönepolitiska riktlinjerna ses årligen över inför löneöversynen. Efter avslutad 

löneöversyn sker utvärdering tillsammans med fackliga organisationer och 

arbetsgivarföreträdare. Utvärderingens förslag till förbättringar inarbetas i riktlinjerna.  

 

Tillsammans med lönepolitiska riktlinjer finns lönekartläggning 2022 som redovisar och 

analyserar kommunens löner.   

 

Förslag till beslut under mötet 

Ulrika Bergman (VI) yrkar: 

Vi förespråkar att prioritera: 

Utbildade barnskötare och elev- och resursassistenter i årets prioritet.  

Barnskötare är 66 st, elev- och resursassistent är 42 stycken. Sollefteå ligger lägst i hela 

länet. 

 

Åsa Sjödén (S) yrkar:  

Vi förespråkar att prioritera:  

Undersköterskor, utbildade barnskötare och elever- och resursassistenter i årets prioritet.  

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Ulrika 

Bergmans (VI) förslag till beslut eller Åsa Sjödéns (S) förslag till beslut och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt Ulrika Bergmans (VI) förslag. 

 

Reservation 

Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

 

Skicka till 

Lars-Olov Wengelin, förhandlingschef 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör    
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§ 174 Dnr KS 444/2019 

 

Svar medborgarförslag: Familjekort för Hallsta Alpint, Aquarena 
(bad) och Risöbadet 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

- att avslå förslaget om ett gemensamt familjekort för Hallsta Alpint, Aquarena och 

Risöbadet 

 

- att bifalla förvaltningens förslag om ett gemensamt gruppkort för Hallsta Alpint, 

Aquarena (bad) samt Risöbadet enligt nedan 

• En vuxen, två barn 7 500 kr 

• Två vuxna, två barn 11 000 kr 

• Fler än två barn: 2 000 kr/barn 

Som barn räknas på ovanstående kort 2-18 år 
 
Ärendebeskrivning 

Medborgarförslag gällande att kommunen skall erbjuda ett gemensamt familjekort för 

Hallstabacken, Aquarena och Risöbadet har inkommit från Theodor Nygren. 

 

Förvaltningens bedömning 

Kommunen erbjuder idag, i likhet med många anläggningar, inte några familjekort. Vi har 

istället gruppkort för vuxna och barn. Dessa kort föreslår förvaltningen att rabattera med 

cirka tjugo procent om de väljer att lösa kort som gäller på alla tre nämnda anläggningar.  

I de fall familjen har fler barn, läggs det till 2 000 kr/barn. Maxantalet för vuxna är 

två/kort. 

 

Vi har idag inget gruppkort för säsong på Aquarena men vi kan skapa detta gällande 

badet. Gymmet exkluderas för att undvika konkurrens med det privata näringslivet. 

 

Förvaltningen bedömer att kortet endast gäller dessa anläggningar då ett kort innehållande 

exempelvis spårkort riskerar att göra kortet dyrare och mindre attraktivt, dessutom åker 

alla t.o.m. arton år gratis. Förvaltningen bedömer det inte meningsfullt att göra ett kort för 

hela kommunen då det blir flera aktörer inblandade och kortet skulle bli dyrt. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 444/2019-3 

Medborgarförslag, Theodor Nygren – KS 444/2019-1 

Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind 
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§ 175 Dnr KS 233/2020 

 

Svar medborgarförslag: Rullskridsko-/bandyrink på 
Nipanområdet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

-  att medborgarförslaget härmed anses besvarat. 

 

Ärendebeskrivning 

Medborgarförslag att skapa en sommaraktivitet gärna på Nipan området med 

rullskridsko/bandyrink har inkommit från Lena Månström. 

  

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen delar medborgarförslagets intention och anser att idén är god. För detta 

krävs en asfaltyta som kan iordningsställas för detta ändamål, vilket idag saknas. Att 

asfaltera en yta beräknas innebära en kostnad på ca 1 miljon kronor och detta finns i 

nuläget inte i budgeten. 

 

Utöver detta arbetar just nu en beredning som ska ge förslag och en prioriteringsordning 

över de fritidsaktiviteter som barn- och ungdomar i Sollefteå kommun anser bör finnas 

eller förändras. Det kan därför vara klokt att avvakta beredningens arbete innan större 

kommunalfinansiering avsätts för andra projekt. 

 

Däremot ser förvaltningen en del andra möjligheter för att uppfylla förslagets intentioner. 

 

Dels pågår planer för att bygga en multihall, dels skulle asfaltytan vid Västraskogen 

kunna rustas upp med en tydligare uppdelning mellan parkering och aktivitetsyta. Här 

skulle ett flertal aktiviteter kunna rymmas under såväl vinter som sommartid. 

Finansieringen skulle kunna lösas genom samarbete med en förening som kan söka medel 

via t.ex. Allmänna Arvsfonden eller Riksidrottsförbundet för ändamålet. 

 

Förvaltningen kan i den kontinuerliga dialogen med föreningar utröna om det finns 

intresse från någon förening att åta sig uppdraget att leda arbetet med att utveckla en 

ansökan om externa medel för att tillskapa en rullskridsko/bandyrink. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Medborgarförslaget anses härmed besvarat 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 233/2020-3 

Medborgarförslag, Lena Månström – KS 233/2020-1 

Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind   
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§ 176 Dnr KS 279/2021 

 

Svar medborgarförslag: Portabel, handikappvänlig toalett på 
Hågestaön 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att ärendet återremitteras för att utreda fler alternativ och långsiktig hantering av 

skötseln. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Ett medborgarförslag har inkommit 2021-09-02 från Cristina Waaranperä avseende 

önskemål att kommunen uppför samt sköter drift och underhåll av en portabel 

handikapptoalett på Hågestaön i Sollefteå. Till medborgarförslaget har ett produktblad 

bifogats på en modell typ ”Bajamaja” men förslagsställaren anger också att kommunen 

själv kan ta fram en lösning. Vidare uppges i medborgarförslaget att besökarantalet på 

Hågestaön uppgår till ca 100-150 personer per dag och ett flertal föreningar förlägger 

aktiviteter på ön. STF och Friluftsfrämjandet arbetar för att utveckla Hågestaön som 

stadsnära rekreationsområde. Man upplever dock att avsaknaden av en toalett på ön 

innebär att det uppstår sanitära olägenheter. 

 

Förvaltningens bedömning 

Tekniska enheten har utrett förutsättningarna för att kunna anlägga en toalett på 

Hågestaön. Tekniska enheten ser positivt på att anlägga en toalett för allmänheten på ön 

då området blivit populärt att besöka under senare år eftersom flera satsningar som 

utegym, grillplatser och promenadslingor m.m. gjorts av STF. På ön bedrivs också 

Mulleverksamheten av Friluftsfrämjandet som syftar till att på ett pedagogiskt och roligt 

sätt lära barn att ta hand om vår miljö. Bron över till ön är även frekvent nyttjad av 

fiskare. 

 

En toalett på ön bedöms kunna minska problemet med sanitära olägenheter på ön med 

kvarlämnat toalettpapper och fekalier i skogen, vilket skulle ge gästerna en trevligare 

upplevelse vid sina besök. Bedömningen är att en toalett för allmänheten skulle kunna 

placeras centralt på ön i nära anslutning till Hågestabrons norra landfäste. Placeringen 

bedöms ge en god tillgänglighet för öns besökare och är gynnsam ur anläggnings samt 

drift- och skötselperspektiv. 

 

 

En placering i detta läge innebär att alla som besöker ön kan uppmärksamma att toaletten 

finns då man kommer över bron. Mulleverksamheten finns precis intill och de fiskare som 

står på bron får nära till toaletten. Denna centrala placering gör också att oavsett om man 

besöker västra eller östra delen på ön så får man ungefär lika långt till toaletten. Toaletten 
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ska kunna nyttjas av alla och det innebär att den ska utföras tillgänglig för funktionsned-

satta som RWC.  

Ur ett anläggning 

sperspektiv finns det VA-ledningar och el i nära anslutning till denna plats vilket gör att 

kostnaderna för anläggandet blir förhållandevis låga. 

 

Då toaletten kommer att placeras i offentlig miljö och vara öppen så kommer det att ställa 

vissa krav på utförandet och skötseln. Materialen ska vara hållbara och lätta att rengöra.  

Dörren behöver förses med automatiskt tidlås så att toaletten kan hållas låst under tider då 

risk för skadegörelse är som störst. Det behöver även finnas ett biutrymme där städut-

rustning och förbrukningsartiklar kan förvaras. Detta biutrymme skulle även ge 

möjligheten för att installera ett UV-ljus för rening av vattnet för att kunna erbjuda 

dricksvatten, då skulle en vattenutkastare för möjlighet till fyllning av t.ex. vattenflaskor 

kunna installeras utvändigt på byggnaden. 

 

Det finns några leverantörer av prefabricerade toaletter avsedda för offentlig miljö. 

Offerter har tagits in från två leverantörer, Toab och Danfo. Båda erbjuder ganska 

likvärdiga alternativ och levererar färdiga byggnader där kunden ansvarar för montering 

på plats samt erforderlig grundläggning och framdragning av VA och el. 

 

Prismässigt ligger de även lika där byggnaden kostar ca 800 tkr i det utförande som 

önskats. Förberedande arbeten bedöms kunna utföras i egen regi och kostnader för detta 

uppskattas till ca 200 tkr inkl. kostnad för de tillstånd som krävs. Tillkommande kostnad 

om dricksvatten ska kunna erbjudas är ca 70 tkr. 

Städning och tillsyn bedöms krävas dagligen för att anläggningen ska hållas fräsch och i 

gott skick. Kostnaden för drift och skötsel uppskattas till 100 tkr årligen, detta baseras på 

ett snitt på 5 års kostnad för drift och skötsel samt reparationer av toaletten på Linsänket 

vid stadsparken. De tillstånd som bedöms krävas för att anlägga byggnaden är bygglov 

och strandskyddsdispens. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Förvaltningen behöver tillföras investeringsmedel om 1 mnkr för anläggande av 

permanent RWC samt 100 tkr årligen i driftmedel för drift, skötsel och underhåll av 

anläggningen. 

 

Förvaltningen bedömer att ekonomiskt utrymme inte finns för att genomföra den 

föreslagna åtgärden. Den investeringsram som tekniska enheten har tilldelad och som 

avser gata/park-verksamheten är redan idag hårt ansträngd och de behov som finns inom 

främst vägnätet samt vägbelysningen genomgår hårda prioriteringar. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Jonas Hasselborg – KS 279/2021-4 

Medborgarförslag, Cristina Waaranperä – KS 279/2021-1 

Muntlig föredragning, Jonas Hasselborg 
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Förslag till beslut på mötet  

Åsa Sjödén (S) yrkar bifall till medborgarförslaget och att investeringen köps in i år. 

 

Ajournering kl 13.50 – 14.00. 

 

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ärendet återremitteras för att utreda fler alternativ och 

långsiktig hantering av skötseln. 

 

Roger Johansson (VI) yrkar att ärendet avslås.  

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska återremittera ärendet eller om ärendet ska 

avgöras idag. Finner att ärendet ska återremitteras. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Jonas Hasselborg, projektledare 

Åke Gullersbo, Teknisk chef 

Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör    
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§ 177 Dnr KS 220/2015 

 

Svar motion: Översyn av vägar och avgifter 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta   

 

- att motionen anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunstyrelsen gav 2015-04-27 förvaltningen uppdrag att yttra sig över rubricerad 

motion. 

 

Förvaltningens bedömning 

I samband med budgetarbetet inför 2004 tog dåvarande samhällsbyggnadskontoret fram 

ändrade normer för vägbidrag i Sollefteå kommun, KF 263/2003.319. Dessa normer 

gäller även idag. 

 

Som exempel på kostnadsnivåer så betalades under åren 2015–2021 i genomsnitt 

277 000kr/år ut som vägbidrag av Sollefteå kommun. 

 

Kommunallagen lägger inga hinder i vägen för kommunen att lämna bidrag till sådan 

väghållning, så länge den har ett allmänintresse. Det framgår både av förarbeten till 

kommunallagstiftningen och etablerad rättspraxis. Tillräckligt allmänt intresse kan dock 

knappast anses föreligga om det gäller t.ex. en utfartsväg som bara betjänar en eller ett par 

fastigheter. Förvaltningen anser därför att det är ett för stort åtagande att utöka 

omfattningen av vägbidragen. Detta utifrån bland annat det ekonomiska perspektivet där 

kommunen sannolikt behöver prioritera kommande år samt att detta måste ses som en 

frivillighet om kommunen vill göra det eller inte. 

 

Där Sollefteå kommun är huvudman för allmän plats är gatuunderhåll finansierat genom 

kommunalskatt. 

När kommuner anlägger eller rustar upp gator i bostadsområden kan de enligt plan- och 

bygglagen, när gatorna är färdiga, fakturera enskilda fastighetsägare i området för kost-

naden för arbetet. Detta är ett alternativ till att finansiera gator genom exempelvis skatt, 
som motiveras av att fastighetsägarna anses ha sådan nytta av gatorna att det motsvarar 

och rättfärdigar kostnaderna de får betala.  

Att som kommun tillämpa gatukostnader är dock inte okomplicerat. Det kan kanske anses  

rimligt att den som har nytta av gatan också ska betala för den. Men gatorna kan även 

nyttjas för allmän trafik och till och med kollektivtrafik, vilket innebär att nyttan av gatan  

tillkommer hela kommunen. Om avgifter tas ut av enskilda fastighetsägare utan att någon 

faktiskt nytta ännu inträtt uppstår en oskälig börda för den betalningsskyldige.  
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På grund av de många komplexa frågorna kring gatukostnader finansierar de flesta 

kommuner i stället gatuarbeten i nya områden genom markpriset vid försäljning, och för-

bättringar av befintliga områden genom driftbudgeten. 

 

Vad gäller kostnader för vatten och avlopp är det korrekt att det betalas solidariskt av 

kunderna. Detta är fastställt i Lagen om allmänna vattentjänster. Dock förhåller det sig så 

att inte alla kommuninnevånare har kommunal VA-försörjning. Ca 75% har kommunalt, 

resterade har enskilt vatten och avlopp. Jämförelsen med kostnader för vatten och avlopp 

är därför inte helt tillämpbar. VA-försörjningen har inget inslag av skattemedel utan 

betalas till 100% av kunderna. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  
Motionen anses besvarad 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Nils Modin – KS 220/2015-3 

Muntlig redovisning, Nils Modin 

 

  

Protokoll kommunstyrelsen 2022-11-08
(Signerat, SHA-256 1BE810A999850A3550D7408B3682E426BD02131BABE555EF9E7F025BA31360D6)

Sida 23 av 65



 24 (64) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 

§ 178                                                                 Dnr KS 40/2022 

 

Uppföljning enligt tillsynsplan 1 jan-1 okt  2022 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att ärendet uppfyller kraven på uppföljning enligt fastställd tillsynsplan.  

 

 

Ärendebeskrivning 

I beslut från Jävsnämnden och Kommunstyrelsen gällande fastställande av tillsynsplan för 

miljö- och byggenhetens områden framgår att uppföljning ska ske tre gånger per år, för 

perioden 1 januari till 30 april, 1 maj till 30 september och för helår genom 

årsberättelsen. Uppföljningen är viktigt då den visar om det behöver tas några beslut om 

att omprioritera tid om enheten inte hinner utföra alla delar i tillsynsplanen. 

 

Förvaltningens bedömning/analys 

Tillsynsplaneringen bedöms, kunna uppfyllas i sin helhet. Det som inte har planerats till-

räckligt mycket tid för är alla större utredningar som är en effekt av avsiktsförklaringen i 

Hamre. I början av året måste mycket tid läggas på rapporteringar till alla olika statliga 

verk och myndigheter. Digitaliseringen har även tagit en del tid. Totalt har 2127 ärenden 

inkommit eller påbörjats under perioden. Det ligger även 69 pågående, äldre ärenden samt 

1768 ärenden som väntande, tex bygglov utan slutbesked eller avloppsförbud. Dessa 

ärenden minskar vilken är en bra trend. Målet är att inte antalet väntande ärenden ska 

minska och att handläggning ska ske så inte för många gamla ärenden tas med mellan 

åren. Ofta är dessa äldre ärenden nedskräpning och ovårdade fastigheter som tar lång tid 

att driva i mål. 

 

Livsmedel och dricksvatten 

Planen innebär att alla 240 livsmedelsanläggningar får den kontroll som de betalar för. 

Under detta år kommer även festivaler att kontrolleras så därmed ska alla verksamheter få 

sin kontroll. Årliga avgifter debiterades i september tillsammans med information om en 

ny taxa som föreslås från 1 januari 2023. Taxan innebär att efterdebitering sker. 

 

Miljöskydd 
Tillsyn har nu skett på alla större verkstäder. Överlag har tillsynen varit tillfredställande. 

Projektet med att starta utredningen av våra förorenade områden har påbörjats. En mer 

djupgående utredning sker nu på gamla bensinstationer, UB skrot i Ramsele och f.d. 

Långseletvätten. Flera stora nedskräpningsärenden har nu fått tillsyn och fler inkommer 

varje år. Bärplockarboenden är det som tagit mycket tid i anspråk. Det har varit få nya 

verksamheter som startat. Tillsynsplanen bedöms kunna uppfyllas i sin helhet. 
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Avlopp 

Tillsyn av små avlopp för året är klar och 160 fastigheter har haft inspektion inom de 

utpekade området, Grillom till Lökom. Detta är sista året inventeringen sker inom gul 

zon. Besluten skrivs under slutet av Oktober och November. 

Under år 2022 kommer fler än 500 beslut att löpa ut vilket innebär att det borde ansökas 

om minst 300 tillstånd, det kan leda till något längre handläggningstider än normalt. För 

denna period har det dock endast inkommit 87 ansökningar. Antalet överklagade ärenden 

har minskat drastiskt och är nu endast en handfull. Förbud som löpt ut år 17, 18 har vi 

gjort uppföljningar på. Vi ringt till fastighetsägare, skickat ut ett brev och utfört 

uppföljande tillsyn, det blev på ca 40 fastigheter.  

 

Hälsoskydd 

Snart har alla små verksamheter inom skönhetsvård fått sina kontroller. Under sommaren 

togs strandbadprover på alla badplatser som kommunen har skrivit ut finns på hemsidan, 

med ett godkänt resultat. Strandbadsprover tas endast vart femte år.  Resultaten visade på 

god badvattenkvalité. 

 

Alkohol och tobak 

I sommar har antalet ansökningar om alkoholtillstånd ökat markant till 24. Det är inte 

bara festivaler utan även en del ägarbyten. En ny lagstiftning trädde i kraft gällande vitt 

snus och det har tagit tid med hantering av kunders anmälan. 

 

Bygg 

Antalet bygglov har minskat något under detta år men flera inkomna bygglov har varit av 

annat slag än vad vi normalt handlägger. Nybyggnation av villor, fritidshus, höghus och 

padelhall är några av dessa exempel. De flesta av våra bygglov i övrigt gäller 

tillbyggnader, altaner och garage. Andelen braskaminer kan möjligtvis ha haft en liten 

ökning. Det har även inkommit mer än 50 klagomål på höga häckar, svartbyggen och 

ovårdade fastigheter. 

 

Plan 

Många planer har satts igång vilket är positivt och innebär att inom bara några år kan vi 

vara i balans. Under perioden har 2 nya planbesked och 5 planer handläggs. Flera planer 

kretsar runt Långsele. Mest tid har lagts på att göra om detaljplanen i Hamre, den ligger 

utanför de övriga. Flera andra projekt är också igång men där har inte sökande inkommit 

med ansökan om planbesked. 

 

Bostadsanpassning 

Antalet ärenden har ökat men inte på ett ohållbart sätt Då många anpassningar har fått 

vänta under pandemin förväntas antalet bli fler och fler under året. Fram till 1 oktober har 

140 ärenden hanterats. Prognosen är att 180 ärenden kommer att hanteras innan årets slut.  

 

Ovårdade fastigheter/tomter 

Två ärenden i centrala Sollefteå drivs under detta år, Hörnanhuset och det så kallade 

gamla tidningshuset. Båda gäller fasad. Gällande nedskräpade tomter prioriteras två 
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tomter med stor miljöpåverkan, dessa ärenden ska verkställas av kronofogdemyndigheten. 

Själva utförande kommer dock inte kunna ske förrän nästa år.  

 

Beslutsgång 

Jävsnämnden 2022-11-09 

 
Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 40/2022-10 

Uppföljning 1 jan-1 okt – KS 40/2022-11 

Bilaga till tillsyn 1 jan-1 okt – KS 40/2022-12 

Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§ 179 Dnr KS 266/2022   

 

Riktlinjer Barn- och elevhälsa 2022-2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att fastställa Riktlinjer för Barn- och elevhälsa 2022-2024. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Alla barn och ungdomar ska, oberoende av kön, geografisk hemvist samt sociala och 

ekonomiska förhållanden, ha lika tillgång till utbildning i det offentliga skolväsendet för 

barn och ungdom. Utbildningen skall inom varje skolform vara likvärdig, varhelst den 

anordnas i landet.  

”Utbildningen inom skolväsendet syftar till att barn och elever ska inhämta och 

utveckla kunskaper och värden. Den ska främja alla barns och elevers utveckling 

och lärande samt en livslång lust att lära. Utbildningen ska också förmedla och 

förankra respekt för de mänskliga rättigheterna och de grundläggande 

demokratiska värderingar som det svenska samhället vilar på.  

I utbildningen ska hänsyn tas till barns och elevers olika behov. Barn och elever ska 

ges stöd och stimulans så att de utvecklas så långt som möjligt. En strävan ska vara 

att uppväga skillnader i barnens och elevernas förutsättningar att tillgodogöra sig 

utbildningen.  

Utbildningen syftar också till att i samarbete med hemmen främja barns och 

elevers allsidiga personliga utveckling till aktiva, kreativa, kompetenta och 

ansvarskännande individer.”                             

(Skollagen 2010:800 1 kap §4)  

I dessa riktlinjer omfattas ”Skolväsendet” av skolformerna förskola, förskoleklass, grund-

skola, grundsärskola, gymnasieskola och gymnasiesärskola. I skolväsendet ingår också 

fritidshemmet som kompletterar utbildningen i förskoleklassen, grundskolan och grund-

särskolan.  

Sollefteå kommuns Riktlinjer för Barn- och elevhälsa 2022-2024, är den minsta gemen-

samma nämnaren för samtliga rektorsområden. Skolväsendet ska, under rektors ledning, 

upprätta rutiner för rektorsområdets barn- och elevhälsa utifrån den kommun-övergri-

pande planen. Detta är ett led i att garantera likvärdigheten och varje elevs rättssäkerhet.  

Vid förändring i lag och/eller förordning under perioden ska riktlinjerna revideras och 

anpassas till de nya krav som kommer.  
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 266/2022-3 

Förslag till Riktlinjer Barn- och elevhälsa 2022-2024 – KS 266/2022-1 

Muntlig föredragning, Linda-Marie Lindberg 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Linda-Marie Lindberg  

Örjan Abrahamsson, skolchef   
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§ 180 Dnr KS 254/2022  

 

HälSam – Ny politisk samverkansorganisation 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  

 

-  att det nya samverkansorganet, HälSam, börjar gälla från och med 2023-01-01. 

-  att nuvarande samverkansorgan Socialreko, upphör att gälla från och med  

 2022-12-31. 

-  att ordförande för Utskottet för unga och lärande utses att representera nämnden i 

HälSam under mandatperioden. 

-  att ett presidium för HälSam väljs utifrån yttrandets beskrivning. 

 

Ärendebeskrivning 

Den nuvarande politiska samverkansorganisationen för hälso-och sjukvård och social-

tjänst, SocialReKo, har 2022-06-03 tillsammans med skolans representanter ställt sig 

bakom ett förslag för en ny politisk samverkansstruktur som inkluderar skolans repre-

sentanter. SocialReKo tillsammans med skolans representanter rekommenderar berörda 

nämnder i Regionen och kommunerna att besluta enligt rekommendationen.  

 

Bakgrund  

SocialReKo tog 2021 initiativet till en översyn av nuvarande samverkansorganisationen 

mellan hälso-och sjukvård och socialtjänst. Samverkansorganisationen behövde reform-

eras för att bättre möta de nya utmaningarna och skapa förutsättningar för bredare sam-

verkan i enlighet ambitionerna i utveckling av God och nära vård.  

2022-02-04 rekommenderade SocialReKo tillsammans med skolans representanter att 

berörda nämnder i kommuner och Region antar ett förslag till ett fortsatt utvecklings- 

arbete i enlighet med förslagen: 

 - att inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 

övergripande samverkans forum med representation från regionen, socialtjänsten och 

skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna samt äldre 

- att ge i beredningsgruppen i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbetar ett 

förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till socialtjänster 

och Region)  

- att ge i skolcheferna i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen utarbetar ett 
förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till kommunernas 

skolförvaltningar) 

- att återkomma med en deluppföljning till ett gemensamt möte mellan region, skola och 

socialtjänst) 220408 
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- att återkomma med ett välförankrat tjänstepersonsförslag till politisk struktur senast 

220501, som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte (skola, socialtjänst och 

region) 220603 

- att återkomma med en deluppföljning på fortsatt framtagande av tillhörande tjänste-

personsstruktur till ett gemensamt möte (socialtjänst, skola och region) 23/9 kl. 9 

- att återkomma med ett slutgiltigt och välförankrat tjänstepersonsförslag till tjänste-

personsstruktur senast 221030 som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte 

(skola, socialtjänst och region) 221209 

Dessa sammanfattande punkter om hur det fortsatta utvecklingsarbetet med den nya 

samverkansstrukturen ska bedrivas, har under våren beslutats av berörda nämnder hos 

huvudmännen.  

Nuläge  

En arbetsgrupp har levererat ett förslag för den politiska samverkansstrukturen till  

SocialReKos möte 2022-06-03. På mötet deltog även skolans representanter. Förslaget 

innebär en beskrivning för den länsövergripande, politiska samverkansstrukturen HälSam 

som inkluderar skolans representanter.  

 

Förslaget innehåller en beskrivning på uppdraget för den politiska strukturen, represen-

tationen och hur kopplingen till huvudmännen ska se ut. Förslaget finns beskrivet i bilaga. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson, Ann-Katrin Lundin – KS 254/2022-1 

HälSam – Politisk nivå slutversion – KS 254/2022-2 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Ann-Katrin Lundin, socialchef 

Örjan Abrahamsson, skolchef 

Protokoll kommunstyrelsen 2022-11-08
(Signerat, SHA-256 1BE810A999850A3550D7408B3682E426BD02131BABE555EF9E7F025BA31360D6)

Sida 30 av 65



 31 (64) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 

§ 181                                                                  Dnr KS 194/2022   

 

Bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att bevilja bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda avseende hyra med 88 116 kr, 

telefon 2 500 kr, bredband 1 500 kr samt hyra för expeditionen på Majoren med 

55 000 kr. Reservation för eventuella hyreshöjningar. 

 

Ärendebeskrivning 

Kvinnojouren är en viktig komponent i och utgör ett komplement till socialtjänstens 

arbete med utsatta kvinnor och barn. Deras verksamhet bygger på ett ideellt engagemang 

av volontärer som har telefonjour dygnet runt. Expeditionen håller öppet varje onsdag 

eftermiddag. Kvinnojouren har en hyreslägenhet som upplåts till kvinnor med eller utan 

barn i akut behov av tillfälligt skydd, både från Sollefteå kommun och andra kommuner. 

Mycket stöd ges också genom telefonsamtal.  

 

Sollefteå Kvinnojour Amanda ansöker om följande för verksamhetsåret 2023: 
 

1. Bidrag till hyra, telefonkostnader och bredband avseende kvinnojourens skyddade 

boende med 88 116 kr avseende lägenhetshyra samt 4 000 kr avseende 

telefonkostnader och bredband. 

2. Bidrag till hyra för expeditionslokal på Majoren med 55 000 kr. 

Förvaltningens bedömning 

Kvinnojouren har under många år ansökt om, och beviljats, bidrag från Sollefteå kommun 

avseende telefon, bredband och hyreskostnader. De har i år ansökt om statsbidrag från 

Socialstyrelsen för en 50% tjänst. Statsbidrag kan dock inte sökas för hyreskostnader 

varför förvaltningens förslag blir att bevilja dessa kostnader samt telefon och bredband.  
 

Det är förvaltningens bedömning att det sökta bidraget ska utbetalas enligt ansökan då det 

ej finns möjlighet för föreningen att söka statsbidrag till hyreskostnader och att Individ- 

och familjeomsorgen i flertalet år bekostat hyra, telefon och bredband till kvinnojouren. 
 

Beslutsunderlag 

Kvinnojouren Amandas ansökan 
Förvaltningsyttrande, Verksamhetschef IFO Annika Modéen och Socialchef Ann-Katrin 

Lundin 

 

Skicka till 

Kvinnojouren Amanda 

Individ- och familjeomsorgen för utbetalning av bidraget 
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§ 182 Dnr KS 260/2022  

 

Nytt boende inom kommunens socialpsykiatriverksamhet 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att starta upp nytt boende med särskild service för vuxna enligt Lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade (LSS) för målgruppen som omfattas av 

socialpsykiatri/missbruk i före detta Lindens lokaler på Hågestavägen i centrala 

Sollefteå. 

 

- att uppdra till verksamhetschef att teckna hyresavtal. 

 

Bakgrund 

I dagsläget köper kommunen sammanlagt verkställighet av insatserna boende för vuxna 

enligt SoL och LSS till tolv personer inom socialpsykiatrin. Dessa insatser kostar var och 

en i snitt 3 200 kr per dygn, 1,2 miljoner per år. Det finns idag tre egna boenden inom 

kommunen med sammanlagt 18 platser för denna målgrupp och dessa är alla belagda. 

Förvaltningen har därför fått i uppdrag att utreda möjligheter till ytterligare boende på 

hemmaplan. 

 

Ärendebeskrivning 

Möjligheter att erbjuda boende på hemmaplan 

För de brukare som det idag köps boende för enligt Socialtjänstlagen (SoL) utanför 

kommunen ses möjlighet att kunna verkställa fyra - fem av dessa i egen regi om 

boendeplatser finns att tillgå. Av de brukare som idag har boendebeslut enligt LSS ska 

möjlighet ses över att kunna verkställa en - två av dessa på hemmaplan. 

 

Kompetensen bland baspersonalen skulle behöva kompletteras med behandlings-

assistenter och ett högre antal stödpedagoger än det finns idag.  

 

Att kunna erbjuda boende på hemmaplan för fler av de som i dag bor i privat regi är svårt 

utifrån den komplicerade behovs- och beteendebild som dessa brukare har. Vi ser inte att 

dessa personers behov kan tillgodoses här i Sollefteå trots ytterligare kompetenser. Dels 

på grund av antalet medboenden, dels närhet till specialistkompetens. 
 

Alternativ till nya boende i kommunen 

Lämpliga lokaler för ett nytt boende finns idag i nedervåningen av Linden som ligger 

centralt belägen i Sollefteå och som varit demensboende inom äldreomsorgen tidigare. 

Denna lokals läge är optimalt utifrån målgruppen och de krav Rättspsykiatrin ställer för 

en del av de brukare som är tänkt att erbjudas boende här såsom närhet till psykiatriteam. 
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Förvaltningens bedömning 

Att starta upp ett nytt boende för sju personer i lokalen vid Linden ses som genomförbart 

och positivt. De tre boenden som finns för målgruppen idag inom kommunen räcker inte 

till och beviljade insatser om boende för vuxna blir tvunget att köpas av privata aktörer 

utanför kommunen. 

 

En ytterligare kompetens än i nuvarande boenden inom kommunen kommer att behövas i 

detta nya boende såsom behandlingsassistenter men detta går förhoppningsvis att finna.  

 

Vi ser även att vi kan starta upp ett närmare samarbete för att hjälpa personer med både 

psykiska funktionshinder och missbruksproblematik genom att öppenvårdens kompetens 

stöttar dessa personer i sina hem och därigenom undviker dyra placeringar. 
 

Ekonomiska konsekvenser 

Att starta ett nytt boende centralt i Sollefteå med sju lägenheter samt gemensamhetslokal 

skulle innebära en kostnad för lokalhyra på 430 100 kr per år. Utöver detta tillkommer 

engångskostnad för inventarier. Kostnad för en personalgrupp beräknas vara ca 7 mkr per 

år.   

 

Brukarunderlag för detta boende finns idag eventuellt inte i sin helhet men möjlighet att 

sälja platser till andra kommuner kan ses över. Till detta ska även beaktas att brukare som 

får beslut om boende inom socialpsykiatrin ökar, så nya beslut att verkställa är att vänta 

över tid.   

 

För de brukare som kommunen idag köper insatsen boende för och som kan verkställas i 

detta boende ses en minskad kostnad för dessa i snitt på 1,2 mkr per år och person.  

 

Ett tillskott behövs för att finansiera boendet i sin helhet på ca 500 000 tkr per år.  
 

Sammanfattning  

Förvaltningens bedömning är att det finns ett stort behov av ytterligare boendeplatser för 

denna målgrupp och att lokalen på Hågestavägen i Sollefteå kommer att fungera bra som 

boende. Flera av personerna som idag bor utanför kommunen kan på detta sätt erbjudas 

plats i sin hemkommun. 

 

Fylls inte alla platser vid boendet kan en förfrågan om behov av dessa platser göras till 

övriga kommuner i länet.  

 

Förvaltningen bedömer även att behovet av ett särskilt boende för brukare med både 

psykiska funktionsnedsättningar och missbruksproblematik finns.     
 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Verksamhetschef FS Ewa Sundström och Socialchef Ann-Katrin 

Lundin 

Ekonomisk beräkning 
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§ 183 Dnr KS 12/2022 

 

Verksamhets- och ekonomisk uppföljning oktober 2022 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning 

för perioden januari till oktober 2022.  

 

Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att med beaktande av den korta period som är kvar av 2022 och kommunens 

prognosticerade goda resultat, uppdra till alla verksamheter med negativ 

budgetavvikelse att vidta långsiktigt hållbara åtgärder för att säkerställa en 

kostnadsutveckling och en verksamhet som ryms inom budgetram för 2023.  

 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 67,9 mnkr.  

Omsorgsverksamheten visar på negativ avvikelse medan övriga verksamheter initialt 

visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 

 

Finansnettot redovisar ett kraftigt underskott på grund av orolig marknad med sjunkande 

börs. Detta motverkas av ökade skatter i form av slutavräkning för 2021 och en ny 

skatteprognos, likaså positiv avvikelse på pensionskostnader till följd av en förlikning 

som nu nåtts mellan Regionen och Kommunen angående pensionskompensation för 

tidigare verksamhetsövergångar. Även gynnsamma elpriser och hög produktion påverkar 

Sollefteåforsens positiva resultat. 

 

Förslag till beslut på mötet  

Birgitta Häggkvist (VI) yrkar:  

 

Att med beaktande av den korta period som är kvar av 2022 och kommunens 

prognosticerade goda resultat, uppdra till alla verksamheter med negativ budgetavvikelse 

att vidta långsiktigt hållbara åtgärder för att säkerställa en kostnadsutveckling och en 

verksamhet som ryms inom budgetram för 2023.  

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef  
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§ 184 Dnr KS 279/2022 

 

Driftbidrag vägbelysning Österforse   

 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

 

- att ge tekniska enheten i uppdrag att teckna driftavtal med Österforse 

vägbelysningsförening. 

 

- att driftkostnader för resterande del av 2022 uppgår till ca 25 000 kr och medel för 

detta tillförs tekniska enheten från pott särskilda satsningar ID 81256. 

 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

I Österforse utanför Långsele finns i dagsläget vägbelysning som inte har någon ägare 

enligt elnätsägaren EON. Vägbelysningen är ansluten till elnätet på ett antal olika punkter 

och förbrukningen mäts inte. I samband med att EON bygger om elnätet har detta 

uppmärksammats och EON har meddelat de boende i Österforse om att belysningen 

kommer att tas bort om ingen motpart kan identifieras. Österforse byalag kontaktade i 

samband med detta kommunen för att inleda diskussioner om vilka lösningar som skulle 

kunna finnas för att inte belysningen skulle rivas. Utkomsten av detta blev ett förslag till 

bildande av en förening som tar ansvaret och kommunen för detta ger ett årligt 

driftbidrag.  

 

Förvaltningens bedömning 

Vägbelysningen i Österforse är tämligen omfattande och totalt finns ca 160 

belysningsstolpar. Det finns så vitt förvaltningen kan bedöma inte någon så stor ort eller 

samhälle som är i avsaknad av kommunal vägbelysning. Det är mycket som är oklart vad 

gäller hur vägbelysningen historiskt sett fungerat på platsen. Sannolikt är det en rest av 

den epok då f.d. Graningeverken hade stora delar av sin verksamhet i Österforse med 

kontor, verkstäder, förrådsutrymmen m.m. m.m. 

Kommunens egen vägbelysning är dels väldigt omfattande, dels väldigt eftersatt varför 

det är svårt för kommunen att gå in och ta över ägandet och driften av en så pass stor 

anläggning som denna. Tvärtom så har kommunen under 2000-talet behövt vara restriktiv 

med utbyggnader av nätet och på vissa platser rivit vägbelysning. På några platser har 

lokala föreningar tagit på sig ett ansvar i stället för att belysningen rivits. 

 

Under våren 2022 har ett par möten hållits mellan Österforse byalag ledande politiker och 

tjänstepersoner från kommunen. Diskussionerna har då landat i att det skulle vara möjligt 

att undvika en nedmontering av vägbelysnigen om byborna själva via en nybildad 

förening tar på sig ansvaret mot ett årligt driftbidrag från kommunen. 

I samband med budgetarbetet har tekniska enheten tillförts medel för att kunna upprätta 

ett driftavtal med föreningen. Ersättningen grundar sig på antalet belysningspunkter som 

föreningen tar över i dagsläget. 
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Belysningsnätet har ett behov av upprustning och modernisering. För detta har föreningen 

möjlighet att söka olika bidrag på ett sätt som inte kommunen har.  

Sammanfattningsvis bedöms detta vara en lösning som gynnar både de boende i 

Österforse och kommunen.  

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Tekniska enheten har bedömt att den vägbelysning som föreningen kommer överta i 

dagsläget motsvarar ett årligt driftbidrag på 60 000 kronor. Totalt kommer ca 80 stolpar 

att tas över i nuläget. Detaljer för ersättningen kommer att fastslås i ett avtal som tecknas 

och där även hur ersättningen justeras årligen utifrån olika faktorer. Enhetens budget 

föreslogs i den budget som kommunfullmäktige antog den 20 juni 2022 förstärkas med 

medel för detta 2023. 

 

Det uppkommer vissa mindre kostnader redan under årets sista månader som föreningen 

behöver bidrag för att kunna bära. Dessa bedöms uppgå till ca 25 000 kr för att göra ett 

antal mindre akuta insatser samt till kostnader för själva elförbrukningen. Medel för detta 

tillförs tekniska enheten från pott särskilda satsningar ID 81256. 

 

Samråd 

Samrådsmöten med Österforse byalag våren 2022 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Tekniska enheten  
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§ 185 Dnr KS 211/2022 

 
Remissyttrande: Kommunförbundet Din Turs förslag till nytt 
regionalt trafikförsörjningsprogram för Västernorrlands län, dnr 
21/00347   

 
Beslut 
Sollefteå kommun har beretts tillfälle att inkomma med synpunkter på remissversionen av 

det nya trafikförsörjningsprogrammet för Västernorrlands län 2023 – 2030. 

Kommunen avger följande yttrande: 

 
Svar på Kommunalförbundets särskilda frågor  

• Dokumenten fångar till stor del upp länets utmaningar och behov. Kommunen 

saknar dock förslag och åtgärder som konkret främjar fritidsresor, serviceresor 

samt besöksnäringen. 

• Sollefteå kommun har inga synpunkter beträffande mål och indikatorer. 

• Redovisningen av roller och ansvar för tydlighetens skull även bör samlas i ett 

gemensamt dokument. 

• Trafikförsörjningsprogrammet innehåller inte någon genomförandeplan. 

Övriga synpunkter 

Allmänt 

• Trafikförsörjningsprogrammet bör inte slå fast principer som bygger på en 

förbundsordning som ännu inte fastställts. 

• Översikten och förståelsen av dokumenten skulle vinna på att texten kortas ner.  

• Biljettsamarbete bör ske med kommersiella aktörer.  

Finansiering 

• Förslaget till ny förbundsordning tar inte alls hänsyn till de politiska prioriteringar 

och satsningar/besparingar som gjorts olika i kommunerna.  

• Om skolans behov av resor viktas ned kan annan trafik på annan plats komma att 

ersätta denna insats om kostnaden skall finansieras med samma krontal per 

invånare, vilket då resulterar i att denna kostnad behöver finansieras en gång till.  

• Om kollektivtrafikutbudet ska baseras på befolkning, arbetstillfällen och 

servicefunktioner kommer utbudet att bli långt mindre likvärdigt än vad det är i 

dag.  

• Med förslagets definition av likvärdigt kommer kommuner med industrier som ger 

fler arbetstillfällen på ett och samma ställe att premieras. 

• För att få ett sant solidariskt perspektiv behöver hela det kollektiva resandet vägas 

in, dvs sjukresor, skolskjutsar samt arbetspendling och övrigt resande med buss 

och tåg.   
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Samverkan 

• Kommunen önskar en smidigare planeringsprocess som ger dialog, vägledning 

och lösningar och därmed en snabbare hantering för att möjliggöra kontinuerliga 

förbättringar av kollektivtrafiken i kommunen. 

Beträffande persontrafik på Övre Ådalsbanan 

• Persontrafik på övre Ådalsbanan, sträckan Västeraspby–Långsele och vidare mot 

Ragunda och Östersund bör införas under innevarande mandatperiod.  

• Trafikverket uppger att övre Ådalsbanan är upprustad i december 2023 och 

trafikstarten på den föreslagna linjen bör ingå i de nya trafikavtalen som Norrtåg 

ska upphandla med start december 2025. 

• I dokumenten bör dock begreppet tågtrafik ersättas med persontrafik när det är det 

som avses.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Region Västernorrland  
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§ 186 Dnr KS 262/2022 

 

Remiss: Förslag till nya bärighetsföreskrifter för Västernorrlands 
län, TRV 2022/73450 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Bakgrund 

Väghållningsmyndigheten i region Mitt har för avsikt att ändra bärighetsklasser på vissa 

vägar i Västernorrlands län och föreslår därför att Trafikverkets föreskrifter (TRVTFS 

2021:31) om bärighetsklasser i Västernorrlands län ska upphöra att gälla och nya 

föreskrifter beslutas. 

Bärigheten beror på en kombination av naturliga förutsättningar och vägkonstruktionens 

egenskaper. Bärighetsrestriktioner används för att skydda vägar och broar mot de skador 

och den nedbrytning som orsakas av den tunga trafiken. Om inte annat har föreskrivits 

tillhör en allmän väg bärighetsklass 1 (BK1). Begränsning till en lägre bärighetsklass, 

BK2/BK3, görs för vägar, vägdelar eller broar som i dagsläget inte klarar BK1 utan att 

kostsamma åtgärder utförs för att förstärka dessa och om de ska kunna fortsätta vara 

framkomliga under överskådlig tid. Efter att en väg förstärkts kan den återgå till BK1 och 

därmed utgå ur föreskriften eller föreskrivas till BK4. 

Vägar som kan klara en högre bärighetsklass än BK1 och som ingår i det upplåtna 

vägnätet för BK4 kan föreskrivas få BK4. Vissa vägar inom det upplåtna BK4 vägnätet 

klarar inte den belastning som bruttoviktstabellen för BK4 genererar. Dessa vägar 

kommer att villkoras med krav på fordonen avseende hjulkonfiguration i form av 

dubbelmonterade hjul på fordonen. Motivet till detta är att inte riskera vägkapitalet och 

undvika accelererande underhållskostnader. 

Beskrivning av aktuellt läge och vad Trafikverket vill uppnå 

De berörda vägarna har redan sådan standard att de klarar den högre bärighetsklassen 

BK4. Genom att ändra bärighetsklass uppnås ökad samhällsnytta främst i form av 

minskad miljöbelastning och ökad trafiksäkerhet utan att några investeringar behövs. 

Trafikverket har därför beslutat att utöka det upplåtna vägnätet för BK4 genom att 

inkludera de berörda vägarna. 

Trafikverket har genomfört förstärkningsåtgärder och kan därför höja bärighetsklass på de 
sträckor som beskrivs under rubriken förändringar av bärighetsklasser. 
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Förändring av bärighetsklasser för vägar inom Sollefteå kommun 

 

1 § Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor. 

 

Väg: 90 

Tidigare text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal–340 meter nordost om väg 983 Junsele 

Föreslagen text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal–Västerbottens länsgräns 

Förändring: 

 

Sträckan mellan E4 trafikplats 245 Mörtsal och 340 meter nordost om väg 983 Junsele 

ingår sedan tidigare i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4. Nu har 

sträckanförlängts fram till Västerbottens länsgräns. 

 

 

§ 2 Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor. 

Utöver vad som framgår i trafikförordningen (1998:1276) ska förande av fordon eller for-

donståg vara förenat med särskilda villkor enligt följande. Motordrivna fordon med en 

bruttovikt som överstiger 32 ton ska ha minst en drivande axel som är försedd med 

dubbel-monterade hjul och luftfjädring eller likvärdig fjädring, eller att drivaxlarna är 

försedda med dubbelmonterade hjul och vikten inte överskrider 9,5 ton på någon av 

axlarna. För fordonståg gäller dessutom att om bruttovikten överstiger 64 ton ska minst 

65 procent av släpvagnens eller släpvagnarnas sammanlagda bruttovikt belasta axlar 

försedda med dubbelmonterade hjul. 

 

Fordon som är registrerade i vägtrafikregistret senast den 31 december 2018 undantas 

från villkor i andra stycket. 

 

Väg 346 

Föreslagen text: Väg 90 Junsele–Jämtlands länsgräns 

Förändring: 

Vägen ingår i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4 under förutsättning att de 

särskilda villkoren som framgår i 2 § uppfylls. 

 

4 § Följande vägar i Västernorrlands län ska 1 april - 15 november tillhöra bärighetsklass 

2 på följande sträckor. 

 

Väg: 966 

Tidigare text: 5 370 meter nordost om väg 331 Edsele–södra brofästet vid bro över 

Silvermyrbäcken 

Förändring: 

Utgår ur föreskrifterna eftersom förstärkningsåtgärder är genomförda på sträckan och den 

kan därmed höjas till BK1. 
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Vilka som berörs av regleringen 

De näringsidkare som har fordonstyper som kan nyttja de utökade lastmöjligheterna 

gynnas av föreskriften. Övriga trafikanter gynnas av den minskade mängden tung trafik. 

 

Kostnader och andra konsekvenser 

Ett utökat vägnät för BK4 bedöms generera positiva effekter för bl.a. miljö, kapacitet och 

för näringslivets transportkostnader i och med att befintlig infrastruktur nyttjas 

effektivare. Samhällsekonomiska analyser visar på en nettonuvärdeskvot på över 2 på 

lång sikt, dvs. förväntad vinst på över 2 kr per satsad krona, om hela BK1 vägnätet 

upplåts för BK4. De minskade transportkostnaderna bedöms i denna studie ligga mellan 

5-20 procent beroende på vilket gods som transporteras.  

De särskilda villkoren gäller för motordrivna fordon och fordonsekipage med en samlad 

bruttovikt över 64 ton som är registrerade i vägtrafikregistret efter 2018-12-31. 

 

Trafikverkets sammantagna bedömning är att införandet av villkor på dubbelmonterade 

hjul inte kommer ha en avgörande betydelse för investeringsbesluten totalt sett då de 

minskade transportkostnaderna generellt bedöms vara betydligt större. 

 

Utökningen av BK4 görs i dialog med branschorganisationer.  

Föreskrifterna förväntas inte påverka konkurrensförutsättningarna mellan olika företag då 

alla får samma förändring. 

Dock kan det finnas företag som påverkas beroende på exempelvis verksamhet, storlek 

och lokalisering. Trafikverkets bedömning är att konsekvenserna av 

föreskriftsändringarna inte är så pass omfattande att utredning av hur många företag som 

påverkas är nödvändig. Förslaget bedöms inte påverka företagens administrativa 

förutsättningar i någon större 

utsträckning.  

 

Överrensstämmelse med EU-rätten 

Förslaget är av nationell karaktär och överensstämmer med de skyldigheter som följer av 

Sveriges anslutning till Europeiska unionen. 

 

Ikraftträdande och informationsinsatser 

Föreskrifterna föreslås träda i kraft den 2022-12-28. Särskild hänsyn till tidpunkt för 

ikraftträdande bedöms inte behövas eftersom det är angeläget att den nya bärighetsklassen 

ikraftträder snarast för att nyttan ska tillgodogöras. 

Förvaltningens förslag till yttrande  

Kommunen har inga synpunkter utan ser positivt på att vägsträckorna nu bedöms klara 

högre klasser. 
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§ 187 Dnr KS 287/2022 

    

Föreslagen budget 2023 – Akademi Norr 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker Akademi Norrs förslag till budget.  

 

 

Ärendebeskrivning 

Direktionen i Akademi norr beslutade 2022-10-13 om en ökning av budgetanslaget för 

2023 till 2 432 000 kr för att få verksamheten helt anslagsfinansierad. För Sollefteås del 

innebär det en ökning till 367 200 kr, en ökning med 64 400 kr jämfört med 2022. Vilket 

också var en ökning med 132 800 kr jämfört med 2021 då organisationen i princip var 

bidragsfinansierad. Framlagt förslag baseras på behovet av att hitta en stadigvarande 

finansieringsnivå för att säkerställa den kompetens som byggts upp i förbundet.  

 

Förbundet önskar snarast möjligt att kommunen yttrar sig för att kunna slutligt behandla 

budget i direktionen.  

 

I kommunens budgetförslag för budgetåret 2023 ligger medel enligt Akademi Norrs 

förslagna nivå. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Skicka till 

Partnerskap Inland – Akademi Norr  
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§ 188 Dnr KS 90/2022 

    

Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 
 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta 

 

A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 50 personer 2023-2025.  

 

B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 

 

C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 7% på fasta delen av taxan och 

med 7% på rörliga delen 2023. Taxan för kommunalt avfall föreslås ökad med 5% 2023, 

övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 

 

D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2023-2025 ingå låneförpliktelser till ett 

högsta belopp om 990 mnkr. 

 

E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 

ett totalt högsta belopp om 260 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 

totalt högsta belopp om 160 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 

lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 

 

G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 

31/12 2022. 

 

H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 10 mnkr, 10 mnkr, 10 mnkr 

perioden 2023-2025.  

 

I: Budget för 2023 och plan för 2024 och 2025 fastställs enligt nedan bilagor. 

 

- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  

- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 

- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d 

 

J: Finansiella mål fastställs enligt nedan 

• Kommunens justerade balanskravsresultat ska under perioden 2023-2024 uppgå 

till noll för att under 2025 normaliseras varvid resultatet skall uppgå till minst 1%.   

• Amortering på låneskuld med 10 mnkr, 10 mnkr, 10 mnkr perioden 2023-2025. 
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• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 

vara positivt. 

• Koncernens soliditet ska inte försämras med mer än 1,5 procentenhet per år under 

2023-2024, för att därefter åter igen öka med minst 0,5 procentenhet per år.  

• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 

egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 

löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 

Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 

 

K: Resultatutjämningsreserv inrättas enligt nedan riktlinje, denna riktlinje ingår i avsnittet 

om god ekonomisk hushållning i dokumentet ”Övergripande verksamhetsplan med 

budget” (beslutspunkt L). 

 

”För Sollefteå kommun gäller följande riktlinjer för avsättning till RUR och användning 

av medel från RUR: 

 

Tillföra och nyttja resurser i resultatutjämningsreserven  

Avsättning kan göras år då resultatet så medger enligt Kommunallagens regler. Vilket 

innebär att det lägsta av årets resultat eller den del av årets resultat som efter 

balanskravsutredning, överstiger 1 % av skatteintäkter och statsbidrag får avsättas till 

resultatutjämningsreserven. Beslut om avsättning till RUR och storleken på avsättningen 

fastställs i samband med årsredovisningen. Resultatutjämningsreserven ska inte tillföras 

ytterligare medel vid en uppnådd nivå motsvarande 5 % av kommunens samlade 

skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning. 

 

Beslut om att ianspråkta resurser från resultatutjämningsreserven sker inom ramen för 

ordinarie budgetärende. Vid särskilda behov eller oväntad större händelseutveckling kan 

fråga väckas separat, ianspråktagande ur reserven får dock endast göras när rikets 

prognostiserade eller faktiska skatteunderlagsutveckling understiger den genomsnittliga 

utvecklingen för de senaste 10 åren. Medel från RUR får i så fall användas för att nå upp 

till ett nollresultat i balanskravsutredningen. I samband med årsredovisningen fastställs 

storleken på användning av medel.” 

 

L: Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 antas enligt bilaga 5. 

• Kapitel 4: Vision och mål är fristående att anse som kommunens måldokument.  

• Budget 2023 och plan 2024-2025 kommer att justeras för utfallet av lönerörelsen 

2023 vid en eventuell fördelning av den centrala lönereserven. 

 

Ärendebeskrivning 

År då val hålls skall nya kommunfullmäktige anta budget, därav har partierna arbetat med 

nya budgetförslag. Budgetberedningen har lämnat ovan förslag till budget för 2023 och 

plan 2024-2025.  

 

Beslutsunderlag: 

Budgetberedningens protokoll: 
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   - Bilaga 1a-d: Budgetförslag Vi, V och C  

   - Bilaga 2a-d: Budgetförslag S  

   - Bilaga 3a-d: Budgetförslag M 

   - Bilaga 4a-d: Budgetförslag LPO 

   - Bilaga 5: Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 

 

 

Förslag till beslut på mötet 

Lena Asplund (M) yrkar på bifall till Moderaternas budgetförslag. 

Åsa Sjödén (S) yrkar på bifall till Socialdemokraternas budgetförslag. 

Birgitta Häggkvist (VI), Kjell-Åke Sjöström (V), Therese Kårén (C) yrkar bifall till 

Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets budgetförslag. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) redogör för att det finns tre förslag till beslut. 

Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag, Socialdemokraternas förslag 

och Moderaternas förslag. 

 

Ordförande redogör för att Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag 

utgör huvudförslag och att det mellan Socialdemokraterna och Moderaterna ska tas fram 

ett motförslag. 

 

Beslutsgång 1 

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar att Socialdemokraternas eller 

Moderaternas förslag ska utgöra motförslag. Finner Socialdemokraterna. 

 

Beslutsgång 2  

Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar enligt Centerpartiet, Västra 

Initiativet och Vänsterpartiets förslag eller enligt Socialdemokraternas förslag till beslut. 

Finner enligt Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag. 

 

Reservation  

Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 

Moderaterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 
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Budgetdirektiv 2023 - 2025 
 

Centerpartiet, Västrainitiativet & Vänsterpartiet   
- Drivkraft för att hela kommunen ska leva och växa 

 
Sollefteå kommun ska ha medborgarna i fokus, det ska genomsyra allt arbete som görs i 

vår organisation. Kommunen ska arbeta med ständiga förbättringar för att vi ska kunna 

följa med i utvecklingen och fortsätta leverera hög servicenivå och kvalité till våra 

kommuninvånare i hela kommunen. Vår personal är nyckeln till framgång och medlet för 

att kommunen ska kunna leverera en grundläggande servicenivå i hela kommunen och 

fortsätta utvecklas. Framtid Sollefteå prioriterar kärnuppdragen: skolan, vården och 

omsorgen. Sollefteå kommun ska kännetecknas av en öppen och välkomnande 

organisation för både medarbetare och medborgare.  

 

Landsbygdsfrågorna förenar våra partier och det finns en tydlig ambition från oss att ta 

tillvara på den stora drivkraft som finns runt om i hela vår kommun.  Den lokala 

demokratin i form av föreningsliv och civilsamhälle är viktig och en grundläggande 

samhällsservice i hela kommunen är fundamentet för ett trovärdigt och långsiktigt 

samhällsbygge där Sollefteå kommun kan leva och utvecklas även i framtiden.  

 

Ett gott företagsklimat är centralt för att våra företag och entreprenörer ska vilja satsa, 

utvecklas och anställa i vår kommun. Ska Sollefteå kommun kunna leverera välfärd och 

service av hög kvalité i hela kommunen också i framtiden krävs det ett fortsatt stort fokus 

på företagsklimatet. Hittills har detta fokus levererat mycket gott resultat då Sollefteå 

kommun ökat 174 placeringar på den lokala företagsklimatsrankingen under de senaste 

fyra åren. Det är glädjande att den positiva utvecklingen fortsätter och innevarande år 

landar Sollefteå på det högsta sammanfattande omdömet någonsin, bästa omdömet i 

Ångermanland och för andra året i rad över riksgenomsnittet. Detta arbete ska fortsätta 

strategiskt och målinriktat.  

 

Stora etableringsfrågor ska fortsatt prioriteras, bland annat med hjälp av vårt helägda 

bolag Energidalen AB som har fokus på förnyelsebar energi och etableringen av 

elintensiv industri på Hamreområdet i Långsele och ytterligare områden i västra delarna 

av kommunen. Sollefteå kommun ska lägga stort engagemang och hög prioritet på 

industrin i Långsele som kommer producera grönt flygbränsle. En världsunik etablering 

som kräver att kommunen är på tårna både vad gäller bostäder och övrig samhällsservice i 

och omkring Långsele. Hotelletableringen i Junsele intill både djurpark och övrig 

verksamhet på berget är också en stor och prioriterad etablering som Sollefteå kommun 

ska stödja, underlätta och välkomna i organisationens alla delar. En 
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besöksnäringsetablering som skulle kunna lyfta hela Västraområdet och innebära stora 

positiva effekter för hela kommunen och regionen.  

 

Persontrafik på Ådalsbanan sträckan Umeå – Östersund, via Sollefteå, Långsele och 

Ragunda, vidare mot Åre och Trondheim är en hjärtefråga som tillsammans med 

bredbandsutbyggnaden i kommunen, via Sollefteå stadsnät, utgör de viktigaste 

infrastrukturella frågorna de kommande decennierna.  

 

Med försvarsetableringen har Sollefteå kommun visat att vi kan leverera när det verkligen 

gäller, tillsammans i samarbete och i samförstånd lyckas vi även när utmaningen kan te 

sig stor. Västernorrlands Regemente I21 är nu invigt och är ett av de största och mest 

positiva besked som givits Sollefteå kommun på flera decennier. Det stora arbetet med en 

snabb och smidig återetablering för Försvarsmakten är i full gång, något som kommer 

engagera kommunorganisationen under många år framöver. Denna etablering kommer 

spilla över stort på hela lokalsamhället, företagen och föreningslivet, vilket vi redan nu 

sett bevis på. Vi ska ta tillvara denna möjlighet optimalt och se till att de positiva 

effekterna av etableringen sprids runt om i kommunen och länet. Med anledning av vår 

oroliga omvärld, ökande försvarsanslag och kommande NATO-medlemskap skapas också 

förutsättningar för att Försvarsmakten kan växa betydligt i Sollefteå. Det är av högsta 

prioritet att kommunorganisationen engagerar sig i och underlättar för en sådan expansion 

av Försvarsmaktens verksamhet i Sollefteå.  

 

För oss är det viktigt att lyssna på medborgare och medarbetare och att ha en tät dialog 

och ett lyssnande ledarskap. Det är därför viktigt att fortsätta utveckla medborgar- och 

medarbetardialoger i hela kommunen. Ett inlyssnande ledarskap ska känneteckna 

kommunledningen i Sollefteå kommun, tjänstemannaledning lik väl som den politiska 

ledningen.  

 

Sollefteå kommun står också inför stora utmaningar kommande år, dels på grund av de 

ekonomiska förutsättningarna framöver och dels på grund av corona-pandemin och dess 

påverkan på kommunorganisationen och samhället i stort. Budgetavvikelserna i en del av 

våra kärnverksamheter var betydande under 2021 och befolkningsutvecklingen är en 

knäckfråga som våra partier kommer fortsätta att arbeta aktivt med även under kommande 

mandatperiod. Vår absoluta målsättning är att så snart som möjligt vända 

befolkningsutvecklingen.  

 

Det ekonomiska läget i kommunen på sikt är långt ifrån önskvärt och det krävs 

handlingskraft för att komma till rätta med de ekonomiska utmaningarna även kommande 

år för att få en ekonomi i balans. För att komma till rätta med kommunens ekonomiska 

obalans på sikt måste vi fokusera både på kostnadsminskning och intäktsökning. Att 

enbart fokusera på kostnadsminskning gör att negativa spiraler snurrar snabbare. 

 

Sollefteå kommun har alla möjligheter att växa i alla dess delar om förutsättningarna ges. 

Vi har många goda kvalitéer värda att poängteras, lyftas fram och prioriteras ytterligare så 

att kommunen ska kunna höjas en nivå till. Vi har skogen, kraften, besöksnäringen, vår 

attraktiva landsbygd, vår rika kultur, vårt engagerade föreningsliv och vår vackra stad. Vi 
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har också drivna företagare och unika möjligheter till etableringar. Skogen är Sollefteå 

kommuns gröna guld. Vi är en riktig skogskommun med allt från utbildning till många 

erfarna entreprenörer och företag som arbetar inom skogsnäringen med avverkning, 

skogsvård, transporter och förädling. Sollefteå kommun är en av de kommuner i Sverige 

som äger mest skog. Det är en tillgång vi vill lyfta fram och utveckla vidare. Skogen är en 

fantastisk resurs inte enbart för produktionen, arbetstillfällen och rekreation utan även för 

miljön. Vi har stora koldioxidsänkor då växande skog binder koldioxid. Allt man idag kan 

göra av olja, kan vi i framtiden göra av vår skog. Vår skog kan bidra till ett miljövänligare 

samhälle. 

 

Kraften har sedan länge varit signifikant för just Sollefteå kommun och här har vi stor 

potential även framöver. Den förnyelsebara energin, sol-, vind- och vattenkraften får allt 

större fokus i både Sverige och världen och kommunens satsning på den nya 

gymnasielinjen el- och energiprogrammet hoppas vi ska medföra ett ännu större intresse 

för dessa frågor bland våra ungdomar. Kompetensförsörjningen inom området är och 

kommer även framöver vara en utmaning och där har kommunen en viktig roll. Att vi 

startat upp el- och energiprogrammet på gymnasiet är ett bra steg i rätt riktning. En annan 

viktig fråga är ersättningen för vatten- och vindkraft, en nationell fråga men som kräver 

att kommunen engagerar sig och trycker på i de forum vi befinner oss i, bland annat 

föreningen Sveriges Vatten- och vindkraftskommuner och regioner, en viktig förening 

som vi är medlemmar i. För oss tre partier är det en självklarhet att betydande delar av de 

värden som skapas i en bygd också ska stanna i bygden. Snabbladdare till elbilar är något 

som vi arbetar för och stödjer, den första invigdes i Sollefteå under 2020. En 

infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon har tagits fram för att 

underlätta etableringar i hela kommunen.   

 

Besöksnäringen är en av de snabbast växande näringarna och här i Ångermanland har 

antalet gästnätter ökat markant de gångna åren. Detta tack vare ett strategiskt och 

långsiktigt arbete i vårt gemensamma bolag Höga Kusten Destination AB. I Sollefteå 

finns bland annat prisbelönta campingar som vi nu satsar ytterligare på för att möjliggöra 

fler gästnätter och ännu nöjdare besökare, runt om i hela vår kommun. Vi har unika 

sevärdheter i form av norra Europas största hällristningsområde i Näsåker, en attraktiv 

djurpark och spännande framtidsplaner i Junsele. Vi har vackra älvar och milsvida skogar, 

vi har en rik flora och fauna och vi har ett unikt niplandskap. Även friluftslivet prioriteras 

starkt i vår kommun i form av flertalet anläggningar för att främja folkhälsan och locka 

hit den aktiva naturälskaren. Vi satsar bland annat på utegym, vandrings-, rid- och 

cykelleder i hela kommunen. 

 

Hallstabergsområdet levererar fina upplevelser med storslagen utsikt och våra 

skidanläggningar är något utöver det vanliga. Under 2021 arbetades det med en förstudie 

för Hallstaberget. Ambitionen är att utveckla området som en viktig nod i besöksnäring 

och friluftsliv i Höga Kusten, vinter som sommar.  Vi har stora arrangemang som lockar 

tusentals besökare däribland Lastbilsträffen i Ramsele, Nipyran i Sollefteå och Urkult i 

Näsåker. Sollefteå kommun har med andra ord alla förutsättningar att fortsätta att 

utvecklas som en attraktiv destination att besöka året om. Gör vi arbetet tillsammans 
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kommer alla att vara vinnare i form av en tilldragande kommun, mer och fler inkomster 

för företagen och större skatteunderlag till den gemensamma välfärden.  

 

Vi vill bygga en multihall i Sollefteå. En hall som kan vara till gagn för idrottande, 

föreningsliv, cuper, tävlingar, skolan och kulturen. Förstudie och utredningar pågår under 

2022. Ambitionen är att multihallen ska byggas under 2023-2024. En efterlängtad 

satsning som våra tre partier ser ett stort värde i.  

 

Staden och landsbygden behöver varandra och satsningar behövs i hela kommunen, 

därför  satsar vi även på en city-utvecklingsplan för att Sollefteå centrum ska få 

långsiktigt hållbara förutsättningar att utvecklas kommande år. Samarbetet och projektet 

med organisationen Fastighetsägarna ska prioriteras.  

 

En av våra hörnstenar i kommunen är vårt engagerade föreningsliv, ett civilsamhälle med 

stor drivkraft. Sollefteå kommun har ett aktivt föreningsliv med allt från små klubbar till 

riktigt stora föreningar med många sektioner. Det anordnas aktiviteter för stora och små, 

från aktiva naturälskare till lugnare kortspelare. Föreningslivet levererar högkvalitativa 

kulturarrangemang med stöd av kommunen och vår nytillsatta kultursamordnare. Det 

anordnas tävlingar, läger, kurser och aktiviteter. Civilsamhället bidrar enormt till Sollefteå 

kommuns attraktivitet och vi är mycket tacksamma för allt som dessa föreningar och 

deras medlemmar gör för våra bygder. Sollefteå kommun har ett gott samarbete med 

föreningslivet och vi ser framför oss att vi än mer krokar arm för att lyfta vår kommun 

ytterligare en nivå och för att vi tillsammans på ett bra sätt säkerställer denna mångfald av 

aktivitet även i framtiden.  

 

Utvecklingen går åt rätt håll i Sollefteå kommun och vi har oerhört mycket att glädjas åt 

tillsammans. Det är helt i linje med #DrivkraftSollefteå – ett arbete som vi även 

fortsättningsvis ska fokusera på.  

 

 

Kommungemensam verksamhet - Kommunledning – Nämnder och Styrelser 

 

Budgetposten för särskilda satsningar ska under perioden främst prioritera och ha ett 

fokus på miljö- och klimatfrågorna, folkhälsoarbetet, ungdomsverksamhet och 

landsbygds-, och centrumutveckling. Den stora satsningen som vi gjorde i slutet av 2021 

på landsbygdens orter, Edsele, Resele, Ed, Boteå, Österforse, Graninge och Helgum och 

centrumutvecklingen i Näsåker, Långsele, Junsele, Ramsele och Sollefteå prioriteras även 

för 2023. 100 tkr prioriterades per ort tidigare och den satsningen vill vi även se fler år. 

Satsningen har gynnat den lokala utvecklingen på orterna och stimulerat föreningslivet 

och den lokala demokratin.  

 

Översynen av chefsstrukturen ska fortsätta och en översyn av kommunens 

jourverksamheter bör även ske kommande budgetperiod i syfte att samordna och sänka 

kommunens kostnader.  
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Den egna miljö- och investeringsfonden för kraftverket ska fortsätta i enlighet med 

tidigare fullmäktigebeslut.  

 

Det är av vikt att översiktplaneraren som kommer anställas får förutsättningarna för att 

möjliggöra fortsatt högt tempo i etableringsfrågorna och underlätta kommunens 

långsiktiga planering och framförhållning vad gäller utvecklingsplaner och möjligheter. 

Det är av stor vikt att bemanning inom bygg säkerställs för att kunna möjliggöra bygglov 

inom rimliga tider och möjliggöra önskad utveckling i hela kommunen.  

 

Lönereserven används för att vi ska kunna prioritera särskilda personalgrupper lite extra. 

 

Omställningsfrågorna är av största vikt för Sollefteå kommun, vi satsar därför extra medel 

till Energidalen för att vi ska kunna bli medlemmar i Biofuel Region. En viktig satsning 

för den gröna omställningen. Medlemskapet ska utvärderas under kommande 

mandatperiod.   

 

 

Stab & service,  Medborgarservice och Gata & Park 

 

Medborgarkontoren är av stor vikt för våra partier och utredning som vi tidigare tillsatte 

med sikte mot att belysa kontorens utvecklingspotential för framtiden med 

decentralisering och kommunal service till hela kommunen i fokus ska tas om hand och 

effektueras under budgetperioden. Landsbygdsrådet och näringslivsrådet är fortsatt 

viktiga dialogforum mellan civilsamhället, kommunledningen och näringslivet. Dessa är 

viktiga remissinstanser som kommunorganisationen ska beakta och använda sig av. 

Landsbygdsmiljonen finns fortsatt budgeterad och prioriterad över hela budgetperioden. 

Vi prioritera många samhällsmiljöer som torg allmänna platser, friluftsanläggningar och 

närmiljöer och informationsskyltar för att visa på kommunens bredd av attraktioner och 

fina platser. 

 

Vi tror på Fritidsbanken, det gynnar våra medborgare ur hållbarhetens tre perspektiv, 

socialt, miljömässigt och ekonomiskt. Det stärker Sollefteå kommun som friluftskommun 

och vår ambition är att Fritidsbanken ska öppna i Sollefteå under 2022 och vara i full 

gång under 2023 och framåt.  Fritidsbanken kommer även att fungera för hela kommunen 

med utlåning av idrottsutrustning som levereras ut efter behov och efterfråga tack vare 

våra medborgarkontor.  

 

Cyklingen på Hallsta sker i ren #DrivkraftSollefteå anda. Företagen, civilsamhället och 

kommunen har krokat arm och vi kan konstatera att ett plus ett blir tre. Stora externa 

medel har växlat upp satsningen under 2021 och 2022 och från kommunens sida satsar vi 

ytterligare driftsmedel under hela perioden för att möjliggöra att satsningen lever vidare. 

 

Stab och service förstärks med 1 miljon kronor för att kunna fortsätta arbeta aktivt med 

rekryteringsförmåner och avgörande kompetensförsörjning.  
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Nyföretagarcentrum startar upp tillsammans med Kramfors kommun under 2022. Vi 

säkerställer en långsiktig finansiering under hela budgetperioden med 80 tkr per år. Även 

vandrings- och cykelleder säkerställs det finansiering till med 300 tkr per år under hela 

perioden.  

 

Inflyttningsfrågan är helt avgörande för framtiden och är anledningen till att vi prioriterar 

samhällsservice i hela kommunen och har ett fokus på företagsklimatet och 

landsbygdsfrågorna. Det krävs även interna resurser för att kunna arbeta vidare med 

inflyttnings och företagsetableringar varför vi satsar extra planeringsresurser för att möte 

den positiva utveckling som kommunen nu har inom många spännande 

utvecklingsområden. 

 

Kultur- och fritidsverksamheten är prioriterat och mycket viktigt område i flera 

avseenden. Detta för en meningsfull och hälsofrämjande fritid för våra medborgare men 

också för att skapa attraktion för den inflyttning som kommunen planerat för genom sitt 

versionsarbete och den positiva utveckling som vi befinner oss i. Vi satsar genom en stark 

budget på många kulturella yttringar och verksamheter, ett fint kultur och bibliotekshus 

men också på många övriga goda kultur och fritidssatsningar. För kommande 

budgetperiod har vi valt en budgetförstärkning om 800 tkr till våra föreningsdrivna 

fritidsanläggningar. 

 

Vägbelysningen är en av våra mest grundläggande delar i samhällsservicen, det är därför 

av största vikt att vi fortsätter säkerställa vägbelysning i hela kommunen. Österforses 

vägbelysning hotas av nedsläckning, vi anser därför att det är av stor vikt att vi prioriterar 

medel för att säkerställa att belysningen i Österforse kan lysa vidare också i framtiden. 

Belysningen i Öhn ligger i investeringsplanen och ska verkställas i samband med att 

vägen byggs om. Gata och Park erhåller en ramförstärkning på 700 tkr per år under 

perioden, där anser vi det extra viktigt att brounderhåll och belysningsfrågor prioriteras. 

Dessutom kommer kommunen under 2024 inarbeta insamling av matavfall från våra 

hushåll som sedan levereras vidare till HEMAB i Härnösand för tillverkning av biogas. 

 

 

Barnomsorg, skola och vuxenutbildning 

 

Skolan är ryggraden i en fungerande demokrati och en god utbildning och bildning är 

garanten för egen försörjning, personlig utveckling och välmående. Skolorna i Sollefteå 

kommun har goda förutsättningar och vi har startat en resa vars mål är en väl fungerade 

skola. Nu har vi kommit en bra bit på väg. Vi har en tydlig kurs med fokus på trygghet 

och arbetsro, måluppfyllelse och pedagogiskt ledarskap. Vår mycket tydliga ambition är 

att resultaten ska bli mycket bättre. Fler elever ska gå ut grundskolan och gymnasieskolan 

med fullständiga betyg. 

 

Skolan är viktig därför har skolan också fått tillräckligt med resurser för att klara sitt 

uppdrag. De två senaste åren har skolan också haft en budget i balans. Det skapar lugn 

och harmoni i verksamheten och rektor och lärare kan fokusera på sitt uppdrag att 
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organisera en väl fungerande och likvärdig skola där elevernas olika begåvningar och 

färdigheter tas tillvara och utvecklas. 

 

Med start våren 2020 har vi deltagit i Skolverkets projekt "Riktade insatser" vilket har 

varit mycket lyckat. Det har omfattat barn- och elevhälsa, övergångar mellan stadier 

skolor och skolformer, utbildning av studiehandledare och modersmålslärare, 

traumamedveten omsorg (TMO) och nu avslutas det hela med en stor och bred satsning 

på utbildning i Språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) från förskolan till 

vuxenutbildningen. 

 

Skollokalerna hålls snygga och inbjuder till kreativitet såväl som till studiero och 

trygghet. Vi rustar upp skolgårdarna så att de blir säkra och lockar till lek och 

uteaktiviteter. Vi fortsätter också att satsa på en hög standard när det gäller teknik och 

digitalisering. 

Sollefteå kommun är stor till ytan och vi har många skolor, både små och stora och vår 

absoluta ambition är att alla elever ska få en likvärdig utbildning. Den ser olika ut 

beroende på skolans storlek men den håller hög kvalité på alla ställen. Skolan är en 

trygghet och den ska finnas där barnen finns. Vi tror inte på centralisering och 

urbanisering, vi tror på decentralisering och en levande landsbygd och där har de små 

skolorna sin givna plats. Det är en trygghet för våra kommuninnevånare och lockar 

inflyttare till vår kommun. Med våra tre partier vid rodret läggs inga små skolor på 

landsbygden ned. Vi ser istället dessa små skolors stora potential och vikten av att dessa 

ges fortsatt möjlighet att utvecklas och blomstra.  

 

Gudlav-Bilderskolan nyinvigdes den 14 maj. Nu har vi en gymnasieskola i toppklass och 

skolan är också mycket populär bland eleverna. I år var det rekordmånga som sökte 

skolan utbildningar. Tack vare satsningen och inköpet av fastigheten Linden i Sollefteå 

möjliggör vi nu äntligen för ett studentboende av hög kvalité, nära gymnasieskolan likväl 

som Sollefteå centrum. Vi är övertygade om att denna satsning kommer bidraga till 

gymnasieskolans attraktivitet ytterligare. 

 

Hösten 2021 startade vi El- och energiprogrammet – en utbildning som branschen starkt 

efterfrågar och som ligger helt i linje med Sollefteås profil – en kraftfull kommun med 

stor arbetsmarknad inom energiområdet. I samarbete med Mittuniversitet startar vi hösten 

2023 ett fjärde år på teknikprogrammet. Skidgymnasiet är också också av högsta klass 

och levererar väldigt duktiga idrottskillar och -tjejer. Vi har anledning att vara stolta över 

Gudlav-Bilderskolan i Sollefteå. 

 

Bra och ändamålsenliga lokaler är viktigt men den allra viktigaste resursen vi har är 

skolans personal. Goda arbetsförhållanden, stora möjligheter till fortbildning och 

förkovran samt rimligt stora undervisningsgrupper ska vara en självklarhet för Sollefteå 

kommuns anställda i skolan. Vi satsar därför också medel för en kompetenshöjning för 

våra resurser i skolan. 

Barnomsorgen är det första mötet barn och föräldrar har med skolan och vi vill redan där 

sätta agendan för vår skolpolitik. Från första dagen ska det löpa en röd tråd fram till 

studenten. 
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Skolan i Sollefteå ska präglas av trygghet och kreativitet, öppenhet och nyfikenhet, 

engagemang och professionalism och framför allt ett lärande för livet och fortsatt 

utbildning. 

 

Alla klarar inte skolgången vid första försöket därför är det oerhört viktigt att det finns 

fler chanser. UTAS är därför ovärderlig när det gäller att fånga upp och entusiasmera 

ungdomar som av olika anledningar tappat fotfästet en stund. Vuxenutbildningen har 

också sin givna plats. Yrkeslivet är idag en resa och inte en ändstation. Under resans gång 

där nya jobb kräver kompletterande utbildningar vill vi i Sollefteå vara på tå och erbjuda 

ett brett spektra av utbildningar och kurser. Anpassad grund- och gymnasieskola är också 

angelägna skolformer som utvecklas och vi vill skapa det allra bästa förutsättningar för 

våra elever där. 

 

Vi ser att skolan i Sollefteå har fyllts med energi och framtidstro, vi ser att resultaten blir 

allt bättre, att skolgårdarna och skolhus snyggats till och blir trivsamma arbetsplatser. Vi 

ser att människor på landsbygden på allvar vågar tro att de små skolorna står stadigt och 

utvecklas istället för att avvecklas. Med försvarsetableringen och industrisatsningen i 

Långsele finns det nu framtidstro i Sollefteå. Här finns spännande och utvecklande jobb. 

Folk kommer att flytta hit och en skola med god kvalité från förskola till komvux gör det 

lätt att flytta till Sollefteå kommun.  

 

Ramförstärkningar görs med 4 miljoner alla år under perioden för barnomsorg, för- och 

grundskola och dessutom en förstärkning för den utökade hyran på Edsele Friskola med 

200 tkr år 2024 och 2025, med anledning av den totalt investeringen på 4,7 miljoner 

kronor på Edsele Friskola. Ramförstärkning görs även med 6 miljoner kronor alla år 

under perioden för gymnasieskola, särskola och vuxenutbildningen.  

 

 

Vård och omsorg 

 

Vi säkerställer att hälso- och sjukvården kan fortsätta sin nuvarande kvalitativa 

verksamhet och utveckla vården så att vi har en god och nära vård till våra medborgare i 

hela kommunen. Vi fortsätter även arbetet med att vidareutveckla personalpoolen för att 

minska behovet av timvikarier på sikt. Vidare behövs kompetensutveckling för utbildning 

av undersköterskor men också specialistutbildning inom demens, psykiatri, multisjuka 

äldre och digitalisering med mera. Det ska också vara möjligt för såväl vårdbiträden som 

serviceassistenter, att kunna arbeta med rätt saker inom vård och omsorg. 

 

Vi behöver fortsätta att språkutbilda personalen för att säkra kvalitén i verksamheten men 

också för att möjliggöra så fler personer ges förutsättningar att vidareutbilda sig till 

vårdbiträden och undersköterska men också sjuksköterska. Vi avsätter även medel till en 

fysioterapeuts för att öka våra äldres fysiska aktiviteter. Detta leder till bättre fysiskt och 

psykiskt mående för våra brukare. 

 

Vi satsar på en schemaspecialist som ska hjälpa enheterna att se över sina scheman i syfte 

att skapa större möjlighet till att påverka sina egna scheman utan att brukarnas behov av 
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omsorg minskas. Vi fortsätter även att satsa extra medel till digitalisering, styrning och 

ledning. För att möta det kommande rekryteringsbehovet behöver äldreomsorgen hänga 

med i den tekniska och digitala utvecklingen som sker samt kompensera med nya och 

innovativa digitala lösningar. Det innebär också att äldreomsorgen behöver omformas i 

takt med ny teknik införs till nya arbetssätt samt att vi har personer med spetskunskap 

inom digitaliseringsområdet ute på enheterna. 

 

Vi kommer även jobba mycket med kvalitetsarbetet, samt med det förebyggande och 

hälsofrämjande arbetet. Därför utökar vi MAS för att stärka rehabiliteringen.  

Det ska finnas tillräckligt med särskilda boendeplatser och även möjligheter till 

växelboende i hela kommunen. 

 

Vi vill verka för tidiga insatser inom socialtjänsten och öka samverkan med skolan, AME, 

arbetsförmedlingen och Försäkringskassan. Satsningarna inom den gemensamma 

familjehems-organisationen har gett fina resultat. Genom vår eftervårdskoordinator 

utvecklar vi hållbara lösningar på hemmaplan och kommer att ha krav på öppenvården att 

ha utslussning i egen regi. 

 

Vi vill även satsa på fler familjehem och jourhem inom kommunen då det är en 

ekonomisk vinst att placera barn och ungdomar inom kommunens egen regi. Målgruppen 

inom Socialpsykiatrin ökar, därför behövs det öppna ett nytt boende för denna målgrupp 

på i kommunen.  

 

Ramförstärkningar görs med 2 miljoner kronor per år till IFO, 5 miljoner per år till 

funktionsstöd, 6 miljoner 2023 och 7 miljoner 2024 och 2025 till Äldreomsorgen och 1,4 

miljoner till Hälso- och sjukvården.  

 

Tack vare satsningen och inköpet av fastigheten Linden i Sollefteå möjliggör vi ett nytt 

boende inom kommunens socialpsykiatriverksamhet. Det är till gagn för såväl brukare 

som Sollefteå kommun som helhet.  

 

God och näringsriktig kost är av största vikt för våra äldre, därför tillskjuter vi 2 miljoner 

kronor extra i budget till KökEtt på Sollefteå sjukhus, som försörjer många av våra äldre i 

Sollefteå stad med mat.  

 

Kostverksamheten 

God, hälsosam och smakfull mat i trevliga miljöer främjar skolarbete för barn och 

ungdomar såväl som tillfrisknande av sjuka och ett värdigt liv för äldre därför lägger vi 

stor vikt vid maten och fokuserar på närproducerad mat. Tillagningen ska ske nära barn, 

elever och brukare. Doften av mat och slamret från ett nära kök skapar aptit och 

hemtrevnad. Därför satsar vi 4 miljoner utöver tilldelad ram för att säkerställa att 

verksamheterna klarar de ökade livsmedelskostnaderna. Vi tummar inte på maten till våra 

barn och äldre.  
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Investeringsbudget 

 

De stora satsningarna på investeringar kommande år utöver de grundläggande 

investeringsramarna för respektive verksamheter är vägbelysningen i Öhn, satsningar på 

cityutveckling och upprustning av Edsele förskola och gymnastiksal. 1,5 miljoner satsas 

redan hösten 2022 och resterande 3,2 miljoner satsas under 2023. En total satsning på 

Edsele friskola på 4,7 miljoner kronor.  

 

Vi vill med detta direktiv beskriva hur våra partier vill att kommunen ska arbeta 

kommande år. 

  

Protokoll kommunstyrelsen 2022-11-08
(Signerat, SHA-256 1BE810A999850A3550D7408B3682E426BD02131BABE555EF9E7F025BA31360D6)

Sida 55 av 65



 56 (64) 

 
    

Nämnd 

Kommunstyrelsen 

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2022-11-08 

 

 

 

Socialdemokraterna Sollefteå 

 

BUDGETSKRIVELSE 2023 
Vi socialdemokrater värnar om hela kommunen och arbetar för att hela kommunen skall 

utvecklas med fler jobb, bostäder och besöksanledningar. Vi vill att hela kommunen skall 

få ta del av den positiva utveckling som nu sker.   

En socialdemokratisk regering ger oss möjligheter att satsa på utveckling av landsbygden 

med byggandet av bostäder i strandnära lägen, trygghet och delaktighet för alla 

medborgare.  

Socialdemokraterna i Sollefteås budget innebär en stabil, långsiktig och solidarisk 

fördelning av kommunens resurser. 

Vi ser framför oss att vi ska bli 23000 invånare i kommunen fram till 2035. Vi tror på att 

återöppnandet av I21 och produktion av grönt flygbränsle i Hamre är en bra början och vi 

ser att detta kommer att skapa förutsättningar för fler etableringar och arbetstillfällen. 

Ökar invånarantalet så ökar även skatteintäkterna och då finns det möjlighet att utveckla 

den kommunala servicen i hela kommunen, något som också skapar arbetstillfällen. 

Den största utmaningen är att upprätthålla och helst öka befolkningen i samtliga 

kommundelar. Vi fördelar därför kommunens resurser solidariskt och gör det möjligt att 

bo, leva och verka i hela kommunen. Vi har utmaningar i kommunen, exempelvis att 

upprätthålla kommunal service där invånarantalet är lägst. Oavsett behöver vägar, skolor, 

äldreomsorg, fritidsaktiviteter och möjligheter till ett bra boende finnas på plats för alla 

invånare, oavsett var de bor. 

När det gäller äldreomsorgen så är den fortfarande relativt väl utbyggd trots den 

nuvarande politiska ledningens neddragningar på dagverksamhet, demensteam och i 

budget. 

Vi kommer att, precis som tidigare fortsätta prioritera äldreomsorgen där satsningar på 

personalen, som är vår viktigaste resurs fortsätter. Löner och arbetsvillkor måste 

förbättras, delade turer måste bort och alla anställda ska ha fria arbetskläder och 

arbetsskor. 

När det gäller sjukvården så är det Regionen som ansvarar för den, men vi kommer att 

fortsätta att föra dialog med företrädare för Regionen och jobba för att Sollefteå sjukhus 

ska utvecklas med mer opererande verksamhet, fler vårdplatser och ett bibehållet akut 

omhändertagande.  

Regionens Hälsocentraler runt om i kommunen är en viktig del och vi ser gärna ett utökat 

samarbete mellan Kommunen, Hälsocentralerna och Sjukhuset för att utveckla vården i 

rätt riktning. 
Kompetensförsörjningen i vården är en utmaning som samtliga Kommuner och Regioner 

delar. Även här behöver vi samarbeta och se till att fler väljer att utbilda sig till ett 

vårdyrke genom att skapa fler utbildningsmöjligheter lokalt i Kommunen. 

Vår budget innebär att: 

Äldreomsorgen blir bättre, att löner och arbetsvillkor förbättras 

Det inte blir några fler privatiseringar av kommunal kärnverksamhet 
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Den kommunala personliga assistansen byggs upp igen 

Skolornas inne-och utemiljöer rustas upp 

Vår vision för budgetperioden 2023-25 är att invånarantalet har växt med 100-150 

personer, något som gör att vi kan utveckla den kommunala servicen runt om i 

kommunen. Ytterligare etableringar inom de gröna näringarna har växt fram och jobb har 

skapats. Våra rekryteringsstrategier har gjort att vi lyckas rekrytera viktig kompetens 

främst inom vården, skolan och socialtjänsten. 

Persontrafik på Ådalsbanan blir verklighet och vi kan återigen åka tåg till och från 

kommunen. 

Regementet I21 fortsätter att utvecklas och utbildar ännu fler värnpliktiga vilket skapar 

arbetstillfällen och ökade skatteintäkter.  

Kommunen har återigen ett  politiskt styre med en tydlig majoritet som kan skapa 

stabilitet och trygghet för alla invånare och anställda. 

• Vi lovar att inte privatisera någon kommunal kärnverksamhet 

• Vi lovar att lägga mer resurser till äldreomsorgen 

• Vi lovar att eventuella nya vindkraftsansökningar ska behandlas restriktivt 
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BUDGET kommentar från 

Landsbygdspartiet oberoende 

Sollefteå 

 

 

 

I ett mer positivt läge hade Landsbygdspartiet oberoendes budget präglats av tydliga 

satsningar som kommer hela kommunen till del. Men läget i Sverige och omvärlden 

påverkar oss och nu är det prognostiserade resultatet för 2023 ca 30 miljoner i underskott.  

Detta gör att Landsbygdspartiets oberoendes budget istället präglas av ansvarstagande och 

återhållsamhet. Inga neddragningar eller stängningar av vård, skola och omsorg behöver 

göras i och med våra prioriteringar; brukare, arbetare och invånare. 

 

Vi gör prioriteringar som slår vakt om brukare av kommunala servicen, arbetande 

personal i våra verksamheter och därmed även invånarna. Dessa prioriteringar görs även 

för att undvika att använda pensionsmedel som ju är en skuld som ska betalas. 

 

Med dessa prioriteringar som till exempel en sänkning av budgetposten 'Särkskilda 

satsningar' från 1 mkr till 500 tkr samt 'Medfinansiering projekt' från 2,5 mkr till 1,4 mkr 

2023 och 1 mkr 2024 och 2025 skapar vi reformutrymme. 

Därmed kan vi även göra framtidsinriktade satsningar som till exempel en Tågsatsning på 

1,5 mkr under hela budgetperioden. 

 

Vi startar ett arbete med att få in Örnsköldsviks kommun som delägare i Höga Kusten 

Airport AB vilket därmed sänker vårt driftbidrag från 3,5 mkr till 2,5 mkr 2024. 

 

Resultat av Sollefteåforsens produktion som beräknas till 45 mkr är ett mycket viktigt 

tillskott i kommunens ekonomi och kommer med största sannolikhet var ännu viktigare 

för att hålla oss undan ett negativt resultat. Tillskottet på 45 mkr skulle normalt sett 

innebära en avsättning på 2,3 mkr av dessa medel till kommunens miljö- och 

investeringsfond (utifrån tidigare fastslagen beräkningsmodell). Denna avsättning pausas 

med anledning av det rådande ekonomiska läget. 

 
Avveckling av bolaget Energidalen AB. Detta för att återföra beslut och beredning av ärenden 

direkt i nämnder och kommunfullmäktige. Det skapar mer transparens och innebär en 

besparing på 500 tkr år 2023 och ytterligare 2 mkr respektive 2024 och 2025. 

 
Tidigare budgeterade satsningar ska fortsätta och avslutas enligt plan: 

Fortsatt satsning på cykelprojektet på Hallstaberget med 300 tkr per år under hela 

budgetperioden. 

Fortsatt satsning på 'Ny företagarcentrum' med 80 tkr per år under hela budgetperioden. 

 

Vi satsar 1 mkr per år på körkortsutbildning som en valbar kurs på gymnasiet. I vår kommun 

är många bilberoende och kostnaderna för väl utbyggd kollektivtrafik kan inte motiveras. 

Därför gör vi istället denna satsning under hela budgetperioden. 
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Anställda inom funktionsstöd ska fortsatt ha arbetskläder finansierade av arbetsgivaren. 400 

tkr. 

 

Anställda inom äldreomsorgen ska fortsatt ha arbetsskor finansierade av arbetsgivaren. 700 

tkr. 

 

Investering av vägbelysning väg 953 Ön. 3 mkr 

 

Investering för attraktiva centrum i Långsele, Näsåker, Ramsele, Junsele. 1 mkr. 

 

En lönesatsning bibliotekarie och kulturskollärare 117 tkr. 

 

Kommunen avslutar medlemskapet i ’Partnerskapet Inland - Akademi Norr’ Detta då 

utkomsten och nyttan för våra invånare är mycket tveksam. Malå är redan en av kommunerna 

som tagit steget och lämnat. Digitalisering och digital mognad hos befolkningen att Akademi 

Norr inte längre behövs. Besparing 170 tkr per år under hela budgetperioden. 

 

Arvoden ska inte skena iväg och framförallt inte överstiga normala eller vanliga löner i allt 

för stor utsträckning. Det är därmed rimligt att låsa arvodena annat belopp än 

riksdagsledamots arvode, då det (idag på 71.500 kr) kraftigt överstiger vad vanligt folk tjänar. 

En översyn och verklighetsanpassning av arvoden görs därför och innebär en låsning mot 

prisbasbelopp på 52.500 kr (2022) och därmed en besparing på 900 tkr per år under hela 

budgetperioden. 

 

Vidare gör LPo en decentralisering av den politiska organisationen till traditionella nämnder. 

Det löser den centralisering av makt som skett till ett fåtal partier och politiker. Detta urholkar 

demokratin och är något som vi ser allvarligt på. 

 

Skatten hålls oförändrad. Med återhållsam politik och ansvarsfullt användande av 

skattemedel, ser LPo, att skatten kan sänkas på sikt. 

 

Kostnaderna för VA väntas öka mycket vilket medför att den tänkta höjningen av VA-

taxan på 5 % inte räcker. Därför föreslår vi tillskjutning av skattemedel på 1,7 mkr under 

detta osäkra ekonomiska läge. 

 

Avsättningen till resultatutjämningsreserven, RUR, från 2022 används under 2023 med 

28,6 mkr och 2024 med 21,4 mkr. 

 

Sammantaget gör dessa prioriteringar att vi inte utnyttjar pensionsskulden 2023 och 

endast utnyttjar 1,2 mkr av pensionsskulden 2024. 
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Budgetskrivelse 2023 samt plan 2024–2025. 

 

Ett pågående krig i Europa, i Ukraina, gör ekonomin väldigt osäker. En stigande inflation 

med osäker utveckling gör att det är svårt att ha en expansiv budget. När det gäller plan 

2024-2025 är det ännu svårare att förutse var vi då hamnar. Sedan budgeten togs i juni har 

ekonomin i Sverige försämrats rejält inflationen har stigit med bland annat rejält ökade 

matpriser som följd. Äldreomsorgen och måltidservice tillförs därför ytterligare medel.   

 

En del av kommunens plusresultat (50 miljoner) för 2022 avsättes i en 

resultatutjämningsreserv, RUR, allt enligt kommunallagen. RUR användes under 2023 

samt 2024 för att undvika ett negativt resultat.  

 

Moderaterna väljer att satsa på de kommunala kärnverksamheterna, skolan och 

äldreomsorgen. En översyn av all övrig kommunal verksamhet bör ske med fokus på att 

den bedrivs rationellt och kostnadseffektivt. 

 

När det gäller äldreomsorgen i allmänhet, är fortbildning av personal, inklusive 

enhetschefer, oerhört viktig. Arbetstider och arbetsformer måste genomlysas noggrant. Vi 

tror att det går att öka dagens 35 timmar något men ändå ha scheman som gör arbetet 

attraktivt och minskar kostnaderna.  Moderaterna tillför äldreomsorgen 3 Mkr mera i ram. 

Vi vill att hemtjänsten konkurrensutsätts, så att de äldre får ett större utbud att välja av. 

 

Allt flera rehabiliteras i hemmet eller på det särskilda boendet, kommunens Hälso-och 

sjukvårdsenhet önskar tillsätta en 0,5 tjänst som medicinskt ansvarig för rehabilitering, 

MAR. Vi ser detta som en viktig kvalitetsfråga och tillför därför 400 000 till detta 

ändamål.  

 

Skolan utgör en oerhört viktig start i livet. Behörighet till gymnasiestudier och godkända 

gymnasiebetyg är oumbärliga som grund för vidarestudier eller ett direkt inträde i 

arbetslivet. Därför så satsar Moderaterna mera på både för- och grundskolan likväl som 

gymnasieskolan. Vi ser inte att de kan inom ram spara de beräknade stora underskotten. 

Moderaterna tillför en ramförstärkning av 3 miljoner till för-och grundskolan samt 5 

miljoner till gymnasieskolan. 

 

Med anledning av hög inflation och kraftigt ökade matpriser tillför vi 1 miljon ytterligare 

till måltidsservice för att kunna fortsatt ha en god kvalitet på maten. 
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Vi anser att maten både till skolan, äldreomsorgen, liksom för dem som köper matlådor, 

ska hålla god kvalitet både näringsmässigt likväl som den ska vara aptitlig. Vi vill därför 

att kommunen ser över om samarbetet med regionen ger den bästa kvaliteten eller om 

detta kan ske på ett annat sätt. Detta gäller endast maten till SÄBO samt hemtjänst i 

Sollefteå tätort, övrig mat tillreds i kommunens egna kök. 

 

Moderaterna anser inte att det är ett kommunalt huvuduppdrag att driva Hallstabacken 

och skulle vilja utreda om det kan finnas någon annan som kan driva verksamheten. I 

dagsläget behöver det köpas en in ny pistmaskin och så länge kommunen driver 

verksamheten så måste den fungera bra. Vi ger därför Fritid ett ökat driftbidrag på 200 

000 för att klara de ökade kapitalkostnaderna som en ny pistmaskin innebär. 

 

Företagen i kommunen ska få ett positivt bemötande med snabba handläggningstider av 

ärenden. Medborgarna ska kunna komma i kontakt med kommunen på ett enkelt och 

snabbt sätt, gärna digitalt, så långt det går. Att det arbetet fortgår ser Moderaterna som 

viktigt. 

 

Skatten hålls oförändrad 2023. Med en återhållsam politik, ser Moderaterna, att skatten 

bör kunna sänkas på sikt. Det finns inget som försvarar att Sollefteå har den högsta 

kommunalskatten i länet. 

 

När det gäller den rent politiska verksamheten, vill vi ha en återgång till traditionella 

nämnder. Antal och ansvar för dessa nämnder, måste naturligtvis belysas närmare. 

Dagens system, med utskott direkt under kommunstyrelsen, koncentrerar det politiska 

inflytandet till ett fåtal partier och politiker. Vi anser att detta urholkar demokratin. 

 

Moderaterna tror att elpriserna även under 2023 kommer ligga på en relativt hög nivå och 

därför väljer vi att lägga oss på förvaltningens prognos på +45 miljoner kronor. När det 

gäller 2024 så väljer vi att prognostisera en något lägre vinst 40 miljoner kronor. Det är 

svårt att så långt fram se hur elpriserna kommer utvecklas vi väljer därför att vara något 

försiktigare.  

 

Vidare tror vi på en något högre skattetillväxt 2024-2025 tack vare en högre inflyttning 

dvs en minskad befolkningsminskning. Detta främst beroende på Försvarsmaktens 

etablering, men även positiva effekter för näringslivet på grund av detta. Även de 

troligtvis kommande satsningarna i Hamre kan medföra en högre inflyttning. 

 

 

Sollefteå 7 november 2022 
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§ 189 Dnr KS 282/2022 

 

Entledigande av kommundirektör 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar entlediga kommundirektören från den 9 januari 2023.  

 

 

Ärendebeskrivning 

Enligt kommunstyrelsens reglemente § 5 ansvarar kommunstyrelsen för att anställa 

samt entlediga kommundirektör. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

Skickas till 

Karin Jacobsson, HR-chef  
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§ 190 Dnr KS 7/2022 

    

Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att delgivningarna läggs till handlingarna. 

 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 

 

DO-beslut i ärende gällande tillsyn avseende tillgänglighet inom utbildningsområdet (TIL 

2021/83) 

 

Härnösand översiktsplan 2040 – antagen 

 

Beslut för delgivning – Kulturplan 2023-2026  
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§ 191 Dnr KS 6/2022 

 

Delegeringsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  

 

- att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 

redovisning: 

 

Delegeringsbeslut KS ordf.nr 10/2022 B011, Fullmakt för Daniel Ågren företräda 

kommunens skogsfastigheter i Skogsstyrelsens datasystem 

 

Delegeringsbeslut KS ordf.nr 14/2022 B011, Fullmakt Anna Törner, Tekniska rätt att 

företräda kommunen hos Lantmäteriet ärende Y223 

 

Delegeringsbeslut KS ordf.nr 15/2022 B001, Åtgärdsföreläggande Junsele-Krånge 1:38 

 

Delegeringsbeslut KS ordf.nr 16/2022 Föreläggande om åtgärd, fastigheten Buntmakaren 

11 

 

Delegeringsbeslut KS ordf.nr 17/2022, Föreläggande om åtgärd fastigheten Merkurius 22 
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Datum 2022-11-08 


 


Tid Kl. 08:30- 15.05 


 


Plats A-salen 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga   


Närvarande Anton Johansson, sekreterare, §§ 165-191 


 Niklas Nordén, tf kommundirektör, §§ 165-191 


 Mattias Axelsson, tf. ekonomichef § 165 


  Ann-Katrin Lundin, socialchef § 165 


 Örjan Abrahamsson, skolchef § 165 


   


  


 


  


 


  


  


 


  


       


     


Underskrifter Sekreterare  ...................................................................    


  Anton Johansson §§ 165-191 


 
 Ordförande  ...................................................................     


  Johan Andersson (C) §§ 165-191 


  


  Justerare ……………………………………………  


  Åsa Sjödén (S) §§ 165-188 


 
 Justerare ……………………………………………  


  John Åberg (S) §§ 189-191 


 
 


   


 


Bevis om justering 


 


Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagetts genom anslag på Sollefteå kommuns digitala 


anslagstavla, www.solleftea.se  
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Namn När- 
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Tjg. 
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Jäv Reservation Anteckning 


§  
 


§ 
 


§ 
173 


§  
188 


§ 
 


    
 


Ledamöter 


Johan Andersson (C) X  
    


     
Ordförande 


Maria Wennberg (C) -  
    


     
 


Therese Kårén (C) X  
    


     
 


Birgitta Häggkvist (VI) X  
    


     
 


Ulrika Bergman (VI) X  
    


     
 


Roger Johansson (VI) X  
    


     
 


Kjell-Åke Sjöström (V) X      
     


 


Ulf Breitholtz (V) -      
     


 


John Åberg (S) X    R R 
     


 


Åsa Sjödén (S) X    R R 
     


Justerare 


Tommy Svensson (S) X    R R 
     


 


Mikael Sjölund (S) -      
     


 


Lillemor Edholm (S) -      
     


 


Linnea Stenklyft (S) -      
     


 


Roger Westerlund (-) X      
     


 


Ersättare 
Joel Ölund (C) 


X X     
     Tjg.ers för Maria 


Wennberg 


Monica Tirri (C) 
X X     


     Tjg.ers för Åsa 


Sjödén §§ 189-191 


Jerry Mähler (C) 
X      


     
 


Jörgen Åslund (VI) 
-      


     
 


Maria Eriksson (VI) -      
     


 


Inger Fängström (V) 
X X     


     Tjg-ers för Ulf 


Breitholtz 


Marie Hansson (V) -            


Åsa Nilsson (S) 
X X   R R 


     Tjg.ers. för Mikael 


Sjölund 


Susanne Lindahl (S) 
-      


     
 


Morgan Nordin (S) 
-      


     
 


Ilkka Laamanen (S) 
X X   R R 


     Tjg.ers för Lillemor 


Edholm 


Jack Åkerlund (S) -            


Lena Asplund (M) 
X X    R 


     Tjg.ers för Linnea 
Stenklyft 


Sven-Erik Ragnarsson(-) 


 
-      


     
 


Linus Källgren (-) -           
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Val av justerare 


Åsa Sjödén (S) väljs att justera protokollet. 


 


 


Fastställande av dagordning 
Dagordningen fastställs med följande ändring: 


 


Ärende 30 Valärende: ledamot i utskottet Samhällsutveckling 


 
 


Anmälan av protokoll 
Protokoll anmäls från kommunstyrelsens utskott. 


 


- Allmänna utskottet 2022-10-18 


- Utskottet för Vård och omsorg 2022-10-19 


- Utskottet för Unga och Lärande 2022-10-20 


- Samhällsutvecklingsutskottet 2022-10-21 


 


Läggs till handlingarna. 
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§ 165 Dnr KS 5/2022 


 
Muntliga informationer 
 
Beslut 
Informationerna noteras. 


 


Ärendebeskrivning 


Information lämnas kommunstyrelsen enligt följande.  


Kommunstyrelsen ges möjlighet att ställa frågor. 


 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Informerar om: 


• ”Måndagssiffran” med smittade patienter i Covid, 6 individer. Vaccination mot 


säsongsinfluensa startas upp från och med vecka 44. 


• Utvecklingen av välfärdstekniken har saktat in.  


• Målkompasser för 2023 utformas. 


• Omtag gällande Senior Alert 


• Hälso- och sjukvården ser att kommunen behöver ha en utökad läkarmedverkan 


och en större tillgänglighet av primärvårdsläkare. 


• Samverkan kring verksamhetsförlagd utbildning för sjuksköterskor fungerar bra.  


• Hemmaplanslösningar genom intensivt stöd i hemmet har gett god effekt. Det har 


minskat andelen Hem för vård eller boende (HVB) -placeringar. 


 


Örjan Abrahamsson, skolchef 


Informerar om:  


• Normal verksamhet, pågår rekrytering av biträdande rektor på Nipanskolan. 


Rekrytering av ny rektor i Junsele är klar.  


• Stor brist på vikarier i hela kommunen, ska framöver locka vikarier på sociala 


medier. 


• Kvalitetsdialoger, kvalitetsplan enligt årshjul.  


• Skolpresidiet – förstärkt kommunsamverkan till kommunstyrelsen.  


 


Niklas Nordén, tf kommundirektör 


Informerar om: 


• Marknadsföring eller information?  


• SKR: Besked om stöd till kommuner och regioner brådskar. 


• Omfattning vattenavstängning i Långsele 9 november. 


• Mångfaldsföreläsning 


• Ransomewareattack mot kommun i länet 


 


Roger Lundin, vd Solatum Hus och Hem AB 


Informerar om: 


• Uthyrningsgrad 95,2 procent, totalt antal 55 stycken. 
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• Redovisar pågående/planerade projekt ägda. 


• Utmaningar med kostnadsökningar 2023, räntekostnader ökar med 1,7 miljoner 


kronor. Fastighetsskötsel ökar med ca 1,7 miljoner kronor, taxebundna kostnader 


ökar med ca 2,9 miljoner kronor.  


• Hyreshöjningar 2023, utifrån ett trepartsavtal centralt ska det bli enklare att 


hyresförhandla. 


• Trädgårdsvägen 28 i Junsele kommer att säljas. 
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§ 166 Dnr KS 255/2022 


 
Sammanträdesplan 2023   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen fastställer föreslagna datum som mötesdagar för kommunstyrelsen och 


dess utskott. 


 


Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta att  


- fastställa föreslagna datum som mötesdagar för kommunfullmäktige. 


 


Ärendebeskrivning 


Förvaltningen har tagit fram förslag till sammanträdesdagar för 2023. Tabellen nedan 


innehåller datum för möten med kommunstyrelsen och dess utskott samt för 


kommunfullmäktige. Av tabellen framgår också inplanerade beredningar. 


 
Nämnd/styrelse M å n a d 


                     Dag J F M A M J J A S O N D 


Kommunfullmäktige må - 27 - 24 29 19  - 25 30 27 18 


Kommunstyrelsen ti 10 7 14 4 9 7  15 5 10 7 5 


Kommunstyrelsens utskott 


- Samhällsutveckling må 23 20 20 17 15 12  21 18 16 13 11 


- Allmänna  ti 24 21 21 18 16 13  22 19 17 14 12 


- Vård & omsorg (allm+sekr) on 25 22 22 19 17 14  23 20 18 15 13 


      Sekretess                            on  8 8 5 3, 31 28  9 6 4 1, 29  


- Unga & lärande  to 26 23 23 20 25 15  24 21 19 16 14 


Ärendeberedning inför 


Kommunstyrelsen    fr 


23 


dec 


27 


jan 


3 


mars 


24 


mars 


29 


april 


26 


maj  


7 


(må) 


25 


aug 


29  


aug 


27 


okt 


24 


nov 


Allmänna utskottet    fr 13 10 10 5 5 2  


14 


(må) 8 6 3 1 


Samhällsutvecklingsutskottet     to 12 9 9 


5 


(on) 4 1  10 7 5 2 30/11 


Unga och lärande utskottet         to 12 9 9 6 


10 


(on) 1  10 7 5 2 30/11 


Utskottet för vård och omsorg    fr 13 10 10 


11 


(ti) 5 2  11 8 6 3 1 
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§ 167 Dnr KS 241/2022 


 


Reglemente för Krisledningsnämnd 2023-2026   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att reglemente för krisledningsnämnden förnyas med ändringar i hänvisning till 


förnyad kommunallag samt tillägg och förtydligande av behovet av att genomföra 


säkerhetsprövning av de ledamöter som skall tjänstgöra i krisledningsnämnd. 


   


Ärendebeskrivning 


Reglementet skall förnyas för varje mandatperiod. Sannolikheten att KS:au skall träda i 


kraft som krisledningsnämnd är låg då den vardagliga organisationen i kommunen ger 


kommunchefen mandat att styra och fatta beslut över hela den kommunala 


organisationen. Säkerhetsskyddet för vissa verksamheter och den information som 


innehåller detaljerad information om rutiner och säkerhetsskyddsklassificerad information 


gör att man behöver man vara säkerhetsprövad för att få ta del av. Det medför att 


nuvarande ledamöter är säkerhetsprövade och samma behov ligger kvar även framöver. 


Därför finns en beskrivning i reglementet om säkerhetsskydd. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Reglementet inklusive ändringar medför inga kostnader. 
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§ 168 Dnr KS 249/2022 


 


Fastställande av Arbetsmiljöpolicy för arbetsgivaren Sollefteå 
kommun   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta  


 


- att fastställa revideringen av Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun.  


 
 
Ärendebeskrivning 


HR-funktionen har genomfört en revidering av Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun. 


Revideringen består främst av att förtydliga på vilket sätt Sollefteå kommun ska arbeta för 


att kunna utveckla och förbättra arbetsmiljön inom organisationen. Revideringen har även 


resulterat i att bilagan som innehåller ”Arbetsmiljöplan med fokusområde” kommer att tas 


bort. Detta för att kunna agera mer agilt för att snabbare kunna möta upp verksamhetens 


behov. Att arbeta efter ett fastställt fokusområde under en längre period kan upplevas 


statiskt och leda till ineffektivitet.   


  


Förvaltningens bedömning 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att Arbetsmiljöpolicyn för Sollefteå kommun bör 


revideras efter det förslag som föreligger.  


Information är lämnad till arbetstagarorganisationerna i Centrala samverkansgruppen i 


september månad.  
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§ 169 Dnr KS 250/2022 


 
Fastställande av Brandskyddspolicy för arbetsgivaren Sollefteå 
kommun   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår  


Kommunfullmäktige besluta  


 


- att fastställa Brandskyddspolicyn för Sollefteå kommun.  


 


Ärendebeskrivning 


HR-funktionen har tagit fram Brandskyddspolicy för Sollefteå kommun. 


Brandskyddspolicyn utgör grunden för det systematiska brandskyddsarbetet inom 


Sollefteå kommun. Policyn fastställer Sollefteå kommuns viljeinriktning och 


övergripande mål för det systematiska brandskyddsarbetet inom kommunen. 


 


I Sollefteå kommuns anvisning för systematiskt brandskyddsarbete framgår mer detaljerat 


hur brandskyddsarbetet ska bedrivas i praktiken.  


 


Kommunstyrelsen bär alltid det yttersta ansvaret för det systematiska brandskyddsarbetet. 


Ansvaret kan inte delegeras vidare men arbetsuppgifterna som brandskyddsarbetet 


innebär kan delegeras till förvaltningen. En uppdatering i delegeringsordningen bör 


genomföras, så att den är anpassad till brandskyddsansvaret.  


 


Förvaltningens bedömning 


Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att Brandskyddspolicyn för Sollefteå kommun 


bör fastställas efter det förslag som föreligger.  


Information är lämnad till arbetstagarorganisationerna i Centrala samverkansgruppen i 


september månad.  
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§ 170                                                                 Dnr KS 27/2019 


 
Revidering av nuvarande delegeringsordning   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att fastställa revidering av delegeringsordningen för Sollefteå kommun.  


 
 
Ärendebeskrivning 


I samband med att en brandskyddspolicy upprättas för Sollefteå kommun, måste också det 


systematiska brandskyddsarbetet delegeras från Kommunstyrelsen till förvaltningen. 


 


Sommaren 2022 kom en ny lagstiftning gällande så kallat vitt snus, det är en snus som 


inte innehåller tobak varav tobakslagen inte har varit tillämplig. Den nya lagen innebär att 


det nu är anmälningsplikt att sälja och att tillsyn kommer att kunna bedrivas. 


 


Den äldre plan- och bygglagen finns det inte längre möjlighet att fatta beslut enligt då den 


nuvarande, gällande Plan-och bygglagen kom år 2010. 


Delegeringspunkt 345 a och b innefattar flera olika typer av ärenden vilket är otydligt. En 


delegeringsordning ska ju inte gå att tolka så därför behöver dessa två punkter göras 


tydligare. I en detaljplan har redan byggyta, höjder och liknande prövats en gång i planen 


vilket gör att bygglov oavsett storlek kan delegeras.  


 


En ändrad höjd på objekt avser egentligen master, att kunna fatta beslut på delegation gör 


att den handläggningen kan gå snabbare, det finns få master som är under 60 meter idag.  


 


Delegeringen innebär inte att grannar till masten inte kommer till tals utan ger sakkunniga 


handläggare delegering att fatta beslutet. Historiskt har master varit en kontroversiell 


fråga men idag har detta svängt och är numer att anse som något väldigt positivt. 


 


För att utföra processen med bortforslande av skrotbilar mer effektiv behöver även gatu-


ingenjör ha delegering att fatta dessa beslut.  


 


 


 


Nr Ärende Lagrum Delegat 


B020  Beslut om uppgiftsfördelning i arbetsmiljö- 


och brandskyddsarbetet 


 Kommunchef 


 


 


• Den nya nikotinlagen, Lag (2022:12579 om tobaksfria nikotinprodukter, läggs 


till i delegeringsordningen med punkter för beslut om anmälan, sanktioner och 


avgift. 
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• Punkterna s 370-374  samt rubriken Äldre Plan och bygglagen tas bort 


 


• Punkt S 324 tas bort då den punkten i Plan- och bygglagen har upphävts. 


 


• Punkt 345 a och b skrivs om för att tydliggöra delegeringen samt höjs objekt 


från 20 m till 60 meter. 


 


• I punkterna S300, S353, S359-360, S 380-386, S 391-392, S 395-397 och S 


400-406 som omfattar Plan och bygglagen ska delegat vara Bygginspektör och 


Bygglovshandläggare 


 


• I Punkt S 230 läggs delegat Ingenjör gata till 


 


Förvaltningens bedömning 


Genom dessa förändringar i delegeringen blir förvaltningen mer effektiva och kan fatta 


beslut utan dröjsmål i väntan på utskottsmöten och kommunstyrelse. En årlig genomgång 


av delegeringsordning som nu skett, behövs då det ofta sker ändringar i lagstiftning och 


nya medarbetare meddelar en otydlighet över vilka ärenden som egentligen kan tas på 


delegation. Om en medarbetare inte har delegation blir ju inte beslutet giltigt så därför ger 


dessa ändringar både högre rättssäkerhet och tydlighet.  


 


Förvaltningens förslag till beslut 


• Den nya nikotinlagen, Lag (2022:12579 om tobaksfria nikotinprodukter, läggs till 


i delegeringsordningen med punkter för beslut om anmälan, sanktioner och avgift. 


 


• Punkterna s 370-374  samt rubriken Äldre Plan och bygglagen tas bort 


 


• Punkt S 324 tas bort då den punkten i Plan- och bygglagen har upphävts. 


 


• Punkt 345 a och b skrivs om för att tydliggöra delegeringen samt höjs objekt från 


20 m till 60 meter. 


 


• I punkterna S300, S353, S359-360, S 380-386, S 391-392, S 395-397 och S 400-


406 som omfattar Plan och bygglagen ska delegat vara Bygginspektör och 


Bygglovshandläggare 


 


• I Punkt S 230 läggs delegat Ingenjör gata till 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 27/2022-46 


Bilaga 1 – KS 27/2022-47 


Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§ 171 Dnr KS 265/2022 


 
Modellkoncept för jämställdhet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att Sollefteå kommun ska ansöka om att delta i Sveriges Kommuner och 


Regioners modellkoncept för jämställdhet. Samt att kostnaden för deltagandet på 


50 000 kr ska belasta ID 81361 – KS arbetsplatsmiljö. 


 


Ärendebeskrivning 


Sveriges Kommuner och Regioner har utvecklat ett modellkoncept för att stötta 


kommuner att integrera jämställdhet i sin styrning och ledning samt arbetet med Agenda 


2030. År 2010 genomförde Sollefteå kommun ett omfattande jämställdhetsarbete som 


hittills utgjort grunden för kommunens arbete med jämställdhet. Förvaltningen anser att är 


det viktigt att fräscha upp och förnya arbetet och föreslår därför att kommunen ansöker 


om att få delta i SKRs modellkoncept för jämställdhet. 


 


Förvaltningens bedömning  


Sveriges kommuner och Regioner erbjuder kommuner ett stöd för att integrera 


jämställdhet i sin styrning och ledning och i arbetet med Agenda 2030. Förvaltningen 


föreslår att Sollefteå kommun gör en intresseanmälan till nästa omgång som startar i 


februari 2023.  


Syftet med modellkonceptet för jämställdhet är likvärdig service och jämställd 


resursfördelning till olika grupper av kvinnor, män, flickor, pojkar och personer av annat 


kön. Genom konceptet får deltagarna kunskap som kan användas för att integrera ett 


jämställdhetsperspektiv i genomförandet av Agenda 2030.  


Förvaltningen ser modellen som ett bra sätt att identifiera jämställdhetsutmaningar och 


göra förbättringar i styrning och ledning av verksamheten.  


Arbetet pågår under två år och där kommunen får identifiera egna områden som är 


relevanta att förbättra. Från varje organisation ska en högt uppsatt politiker, högt uppsatt 


chef, en strateg eller motsvarande nyckelperson delta och utöver detta personer som kan 


tänkas tillföra kompetens utifrån de områden som har valts. 


 


Ekonomiska konsekvenser  


Kostnaden för att delta i projektet uppgår till 50 000 kronor. Förvaltningen föreslår att 


kostnaden belastar ID 81361. 
 


 


 


 


Beslutet skickas till  


Birgitta Häggkvist (VI) 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör  
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§ 172 Dnr KS 269/2022 


 
Initierat ärende - visa uppskattning till vår personal  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att kommunstyrelsen uppdrar till förvaltningen att genomföra satsningen och att 


kostnaderna på 1,2 miljoner kronor belastar ID 81 256 – Pott särskilda satsningar. 


 


Ärendebeskrivning 


Initiativtagarna Åsa Sjödén och Maria Wennberg vill att kommunen delar ut en gåva till 


personalen i form av presentkort á 500 kr.  


 


Förvaltningens bedömning  


Under pandemiåren 2020 och 2021 genomförde Sollefteå kommun tre liknande 


satsningar, en riktat till den personal som arbetat under pandemin och två till samtliga 


medarbetare. I satsningen för personalen inom vård- och omsorg fick respektive 


arbetsgrupp själva välja hur pengarna skulle nyttjas. Några arbetsplatser valde då att köpa 


in presentkort till samtliga i arbetsgruppen medan andra nyttjade pengarna till en 


gemensam aktivitet.  


 


I första gåvan till samtlig personal köpte kommunen in över 2000 Nipkort och fördelade 


dessa bland personalen.  


 


I gåvan för 2021 till samtlig personal fick respektive arbetsgrupp själva välja hur 


pengarna skulle nyttjas. Några arbetsplatser valde då att köpa in presentkort till samtliga i 


arbetsgruppen medan andra nyttjade pengarna till en gemensam aktivitet. 


 


Förvaltningen anser att initiativets intention är god och ser lösningen där kommunen 


köper in Nipkorten och fördelade dessa till personalen samt att gåvan ska tillfalla samtliga 


anställda i Sollefteå kommun. 


 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering  


Kostnaden för åtgärden beräknas till ca 1,2 miljoner kronor och ska belasta ID 81 256. 
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§ 173                                                                  Dnr KS 248/2022 


 
Lönepolitiska riktlinjer 2023  
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att prioritera: utbildade barnskötare och elev- och resursassistenter i årets prioritet. 


 


Ärendebeskrivning 


Lönepolitiska riktlinjer 2023 lägger grunden för vad som gäller för löneöversyn 2023. 


Sollefteå kommun är en arbetsgivare, personal- och lönepolitiken är gemensam  


för hela kommunkoncernen. Lönepolitiska riktlinjer 2023 ersätter lönepolitiska riktlinjer 


2022, fastställd av KS 2021-12-07 § 198.  


 


Förvaltningens bedömning 


De lönepolitiska riktlinjerna ses årligen över inför löneöversynen. Efter avslutad 


löneöversyn sker utvärdering tillsammans med fackliga organisationer och 


arbetsgivarföreträdare. Utvärderingens förslag till förbättringar inarbetas i riktlinjerna.  


 


Tillsammans med lönepolitiska riktlinjer finns lönekartläggning 2022 som redovisar och 


analyserar kommunens löner.   


 


Förslag till beslut under mötet 


Ulrika Bergman (VI) yrkar: 


Vi förespråkar att prioritera: 


Utbildade barnskötare och elev- och resursassistenter i årets prioritet.  


Barnskötare är 66 st, elev- och resursassistent är 42 stycken. Sollefteå ligger lägst i hela 


länet. 


 


Åsa Sjödén (S) yrkar:  


Vi förespråkar att prioritera:  


Undersköterskor, utbildade barnskötare och elever- och resursassistenter i årets prioritet.  


 


Beslutsgång 


Ordförande Johan Andersson (C) frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Ulrika 


Bergmans (VI) förslag till beslut eller Åsa Sjödéns (S) förslag till beslut och finner att 


kommunstyrelsen beslutar enligt Ulrika Bergmans (VI) förslag. 


 


Reservation 


Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 


 


Skicka till 


Lars-Olov Wengelin, förhandlingschef 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör    
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§ 174 Dnr KS 444/2019 


 


Svar medborgarförslag: Familjekort för Hallsta Alpint, Aquarena 
(bad) och Risöbadet 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta 


 


- att avslå förslaget om ett gemensamt familjekort för Hallsta Alpint, Aquarena och 


Risöbadet 


 


- att bifalla förvaltningens förslag om ett gemensamt gruppkort för Hallsta Alpint, 


Aquarena (bad) samt Risöbadet enligt nedan 


• En vuxen, två barn 7 500 kr 


• Två vuxna, två barn 11 000 kr 


• Fler än två barn: 2 000 kr/barn 


Som barn räknas på ovanstående kort 2-18 år 
 
Ärendebeskrivning 


Medborgarförslag gällande att kommunen skall erbjuda ett gemensamt familjekort för 


Hallstabacken, Aquarena och Risöbadet har inkommit från Theodor Nygren. 


 


Förvaltningens bedömning 


Kommunen erbjuder idag, i likhet med många anläggningar, inte några familjekort. Vi har 


istället gruppkort för vuxna och barn. Dessa kort föreslår förvaltningen att rabattera med 


cirka tjugo procent om de väljer att lösa kort som gäller på alla tre nämnda anläggningar.  


I de fall familjen har fler barn, läggs det till 2 000 kr/barn. Maxantalet för vuxna är 


två/kort. 


 


Vi har idag inget gruppkort för säsong på Aquarena men vi kan skapa detta gällande 


badet. Gymmet exkluderas för att undvika konkurrens med det privata näringslivet. 


 


Förvaltningen bedömer att kortet endast gäller dessa anläggningar då ett kort innehållande 


exempelvis spårkort riskerar att göra kortet dyrare och mindre attraktivt, dessutom åker 


alla t.o.m. arton år gratis. Förvaltningen bedömer det inte meningsfullt att göra ett kort för 


hela kommunen då det blir flera aktörer inblandade och kortet skulle bli dyrt. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 444/2019-3 


Medborgarförslag, Theodor Nygren – KS 444/2019-1 


Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind 
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§ 175 Dnr KS 233/2020 


 


Svar medborgarförslag: Rullskridsko-/bandyrink på 
Nipanområdet 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta  


 


-  att medborgarförslaget härmed anses besvarat. 


 


Ärendebeskrivning 


Medborgarförslag att skapa en sommaraktivitet gärna på Nipan området med 


rullskridsko/bandyrink har inkommit från Lena Månström. 


  


Förvaltningens bedömning 


Förvaltningen delar medborgarförslagets intention och anser att idén är god. För detta 


krävs en asfaltyta som kan iordningsställas för detta ändamål, vilket idag saknas. Att 


asfaltera en yta beräknas innebära en kostnad på ca 1 miljon kronor och detta finns i 


nuläget inte i budgeten. 


 


Utöver detta arbetar just nu en beredning som ska ge förslag och en prioriteringsordning 


över de fritidsaktiviteter som barn- och ungdomar i Sollefteå kommun anser bör finnas 


eller förändras. Det kan därför vara klokt att avvakta beredningens arbete innan större 


kommunalfinansiering avsätts för andra projekt. 


 


Däremot ser förvaltningen en del andra möjligheter för att uppfylla förslagets intentioner. 


 


Dels pågår planer för att bygga en multihall, dels skulle asfaltytan vid Västraskogen 


kunna rustas upp med en tydligare uppdelning mellan parkering och aktivitetsyta. Här 


skulle ett flertal aktiviteter kunna rymmas under såväl vinter som sommartid. 


Finansieringen skulle kunna lösas genom samarbete med en förening som kan söka medel 


via t.ex. Allmänna Arvsfonden eller Riksidrottsförbundet för ändamålet. 


 


Förvaltningen kan i den kontinuerliga dialogen med föreningar utröna om det finns 


intresse från någon förening att åta sig uppdraget att leda arbetet med att utveckla en 


ansökan om externa medel för att tillskapa en rullskridsko/bandyrink. 


 


Förvaltningens förslag till beslut  
Medborgarförslaget anses härmed besvarat 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Bengt Åkerlind – KS 233/2020-3 


Medborgarförslag, Lena Månström – KS 233/2020-1 


Muntlig föredragning, Bengt Åkerlind   
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§ 176 Dnr KS 279/2021 


 


Svar medborgarförslag: Portabel, handikappvänlig toalett på 
Hågestaön 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att ärendet återremitteras för att utreda fler alternativ och långsiktig hantering av 


skötseln. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Ett medborgarförslag har inkommit 2021-09-02 från Cristina Waaranperä avseende 


önskemål att kommunen uppför samt sköter drift och underhåll av en portabel 


handikapptoalett på Hågestaön i Sollefteå. Till medborgarförslaget har ett produktblad 


bifogats på en modell typ ”Bajamaja” men förslagsställaren anger också att kommunen 


själv kan ta fram en lösning. Vidare uppges i medborgarförslaget att besökarantalet på 


Hågestaön uppgår till ca 100-150 personer per dag och ett flertal föreningar förlägger 


aktiviteter på ön. STF och Friluftsfrämjandet arbetar för att utveckla Hågestaön som 


stadsnära rekreationsområde. Man upplever dock att avsaknaden av en toalett på ön 


innebär att det uppstår sanitära olägenheter. 


 


Förvaltningens bedömning 


Tekniska enheten har utrett förutsättningarna för att kunna anlägga en toalett på 


Hågestaön. Tekniska enheten ser positivt på att anlägga en toalett för allmänheten på ön 


då området blivit populärt att besöka under senare år eftersom flera satsningar som 


utegym, grillplatser och promenadslingor m.m. gjorts av STF. På ön bedrivs också 


Mulleverksamheten av Friluftsfrämjandet som syftar till att på ett pedagogiskt och roligt 


sätt lära barn att ta hand om vår miljö. Bron över till ön är även frekvent nyttjad av 


fiskare. 


 


En toalett på ön bedöms kunna minska problemet med sanitära olägenheter på ön med 


kvarlämnat toalettpapper och fekalier i skogen, vilket skulle ge gästerna en trevligare 


upplevelse vid sina besök. Bedömningen är att en toalett för allmänheten skulle kunna 


placeras centralt på ön i nära anslutning till Hågestabrons norra landfäste. Placeringen 


bedöms ge en god tillgänglighet för öns besökare och är gynnsam ur anläggnings samt 


drift- och skötselperspektiv. 


 


 


En placering i detta läge innebär att alla som besöker ön kan uppmärksamma att toaletten 


finns då man kommer över bron. Mulleverksamheten finns precis intill och de fiskare som 


står på bron får nära till toaletten. Denna centrala placering gör också att oavsett om man 


besöker västra eller östra delen på ön så får man ungefär lika långt till toaletten. Toaletten 
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ska kunna nyttjas av alla och det innebär att den ska utföras tillgänglig för funktionsned-


satta som RWC.  


Ur ett anläggning 


sperspektiv finns det VA-ledningar och el i nära anslutning till denna plats vilket gör att 


kostnaderna för anläggandet blir förhållandevis låga. 


 


Då toaletten kommer att placeras i offentlig miljö och vara öppen så kommer det att ställa 


vissa krav på utförandet och skötseln. Materialen ska vara hållbara och lätta att rengöra.  


Dörren behöver förses med automatiskt tidlås så att toaletten kan hållas låst under tider då 


risk för skadegörelse är som störst. Det behöver även finnas ett biutrymme där städut-


rustning och förbrukningsartiklar kan förvaras. Detta biutrymme skulle även ge 


möjligheten för att installera ett UV-ljus för rening av vattnet för att kunna erbjuda 


dricksvatten, då skulle en vattenutkastare för möjlighet till fyllning av t.ex. vattenflaskor 


kunna installeras utvändigt på byggnaden. 


 


Det finns några leverantörer av prefabricerade toaletter avsedda för offentlig miljö. 


Offerter har tagits in från två leverantörer, Toab och Danfo. Båda erbjuder ganska 


likvärdiga alternativ och levererar färdiga byggnader där kunden ansvarar för montering 


på plats samt erforderlig grundläggning och framdragning av VA och el. 


 


Prismässigt ligger de även lika där byggnaden kostar ca 800 tkr i det utförande som 


önskats. Förberedande arbeten bedöms kunna utföras i egen regi och kostnader för detta 


uppskattas till ca 200 tkr inkl. kostnad för de tillstånd som krävs. Tillkommande kostnad 


om dricksvatten ska kunna erbjudas är ca 70 tkr. 


Städning och tillsyn bedöms krävas dagligen för att anläggningen ska hållas fräsch och i 


gott skick. Kostnaden för drift och skötsel uppskattas till 100 tkr årligen, detta baseras på 


ett snitt på 5 års kostnad för drift och skötsel samt reparationer av toaletten på Linsänket 


vid stadsparken. De tillstånd som bedöms krävas för att anlägga byggnaden är bygglov 


och strandskyddsdispens. 


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Förvaltningen behöver tillföras investeringsmedel om 1 mnkr för anläggande av 


permanent RWC samt 100 tkr årligen i driftmedel för drift, skötsel och underhåll av 


anläggningen. 


 


Förvaltningen bedömer att ekonomiskt utrymme inte finns för att genomföra den 


föreslagna åtgärden. Den investeringsram som tekniska enheten har tilldelad och som 


avser gata/park-verksamheten är redan idag hårt ansträngd och de behov som finns inom 


främst vägnätet samt vägbelysningen genomgår hårda prioriteringar. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Jonas Hasselborg – KS 279/2021-4 


Medborgarförslag, Cristina Waaranperä – KS 279/2021-1 


Muntlig föredragning, Jonas Hasselborg 
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Förslag till beslut på mötet  


Åsa Sjödén (S) yrkar bifall till medborgarförslaget och att investeringen köps in i år. 


 


Ajournering kl 13.50 – 14.00. 


 


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar att ärendet återremitteras för att utreda fler alternativ och 


långsiktig hantering av skötseln. 


 


Roger Johansson (VI) yrkar att ärendet avslås.  


 


Beslutsgång 


Ordförande frågar om kommunstyrelsen ska återremittera ärendet eller om ärendet ska 


avgöras idag. Finner att ärendet ska återremitteras. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Jonas Hasselborg, projektledare 


Åke Gullersbo, Teknisk chef 


Niklas Nordén, tillförordnad kommundirektör    
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§ 177 Dnr KS 220/2015 


 


Svar motion: Översyn av vägar och avgifter 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta   


 


- att motionen anses besvarad. 


 


Ärendebeskrivning 


Kommunstyrelsen gav 2015-04-27 förvaltningen uppdrag att yttra sig över rubricerad 


motion. 


 


Förvaltningens bedömning 


I samband med budgetarbetet inför 2004 tog dåvarande samhällsbyggnadskontoret fram 


ändrade normer för vägbidrag i Sollefteå kommun, KF 263/2003.319. Dessa normer 


gäller även idag. 


 


Som exempel på kostnadsnivåer så betalades under åren 2015–2021 i genomsnitt 


277 000kr/år ut som vägbidrag av Sollefteå kommun. 


 


Kommunallagen lägger inga hinder i vägen för kommunen att lämna bidrag till sådan 


väghållning, så länge den har ett allmänintresse. Det framgår både av förarbeten till 


kommunallagstiftningen och etablerad rättspraxis. Tillräckligt allmänt intresse kan dock 


knappast anses föreligga om det gäller t.ex. en utfartsväg som bara betjänar en eller ett par 


fastigheter. Förvaltningen anser därför att det är ett för stort åtagande att utöka 


omfattningen av vägbidragen. Detta utifrån bland annat det ekonomiska perspektivet där 


kommunen sannolikt behöver prioritera kommande år samt att detta måste ses som en 


frivillighet om kommunen vill göra det eller inte. 


 


Där Sollefteå kommun är huvudman för allmän plats är gatuunderhåll finansierat genom 


kommunalskatt. 


När kommuner anlägger eller rustar upp gator i bostadsområden kan de enligt plan- och 


bygglagen, när gatorna är färdiga, fakturera enskilda fastighetsägare i området för kost-


naden för arbetet. Detta är ett alternativ till att finansiera gator genom exempelvis skatt, 
som motiveras av att fastighetsägarna anses ha sådan nytta av gatorna att det motsvarar 


och rättfärdigar kostnaderna de får betala.  


Att som kommun tillämpa gatukostnader är dock inte okomplicerat. Det kan kanske anses  


rimligt att den som har nytta av gatan också ska betala för den. Men gatorna kan även 


nyttjas för allmän trafik och till och med kollektivtrafik, vilket innebär att nyttan av gatan  


tillkommer hela kommunen. Om avgifter tas ut av enskilda fastighetsägare utan att någon 


faktiskt nytta ännu inträtt uppstår en oskälig börda för den betalningsskyldige.  
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På grund av de många komplexa frågorna kring gatukostnader finansierar de flesta 


kommuner i stället gatuarbeten i nya områden genom markpriset vid försäljning, och för-


bättringar av befintliga områden genom driftbudgeten. 


 


Vad gäller kostnader för vatten och avlopp är det korrekt att det betalas solidariskt av 


kunderna. Detta är fastställt i Lagen om allmänna vattentjänster. Dock förhåller det sig så 


att inte alla kommuninnevånare har kommunal VA-försörjning. Ca 75% har kommunalt, 


resterade har enskilt vatten och avlopp. Jämförelsen med kostnader för vatten och avlopp 


är därför inte helt tillämpbar. VA-försörjningen har inget inslag av skattemedel utan 


betalas till 100% av kunderna. 


 


Förvaltningens förslag till beslut  
Motionen anses besvarad 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Nils Modin – KS 220/2015-3 


Muntlig redovisning, Nils Modin 


 


  







 24 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


§ 178                                                                 Dnr KS 40/2022 


 


Uppföljning enligt tillsynsplan 1 jan-1 okt  2022 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att ärendet uppfyller kraven på uppföljning enligt fastställd tillsynsplan.  


 


 


Ärendebeskrivning 


I beslut från Jävsnämnden och Kommunstyrelsen gällande fastställande av tillsynsplan för 


miljö- och byggenhetens områden framgår att uppföljning ska ske tre gånger per år, för 


perioden 1 januari till 30 april, 1 maj till 30 september och för helår genom 


årsberättelsen. Uppföljningen är viktigt då den visar om det behöver tas några beslut om 


att omprioritera tid om enheten inte hinner utföra alla delar i tillsynsplanen. 


 


Förvaltningens bedömning/analys 


Tillsynsplaneringen bedöms, kunna uppfyllas i sin helhet. Det som inte har planerats till-


räckligt mycket tid för är alla större utredningar som är en effekt av avsiktsförklaringen i 


Hamre. I början av året måste mycket tid läggas på rapporteringar till alla olika statliga 


verk och myndigheter. Digitaliseringen har även tagit en del tid. Totalt har 2127 ärenden 


inkommit eller påbörjats under perioden. Det ligger även 69 pågående, äldre ärenden samt 


1768 ärenden som väntande, tex bygglov utan slutbesked eller avloppsförbud. Dessa 


ärenden minskar vilken är en bra trend. Målet är att inte antalet väntande ärenden ska 


minska och att handläggning ska ske så inte för många gamla ärenden tas med mellan 


åren. Ofta är dessa äldre ärenden nedskräpning och ovårdade fastigheter som tar lång tid 


att driva i mål. 


 


Livsmedel och dricksvatten 


Planen innebär att alla 240 livsmedelsanläggningar får den kontroll som de betalar för. 


Under detta år kommer även festivaler att kontrolleras så därmed ska alla verksamheter få 


sin kontroll. Årliga avgifter debiterades i september tillsammans med information om en 


ny taxa som föreslås från 1 januari 2023. Taxan innebär att efterdebitering sker. 


 


Miljöskydd 
Tillsyn har nu skett på alla större verkstäder. Överlag har tillsynen varit tillfredställande. 


Projektet med att starta utredningen av våra förorenade områden har påbörjats. En mer 


djupgående utredning sker nu på gamla bensinstationer, UB skrot i Ramsele och f.d. 


Långseletvätten. Flera stora nedskräpningsärenden har nu fått tillsyn och fler inkommer 


varje år. Bärplockarboenden är det som tagit mycket tid i anspråk. Det har varit få nya 


verksamheter som startat. Tillsynsplanen bedöms kunna uppfyllas i sin helhet. 
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Avlopp 


Tillsyn av små avlopp för året är klar och 160 fastigheter har haft inspektion inom de 


utpekade området, Grillom till Lökom. Detta är sista året inventeringen sker inom gul 


zon. Besluten skrivs under slutet av Oktober och November. 


Under år 2022 kommer fler än 500 beslut att löpa ut vilket innebär att det borde ansökas 


om minst 300 tillstånd, det kan leda till något längre handläggningstider än normalt. För 


denna period har det dock endast inkommit 87 ansökningar. Antalet överklagade ärenden 


har minskat drastiskt och är nu endast en handfull. Förbud som löpt ut år 17, 18 har vi 


gjort uppföljningar på. Vi ringt till fastighetsägare, skickat ut ett brev och utfört 


uppföljande tillsyn, det blev på ca 40 fastigheter.  


 


Hälsoskydd 


Snart har alla små verksamheter inom skönhetsvård fått sina kontroller. Under sommaren 


togs strandbadprover på alla badplatser som kommunen har skrivit ut finns på hemsidan, 


med ett godkänt resultat. Strandbadsprover tas endast vart femte år.  Resultaten visade på 


god badvattenkvalité. 


 


Alkohol och tobak 


I sommar har antalet ansökningar om alkoholtillstånd ökat markant till 24. Det är inte 


bara festivaler utan även en del ägarbyten. En ny lagstiftning trädde i kraft gällande vitt 


snus och det har tagit tid med hantering av kunders anmälan. 


 


Bygg 


Antalet bygglov har minskat något under detta år men flera inkomna bygglov har varit av 


annat slag än vad vi normalt handlägger. Nybyggnation av villor, fritidshus, höghus och 


padelhall är några av dessa exempel. De flesta av våra bygglov i övrigt gäller 


tillbyggnader, altaner och garage. Andelen braskaminer kan möjligtvis ha haft en liten 


ökning. Det har även inkommit mer än 50 klagomål på höga häckar, svartbyggen och 


ovårdade fastigheter. 


 


Plan 


Många planer har satts igång vilket är positivt och innebär att inom bara några år kan vi 


vara i balans. Under perioden har 2 nya planbesked och 5 planer handläggs. Flera planer 


kretsar runt Långsele. Mest tid har lagts på att göra om detaljplanen i Hamre, den ligger 


utanför de övriga. Flera andra projekt är också igång men där har inte sökande inkommit 


med ansökan om planbesked. 


 


Bostadsanpassning 


Antalet ärenden har ökat men inte på ett ohållbart sätt Då många anpassningar har fått 


vänta under pandemin förväntas antalet bli fler och fler under året. Fram till 1 oktober har 


140 ärenden hanterats. Prognosen är att 180 ärenden kommer att hanteras innan årets slut.  


 


Ovårdade fastigheter/tomter 


Två ärenden i centrala Sollefteå drivs under detta år, Hörnanhuset och det så kallade 


gamla tidningshuset. Båda gäller fasad. Gällande nedskräpade tomter prioriteras två 
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tomter med stor miljöpåverkan, dessa ärenden ska verkställas av kronofogdemyndigheten. 


Själva utförande kommer dock inte kunna ske förrän nästa år.  


 


Beslutsgång 


Jävsnämnden 2022-11-09 


 
Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Maria Söderlund – KS 40/2022-10 


Uppföljning 1 jan-1 okt – KS 40/2022-11 


Bilaga till tillsyn 1 jan-1 okt – KS 40/2022-12 


Muntlig föredragning, Maria Söderlund 
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§ 179 Dnr KS 266/2022   


 


Riktlinjer Barn- och elevhälsa 2022-2024 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att fastställa Riktlinjer för Barn- och elevhälsa 2022-2024. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Alla barn och ungdomar ska, oberoende av kön, geografisk hemvist samt sociala och 


ekonomiska förhållanden, ha lika tillgång till utbildning i det offentliga skolväsendet för 


barn och ungdom. Utbildningen skall inom varje skolform vara likvärdig, varhelst den 


anordnas i landet.  


”Utbildningen inom skolväsendet syftar till att barn och elever ska inhämta och 


utveckla kunskaper och värden. Den ska främja alla barns och elevers utveckling 


och lärande samt en livslång lust att lära. Utbildningen ska också förmedla och 


förankra respekt för de mänskliga rättigheterna och de grundläggande 


demokratiska värderingar som det svenska samhället vilar på.  


I utbildningen ska hänsyn tas till barns och elevers olika behov. Barn och elever ska 


ges stöd och stimulans så att de utvecklas så långt som möjligt. En strävan ska vara 


att uppväga skillnader i barnens och elevernas förutsättningar att tillgodogöra sig 


utbildningen.  


Utbildningen syftar också till att i samarbete med hemmen främja barns och 


elevers allsidiga personliga utveckling till aktiva, kreativa, kompetenta och 


ansvarskännande individer.”                             


(Skollagen 2010:800 1 kap §4)  


I dessa riktlinjer omfattas ”Skolväsendet” av skolformerna förskola, förskoleklass, grund-


skola, grundsärskola, gymnasieskola och gymnasiesärskola. I skolväsendet ingår också 


fritidshemmet som kompletterar utbildningen i förskoleklassen, grundskolan och grund-


särskolan.  


Sollefteå kommuns Riktlinjer för Barn- och elevhälsa 2022-2024, är den minsta gemen-


samma nämnaren för samtliga rektorsområden. Skolväsendet ska, under rektors ledning, 


upprätta rutiner för rektorsområdets barn- och elevhälsa utifrån den kommun-övergri-


pande planen. Detta är ett led i att garantera likvärdigheten och varje elevs rättssäkerhet.  


Vid förändring i lag och/eller förordning under perioden ska riktlinjerna revideras och 


anpassas till de nya krav som kommer.  
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Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson – KS 266/2022-3 


Förslag till Riktlinjer Barn- och elevhälsa 2022-2024 – KS 266/2022-1 


Muntlig föredragning, Linda-Marie Lindberg 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Linda-Marie Lindberg  


Örjan Abrahamsson, skolchef   
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§ 180 Dnr KS 254/2022  


 


HälSam – Ny politisk samverkansorganisation 
 
Beslut  
Kommunstyrelsen beslutar  


 


-  att det nya samverkansorganet, HälSam, börjar gälla från och med 2023-01-01. 


-  att nuvarande samverkansorgan Socialreko, upphör att gälla från och med  


 2022-12-31. 


-  att ordförande för Utskottet för unga och lärande utses att representera nämnden i 


HälSam under mandatperioden. 


-  att ett presidium för HälSam väljs utifrån yttrandets beskrivning. 


 


Ärendebeskrivning 


Den nuvarande politiska samverkansorganisationen för hälso-och sjukvård och social-


tjänst, SocialReKo, har 2022-06-03 tillsammans med skolans representanter ställt sig 


bakom ett förslag för en ny politisk samverkansstruktur som inkluderar skolans repre-


sentanter. SocialReKo tillsammans med skolans representanter rekommenderar berörda 


nämnder i Regionen och kommunerna att besluta enligt rekommendationen.  


 


Bakgrund  


SocialReKo tog 2021 initiativet till en översyn av nuvarande samverkansorganisationen 


mellan hälso-och sjukvård och socialtjänst. Samverkansorganisationen behövde reform-


eras för att bättre möta de nya utmaningarna och skapa förutsättningar för bredare sam-


verkan i enlighet ambitionerna i utveckling av God och nära vård.  


2022-02-04 rekommenderade SocialReKo tillsammans med skolans representanter att 


berörda nämnder i kommuner och Region antar ett förslag till ett fortsatt utvecklings- 


arbete i enlighet med förslagen: 


 - att inriktning för fortsatt arbete med samverkansmodellen är ett gemensamt politiskt 


övergripande samverkans forum med representation från regionen, socialtjänsten och 


skolan samt tre strategigrupper med utgångspunkt i barn och unga, vuxna samt äldre 


- att ge i beredningsgruppen i uppdrag att i samarbete med skolcheferna utarbetar ett 


förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till socialtjänster 


och Region)  


- att ge i skolcheferna i uppdrag att i samarbete med beredningsgruppen utarbetar ett 
förslag på samverkansmodell utifrån ovanstående resonemang (endast till kommunernas 


skolförvaltningar) 


- att återkomma med en deluppföljning till ett gemensamt möte mellan region, skola och 


socialtjänst) 220408 







 30 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


- att återkomma med ett välförankrat tjänstepersonsförslag till politisk struktur senast 


220501, som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte (skola, socialtjänst och 


region) 220603 


- att återkomma med en deluppföljning på fortsatt framtagande av tillhörande tjänste-


personsstruktur till ett gemensamt möte (socialtjänst, skola och region) 23/9 kl. 9 


- att återkomma med ett slutgiltigt och välförankrat tjänstepersonsförslag till tjänste-


personsstruktur senast 221030 som vidare ska fattas beslut om på ett gemensamt möte 


(skola, socialtjänst och region) 221209 


Dessa sammanfattande punkter om hur det fortsatta utvecklingsarbetet med den nya 


samverkansstrukturen ska bedrivas, har under våren beslutats av berörda nämnder hos 


huvudmännen.  


Nuläge  


En arbetsgrupp har levererat ett förslag för den politiska samverkansstrukturen till  


SocialReKos möte 2022-06-03. På mötet deltog även skolans representanter. Förslaget 


innebär en beskrivning för den länsövergripande, politiska samverkansstrukturen HälSam 


som inkluderar skolans representanter.  


 


Förslaget innehåller en beskrivning på uppdraget för den politiska strukturen, represen-


tationen och hur kopplingen till huvudmännen ska se ut. Förslaget finns beskrivet i bilaga. 


 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Örjan Abrahamsson, Ann-Katrin Lundin – KS 254/2022-1 


HälSam – Politisk nivå slutversion – KS 254/2022-2 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Ann-Katrin Lundin, socialchef 


Örjan Abrahamsson, skolchef 
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§ 181                                                                  Dnr KS 194/2022   


 


Bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att bevilja bidrag till Sollefteå Kvinnojour Amanda avseende hyra med 88 116 kr, 


telefon 2 500 kr, bredband 1 500 kr samt hyra för expeditionen på Majoren med 


55 000 kr. Reservation för eventuella hyreshöjningar. 


 


Ärendebeskrivning 


Kvinnojouren är en viktig komponent i och utgör ett komplement till socialtjänstens 


arbete med utsatta kvinnor och barn. Deras verksamhet bygger på ett ideellt engagemang 


av volontärer som har telefonjour dygnet runt. Expeditionen håller öppet varje onsdag 


eftermiddag. Kvinnojouren har en hyreslägenhet som upplåts till kvinnor med eller utan 


barn i akut behov av tillfälligt skydd, både från Sollefteå kommun och andra kommuner. 


Mycket stöd ges också genom telefonsamtal.  


 


Sollefteå Kvinnojour Amanda ansöker om följande för verksamhetsåret 2023: 
 


1. Bidrag till hyra, telefonkostnader och bredband avseende kvinnojourens skyddade 


boende med 88 116 kr avseende lägenhetshyra samt 4 000 kr avseende 


telefonkostnader och bredband. 


2. Bidrag till hyra för expeditionslokal på Majoren med 55 000 kr. 


Förvaltningens bedömning 


Kvinnojouren har under många år ansökt om, och beviljats, bidrag från Sollefteå kommun 


avseende telefon, bredband och hyreskostnader. De har i år ansökt om statsbidrag från 


Socialstyrelsen för en 50% tjänst. Statsbidrag kan dock inte sökas för hyreskostnader 


varför förvaltningens förslag blir att bevilja dessa kostnader samt telefon och bredband.  
 


Det är förvaltningens bedömning att det sökta bidraget ska utbetalas enligt ansökan då det 


ej finns möjlighet för föreningen att söka statsbidrag till hyreskostnader och att Individ- 


och familjeomsorgen i flertalet år bekostat hyra, telefon och bredband till kvinnojouren. 
 


Beslutsunderlag 


Kvinnojouren Amandas ansökan 
Förvaltningsyttrande, Verksamhetschef IFO Annika Modéen och Socialchef Ann-Katrin 


Lundin 


 


Skicka till 


Kvinnojouren Amanda 


Individ- och familjeomsorgen för utbetalning av bidraget 


 


 







 32 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


§ 182 Dnr KS 260/2022  


 


Nytt boende inom kommunens socialpsykiatriverksamhet 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att starta upp nytt boende med särskild service för vuxna enligt Lagen om stöd och 


service till vissa funktionshindrade (LSS) för målgruppen som omfattas av 


socialpsykiatri/missbruk i före detta Lindens lokaler på Hågestavägen i centrala 


Sollefteå. 


 


- att uppdra till verksamhetschef att teckna hyresavtal. 


 


Bakgrund 


I dagsläget köper kommunen sammanlagt verkställighet av insatserna boende för vuxna 


enligt SoL och LSS till tolv personer inom socialpsykiatrin. Dessa insatser kostar var och 


en i snitt 3 200 kr per dygn, 1,2 miljoner per år. Det finns idag tre egna boenden inom 


kommunen med sammanlagt 18 platser för denna målgrupp och dessa är alla belagda. 


Förvaltningen har därför fått i uppdrag att utreda möjligheter till ytterligare boende på 


hemmaplan. 


 


Ärendebeskrivning 


Möjligheter att erbjuda boende på hemmaplan 


För de brukare som det idag köps boende för enligt Socialtjänstlagen (SoL) utanför 


kommunen ses möjlighet att kunna verkställa fyra - fem av dessa i egen regi om 


boendeplatser finns att tillgå. Av de brukare som idag har boendebeslut enligt LSS ska 


möjlighet ses över att kunna verkställa en - två av dessa på hemmaplan. 


 


Kompetensen bland baspersonalen skulle behöva kompletteras med behandlings-


assistenter och ett högre antal stödpedagoger än det finns idag.  


 


Att kunna erbjuda boende på hemmaplan för fler av de som i dag bor i privat regi är svårt 


utifrån den komplicerade behovs- och beteendebild som dessa brukare har. Vi ser inte att 


dessa personers behov kan tillgodoses här i Sollefteå trots ytterligare kompetenser. Dels 


på grund av antalet medboenden, dels närhet till specialistkompetens. 
 


Alternativ till nya boende i kommunen 


Lämpliga lokaler för ett nytt boende finns idag i nedervåningen av Linden som ligger 


centralt belägen i Sollefteå och som varit demensboende inom äldreomsorgen tidigare. 


Denna lokals läge är optimalt utifrån målgruppen och de krav Rättspsykiatrin ställer för 


en del av de brukare som är tänkt att erbjudas boende här såsom närhet till psykiatriteam. 
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Förvaltningens bedömning 


Att starta upp ett nytt boende för sju personer i lokalen vid Linden ses som genomförbart 


och positivt. De tre boenden som finns för målgruppen idag inom kommunen räcker inte 


till och beviljade insatser om boende för vuxna blir tvunget att köpas av privata aktörer 


utanför kommunen. 


 


En ytterligare kompetens än i nuvarande boenden inom kommunen kommer att behövas i 


detta nya boende såsom behandlingsassistenter men detta går förhoppningsvis att finna.  


 


Vi ser även att vi kan starta upp ett närmare samarbete för att hjälpa personer med både 


psykiska funktionshinder och missbruksproblematik genom att öppenvårdens kompetens 


stöttar dessa personer i sina hem och därigenom undviker dyra placeringar. 
 


Ekonomiska konsekvenser 


Att starta ett nytt boende centralt i Sollefteå med sju lägenheter samt gemensamhetslokal 


skulle innebära en kostnad för lokalhyra på 430 100 kr per år. Utöver detta tillkommer 


engångskostnad för inventarier. Kostnad för en personalgrupp beräknas vara ca 7 mkr per 


år.   


 


Brukarunderlag för detta boende finns idag eventuellt inte i sin helhet men möjlighet att 


sälja platser till andra kommuner kan ses över. Till detta ska även beaktas att brukare som 


får beslut om boende inom socialpsykiatrin ökar, så nya beslut att verkställa är att vänta 


över tid.   


 


För de brukare som kommunen idag köper insatsen boende för och som kan verkställas i 


detta boende ses en minskad kostnad för dessa i snitt på 1,2 mkr per år och person.  


 


Ett tillskott behövs för att finansiera boendet i sin helhet på ca 500 000 tkr per år.  
 


Sammanfattning  


Förvaltningens bedömning är att det finns ett stort behov av ytterligare boendeplatser för 


denna målgrupp och att lokalen på Hågestavägen i Sollefteå kommer att fungera bra som 


boende. Flera av personerna som idag bor utanför kommunen kan på detta sätt erbjudas 


plats i sin hemkommun. 


 


Fylls inte alla platser vid boendet kan en förfrågan om behov av dessa platser göras till 


övriga kommuner i länet.  


 


Förvaltningen bedömer även att behovet av ett särskilt boende för brukare med både 


psykiska funktionsnedsättningar och missbruksproblematik finns.     
 


Beslutsunderlag 


Förvaltningsyttrande, Verksamhetschef FS Ewa Sundström och Socialchef Ann-Katrin 


Lundin 


Ekonomisk beräkning 
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§ 183 Dnr KS 12/2022 


 


Verksamhets- och ekonomisk uppföljning oktober 2022 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av verksamhets- och ekonomisk uppföljning 


för perioden januari till oktober 2022.  


 


Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att med beaktande av den korta period som är kvar av 2022 och kommunens 


prognosticerade goda resultat, uppdra till alla verksamheter med negativ 


budgetavvikelse att vidta långsiktigt hållbara åtgärder för att säkerställa en 


kostnadsutveckling och en verksamhet som ryms inom budgetram för 2023.  


 


 


Ärendebeskrivning 


Sollefteå Kommun redovisar en positiv avvikelse mot budget på 67,9 mnkr.  


Omsorgsverksamheten visar på negativ avvikelse medan övriga verksamheter initialt 


visar ekonomi i balans eller positiva avvikelser. 


 


Finansnettot redovisar ett kraftigt underskott på grund av orolig marknad med sjunkande 


börs. Detta motverkas av ökade skatter i form av slutavräkning för 2021 och en ny 


skatteprognos, likaså positiv avvikelse på pensionskostnader till följd av en förlikning 


som nu nåtts mellan Regionen och Kommunen angående pensionskompensation för 


tidigare verksamhetsövergångar. Även gynnsamma elpriser och hög produktion påverkar 


Sollefteåforsens positiva resultat. 


 


Förslag till beslut på mötet  


Birgitta Häggkvist (VI) yrkar:  


 


Att med beaktande av den korta period som är kvar av 2022 och kommunens 


prognosticerade goda resultat, uppdra till alla verksamheter med negativ budgetavvikelse 


att vidta långsiktigt hållbara åtgärder för att säkerställa en kostnadsutveckling och en 


verksamhet som ryms inom budgetram för 2023.  


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Mattias Axelsson, tillförordnad ekonomichef  
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§ 184 Dnr KS 279/2022 


 


Driftbidrag vägbelysning Österforse   


 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 


 


- att ge tekniska enheten i uppdrag att teckna driftavtal med Österforse 


vägbelysningsförening. 


 


- att driftkostnader för resterande del av 2022 uppgår till ca 25 000 kr och medel för 


detta tillförs tekniska enheten från pott särskilda satsningar ID 81256. 


 


 


Ärendebeskrivning/Sammanfattning 


I Österforse utanför Långsele finns i dagsläget vägbelysning som inte har någon ägare 


enligt elnätsägaren EON. Vägbelysningen är ansluten till elnätet på ett antal olika punkter 


och förbrukningen mäts inte. I samband med att EON bygger om elnätet har detta 


uppmärksammats och EON har meddelat de boende i Österforse om att belysningen 


kommer att tas bort om ingen motpart kan identifieras. Österforse byalag kontaktade i 


samband med detta kommunen för att inleda diskussioner om vilka lösningar som skulle 


kunna finnas för att inte belysningen skulle rivas. Utkomsten av detta blev ett förslag till 


bildande av en förening som tar ansvaret och kommunen för detta ger ett årligt 


driftbidrag.  


 


Förvaltningens bedömning 


Vägbelysningen i Österforse är tämligen omfattande och totalt finns ca 160 


belysningsstolpar. Det finns så vitt förvaltningen kan bedöma inte någon så stor ort eller 


samhälle som är i avsaknad av kommunal vägbelysning. Det är mycket som är oklart vad 


gäller hur vägbelysningen historiskt sett fungerat på platsen. Sannolikt är det en rest av 


den epok då f.d. Graningeverken hade stora delar av sin verksamhet i Österforse med 


kontor, verkstäder, förrådsutrymmen m.m. m.m. 


Kommunens egen vägbelysning är dels väldigt omfattande, dels väldigt eftersatt varför 


det är svårt för kommunen att gå in och ta över ägandet och driften av en så pass stor 


anläggning som denna. Tvärtom så har kommunen under 2000-talet behövt vara restriktiv 


med utbyggnader av nätet och på vissa platser rivit vägbelysning. På några platser har 


lokala föreningar tagit på sig ett ansvar i stället för att belysningen rivits. 


 


Under våren 2022 har ett par möten hållits mellan Österforse byalag ledande politiker och 


tjänstepersoner från kommunen. Diskussionerna har då landat i att det skulle vara möjligt 


att undvika en nedmontering av vägbelysnigen om byborna själva via en nybildad 


förening tar på sig ansvaret mot ett årligt driftbidrag från kommunen. 


I samband med budgetarbetet har tekniska enheten tillförts medel för att kunna upprätta 


ett driftavtal med föreningen. Ersättningen grundar sig på antalet belysningspunkter som 


föreningen tar över i dagsläget. 
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Belysningsnätet har ett behov av upprustning och modernisering. För detta har föreningen 


möjlighet att söka olika bidrag på ett sätt som inte kommunen har.  


Sammanfattningsvis bedöms detta vara en lösning som gynnar både de boende i 


Österforse och kommunen.  


 


Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 


Tekniska enheten har bedömt att den vägbelysning som föreningen kommer överta i 


dagsläget motsvarar ett årligt driftbidrag på 60 000 kronor. Totalt kommer ca 80 stolpar 


att tas över i nuläget. Detaljer för ersättningen kommer att fastslås i ett avtal som tecknas 


och där även hur ersättningen justeras årligen utifrån olika faktorer. Enhetens budget 


föreslogs i den budget som kommunfullmäktige antog den 20 juni 2022 förstärkas med 


medel för detta 2023. 


 


Det uppkommer vissa mindre kostnader redan under årets sista månader som föreningen 


behöver bidrag för att kunna bära. Dessa bedöms uppgå till ca 25 000 kr för att göra ett 


antal mindre akuta insatser samt till kostnader för själva elförbrukningen. Medel för detta 


tillförs tekniska enheten från pott särskilda satsningar ID 81256. 


 


Samråd 


Samrådsmöten med Österforse byalag våren 2022 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Tekniska enheten  
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§ 185 Dnr KS 211/2022 


 
Remissyttrande: Kommunförbundet Din Turs förslag till nytt 
regionalt trafikförsörjningsprogram för Västernorrlands län, dnr 
21/00347   


 
Beslut 
Sollefteå kommun har beretts tillfälle att inkomma med synpunkter på remissversionen av 


det nya trafikförsörjningsprogrammet för Västernorrlands län 2023 – 2030. 


Kommunen avger följande yttrande: 


 
Svar på Kommunalförbundets särskilda frågor  


• Dokumenten fångar till stor del upp länets utmaningar och behov. Kommunen 


saknar dock förslag och åtgärder som konkret främjar fritidsresor, serviceresor 


samt besöksnäringen. 


• Sollefteå kommun har inga synpunkter beträffande mål och indikatorer. 


• Redovisningen av roller och ansvar för tydlighetens skull även bör samlas i ett 


gemensamt dokument. 


• Trafikförsörjningsprogrammet innehåller inte någon genomförandeplan. 


Övriga synpunkter 


Allmänt 


• Trafikförsörjningsprogrammet bör inte slå fast principer som bygger på en 


förbundsordning som ännu inte fastställts. 


• Översikten och förståelsen av dokumenten skulle vinna på att texten kortas ner.  


• Biljettsamarbete bör ske med kommersiella aktörer.  


Finansiering 


• Förslaget till ny förbundsordning tar inte alls hänsyn till de politiska prioriteringar 


och satsningar/besparingar som gjorts olika i kommunerna.  


• Om skolans behov av resor viktas ned kan annan trafik på annan plats komma att 


ersätta denna insats om kostnaden skall finansieras med samma krontal per 


invånare, vilket då resulterar i att denna kostnad behöver finansieras en gång till.  


• Om kollektivtrafikutbudet ska baseras på befolkning, arbetstillfällen och 


servicefunktioner kommer utbudet att bli långt mindre likvärdigt än vad det är i 


dag.  


• Med förslagets definition av likvärdigt kommer kommuner med industrier som ger 


fler arbetstillfällen på ett och samma ställe att premieras. 


• För att få ett sant solidariskt perspektiv behöver hela det kollektiva resandet vägas 


in, dvs sjukresor, skolskjutsar samt arbetspendling och övrigt resande med buss 


och tåg.   
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Samverkan 


• Kommunen önskar en smidigare planeringsprocess som ger dialog, vägledning 


och lösningar och därmed en snabbare hantering för att möjliggöra kontinuerliga 


förbättringar av kollektivtrafiken i kommunen. 


Beträffande persontrafik på Övre Ådalsbanan 


• Persontrafik på övre Ådalsbanan, sträckan Västeraspby–Långsele och vidare mot 


Ragunda och Östersund bör införas under innevarande mandatperiod.  


• Trafikverket uppger att övre Ådalsbanan är upprustad i december 2023 och 


trafikstarten på den föreslagna linjen bör ingå i de nya trafikavtalen som Norrtåg 


ska upphandla med start december 2025. 


• I dokumenten bör dock begreppet tågtrafik ersättas med persontrafik när det är det 


som avses.  


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Region Västernorrland  
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§ 186 Dnr KS 262/2022 


 


Remiss: Förslag till nya bärighetsföreskrifter för Västernorrlands 
län, TRV 2022/73450 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens förslag till remissyttrande som sitt eget. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Bakgrund 


Väghållningsmyndigheten i region Mitt har för avsikt att ändra bärighetsklasser på vissa 


vägar i Västernorrlands län och föreslår därför att Trafikverkets föreskrifter (TRVTFS 


2021:31) om bärighetsklasser i Västernorrlands län ska upphöra att gälla och nya 


föreskrifter beslutas. 


Bärigheten beror på en kombination av naturliga förutsättningar och vägkonstruktionens 


egenskaper. Bärighetsrestriktioner används för att skydda vägar och broar mot de skador 


och den nedbrytning som orsakas av den tunga trafiken. Om inte annat har föreskrivits 


tillhör en allmän väg bärighetsklass 1 (BK1). Begränsning till en lägre bärighetsklass, 


BK2/BK3, görs för vägar, vägdelar eller broar som i dagsläget inte klarar BK1 utan att 


kostsamma åtgärder utförs för att förstärka dessa och om de ska kunna fortsätta vara 


framkomliga under överskådlig tid. Efter att en väg förstärkts kan den återgå till BK1 och 


därmed utgå ur föreskriften eller föreskrivas till BK4. 


Vägar som kan klara en högre bärighetsklass än BK1 och som ingår i det upplåtna 


vägnätet för BK4 kan föreskrivas få BK4. Vissa vägar inom det upplåtna BK4 vägnätet 


klarar inte den belastning som bruttoviktstabellen för BK4 genererar. Dessa vägar 


kommer att villkoras med krav på fordonen avseende hjulkonfiguration i form av 


dubbelmonterade hjul på fordonen. Motivet till detta är att inte riskera vägkapitalet och 


undvika accelererande underhållskostnader. 


Beskrivning av aktuellt läge och vad Trafikverket vill uppnå 


De berörda vägarna har redan sådan standard att de klarar den högre bärighetsklassen 


BK4. Genom att ändra bärighetsklass uppnås ökad samhällsnytta främst i form av 


minskad miljöbelastning och ökad trafiksäkerhet utan att några investeringar behövs. 


Trafikverket har därför beslutat att utöka det upplåtna vägnätet för BK4 genom att 


inkludera de berörda vägarna. 


Trafikverket har genomfört förstärkningsåtgärder och kan därför höja bärighetsklass på de 
sträckor som beskrivs under rubriken förändringar av bärighetsklasser. 
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Förändring av bärighetsklasser för vägar inom Sollefteå kommun 


 


1 § Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor. 


 


Väg: 90 


Tidigare text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal–340 meter nordost om väg 983 Junsele 


Föreslagen text: Väg E4 trafikplats 245 Mörtsal–Västerbottens länsgräns 


Förändring: 


 


Sträckan mellan E4 trafikplats 245 Mörtsal och 340 meter nordost om väg 983 Junsele 


ingår sedan tidigare i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4. Nu har 


sträckanförlängts fram till Västerbottens länsgräns. 


 


 


§ 2 Följande vägar i Västernorrlands län ska tillhöra bärighetsklass 4 på följande sträckor. 


Utöver vad som framgår i trafikförordningen (1998:1276) ska förande av fordon eller for-


donståg vara förenat med särskilda villkor enligt följande. Motordrivna fordon med en 


bruttovikt som överstiger 32 ton ska ha minst en drivande axel som är försedd med 


dubbel-monterade hjul och luftfjädring eller likvärdig fjädring, eller att drivaxlarna är 


försedda med dubbelmonterade hjul och vikten inte överskrider 9,5 ton på någon av 


axlarna. För fordonståg gäller dessutom att om bruttovikten överstiger 64 ton ska minst 


65 procent av släpvagnens eller släpvagnarnas sammanlagda bruttovikt belasta axlar 


försedda med dubbelmonterade hjul. 


 


Fordon som är registrerade i vägtrafikregistret senast den 31 december 2018 undantas 


från villkor i andra stycket. 


 


Väg 346 


Föreslagen text: Väg 90 Junsele–Jämtlands länsgräns 


Förändring: 


Vägen ingår i det av Trafikverket upplåtna vägnätet för BK4 under förutsättning att de 


särskilda villkoren som framgår i 2 § uppfylls. 


 


4 § Följande vägar i Västernorrlands län ska 1 april - 15 november tillhöra bärighetsklass 


2 på följande sträckor. 


 


Väg: 966 


Tidigare text: 5 370 meter nordost om väg 331 Edsele–södra brofästet vid bro över 


Silvermyrbäcken 


Förändring: 


Utgår ur föreskrifterna eftersom förstärkningsåtgärder är genomförda på sträckan och den 


kan därmed höjas till BK1. 







 41 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


Vilka som berörs av regleringen 


De näringsidkare som har fordonstyper som kan nyttja de utökade lastmöjligheterna 


gynnas av föreskriften. Övriga trafikanter gynnas av den minskade mängden tung trafik. 


 


Kostnader och andra konsekvenser 


Ett utökat vägnät för BK4 bedöms generera positiva effekter för bl.a. miljö, kapacitet och 


för näringslivets transportkostnader i och med att befintlig infrastruktur nyttjas 


effektivare. Samhällsekonomiska analyser visar på en nettonuvärdeskvot på över 2 på 


lång sikt, dvs. förväntad vinst på över 2 kr per satsad krona, om hela BK1 vägnätet 


upplåts för BK4. De minskade transportkostnaderna bedöms i denna studie ligga mellan 


5-20 procent beroende på vilket gods som transporteras.  


De särskilda villkoren gäller för motordrivna fordon och fordonsekipage med en samlad 


bruttovikt över 64 ton som är registrerade i vägtrafikregistret efter 2018-12-31. 


 


Trafikverkets sammantagna bedömning är att införandet av villkor på dubbelmonterade 


hjul inte kommer ha en avgörande betydelse för investeringsbesluten totalt sett då de 


minskade transportkostnaderna generellt bedöms vara betydligt större. 


 


Utökningen av BK4 görs i dialog med branschorganisationer.  


Föreskrifterna förväntas inte påverka konkurrensförutsättningarna mellan olika företag då 


alla får samma förändring. 


Dock kan det finnas företag som påverkas beroende på exempelvis verksamhet, storlek 


och lokalisering. Trafikverkets bedömning är att konsekvenserna av 


föreskriftsändringarna inte är så pass omfattande att utredning av hur många företag som 


påverkas är nödvändig. Förslaget bedöms inte påverka företagens administrativa 


förutsättningar i någon större 


utsträckning.  


 


Överrensstämmelse med EU-rätten 


Förslaget är av nationell karaktär och överensstämmer med de skyldigheter som följer av 


Sveriges anslutning till Europeiska unionen. 


 


Ikraftträdande och informationsinsatser 


Föreskrifterna föreslås träda i kraft den 2022-12-28. Särskild hänsyn till tidpunkt för 


ikraftträdande bedöms inte behövas eftersom det är angeläget att den nya bärighetsklassen 


ikraftträder snarast för att nyttan ska tillgodogöras. 


Förvaltningens förslag till yttrande  


Kommunen har inga synpunkter utan ser positivt på att vägsträckorna nu bedöms klara 


högre klasser. 


 


  







 42 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


§ 187 Dnr KS 287/2022 


    


Föreslagen budget 2023 – Akademi Norr 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker Akademi Norrs förslag till budget.  


 


 


Ärendebeskrivning 


Direktionen i Akademi norr beslutade 2022-10-13 om en ökning av budgetanslaget för 


2023 till 2 432 000 kr för att få verksamheten helt anslagsfinansierad. För Sollefteås del 


innebär det en ökning till 367 200 kr, en ökning med 64 400 kr jämfört med 2022. Vilket 


också var en ökning med 132 800 kr jämfört med 2021 då organisationen i princip var 


bidragsfinansierad. Framlagt förslag baseras på behovet av att hitta en stadigvarande 


finansieringsnivå för att säkerställa den kompetens som byggts upp i förbundet.  


 


Förbundet önskar snarast möjligt att kommunen yttrar sig för att kunna slutligt behandla 


budget i direktionen.  


 


I kommunens budgetförslag för budgetåret 2023 ligger medel enligt Akademi Norrs 


förslagna nivå. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 
 


 


 


 


 


 


 


Skicka till 


Partnerskap Inland – Akademi Norr  
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§ 188 Dnr KS 90/2022 


    


Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 
 


Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår 


Kommunfullmäktige besluta 


 


A: Skatter och bidrag beräknas utifrån minskad befolkning med 50 personer 2023-2025.  


 


B: Skattesatsen ligger oförändrad på 23,39%. 


 


C: Utdebiteringen avseende VA-taxan föreslås ökad med 7% på fasta delen av taxan och 


med 7% på rörliga delen 2023. Taxan för kommunalt avfall föreslås ökad med 5% 2023, 


övriga utdebiteringar enligt tidigare beslut. 


 


D: Kommunstyrelsen har rätt att under perioden 2023-2025 ingå låneförpliktelser till ett 


högsta belopp om 990 mnkr. 


 


E: Såsom för egen skuld ingå borgen för Solatum Hus&Hem AB låneförpliktelser upp till 


ett totalt högsta belopp om 260 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 


lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 


 


F: Såsom för egen skuld ingå borgen för Sollefteåforsens AB låneförpliktelser upp till ett 


totalt högsta belopp om 160 mnkr jämte därpå löpande ränta och kostnader. Det högsta 


lånebeloppet ska räknas på skuldbrevens ursprungliga lånebelopp. 


 


G: Borgensavgiften för kommunens aktiebolag fastställs till 0,4% av låneskulden per 


31/12 2022. 


 


H: Kommunens ingående låneskuld ska amorteras med 10 mnkr, 10 mnkr, 10 mnkr 


perioden 2023-2025.  


 


I: Budget för 2023 och plan för 2024 och 2025 fastställs enligt nedan bilagor. 


 


- Resultatbudget, driftbudget för verksamheter fastställs enligt bilaga 1a och b  


- Kommungemensam verksamhet fastställs enligt bilaga 1c 


- Investeringsbudget fastställs enligt bilaga 1d 


 


J: Finansiella mål fastställs enligt nedan 


• Kommunens justerade balanskravsresultat ska under perioden 2023-2024 uppgå 


till noll för att under 2025 normaliseras varvid resultatet skall uppgå till minst 1%.   


• Amortering på låneskuld med 10 mnkr, 10 mnkr, 10 mnkr perioden 2023-2025. 
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• Resultatet från förbund och bolag som konsolideras i kommunkoncernen skall 


vara positivt. 


• Koncernens soliditet ska inte försämras med mer än 1,5 procentenhet per år under 


2023-2024, för att därefter åter igen öka med minst 0,5 procentenhet per år.  


• Kommunens investeringar, med undantag för affärsverksamhet, ska vara 


egenfinansierade inom ramen för den senaste treårsperioden. Utöver dessa 


löpande investeringar fattar kommunfullmäktige beslut i varje enskilt fall. 


Investeringar inom näringsverksamhet finansieras via taxor. 


 


K: Resultatutjämningsreserv inrättas enligt nedan riktlinje, denna riktlinje ingår i avsnittet 


om god ekonomisk hushållning i dokumentet ”Övergripande verksamhetsplan med 


budget” (beslutspunkt L). 


 


”För Sollefteå kommun gäller följande riktlinjer för avsättning till RUR och användning 


av medel från RUR: 


 


Tillföra och nyttja resurser i resultatutjämningsreserven  


Avsättning kan göras år då resultatet så medger enligt Kommunallagens regler. Vilket 


innebär att det lägsta av årets resultat eller den del av årets resultat som efter 


balanskravsutredning, överstiger 1 % av skatteintäkter och statsbidrag får avsättas till 


resultatutjämningsreserven. Beslut om avsättning till RUR och storleken på avsättningen 


fastställs i samband med årsredovisningen. Resultatutjämningsreserven ska inte tillföras 


ytterligare medel vid en uppnådd nivå motsvarande 5 % av kommunens samlade 


skatteintäkter, generella statsbidrag och utjämning. 


 


Beslut om att ianspråkta resurser från resultatutjämningsreserven sker inom ramen för 


ordinarie budgetärende. Vid särskilda behov eller oväntad större händelseutveckling kan 


fråga väckas separat, ianspråktagande ur reserven får dock endast göras när rikets 


prognostiserade eller faktiska skatteunderlagsutveckling understiger den genomsnittliga 


utvecklingen för de senaste 10 åren. Medel från RUR får i så fall användas för att nå upp 


till ett nollresultat i balanskravsutredningen. I samband med årsredovisningen fastställs 


storleken på användning av medel.” 


 


L: Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 antas enligt bilaga 5. 


• Kapitel 4: Vision och mål är fristående att anse som kommunens måldokument.  


• Budget 2023 och plan 2024-2025 kommer att justeras för utfallet av lönerörelsen 


2023 vid en eventuell fördelning av den centrala lönereserven. 


 


Ärendebeskrivning 


År då val hålls skall nya kommunfullmäktige anta budget, därav har partierna arbetat med 


nya budgetförslag. Budgetberedningen har lämnat ovan förslag till budget för 2023 och 


plan 2024-2025.  


 


Beslutsunderlag: 


Budgetberedningens protokoll: 
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   - Bilaga 1a-d: Budgetförslag Vi, V och C  


   - Bilaga 2a-d: Budgetförslag S  


   - Bilaga 3a-d: Budgetförslag M 


   - Bilaga 4a-d: Budgetförslag LPO 


   - Bilaga 5: Övergripande verksamhetsplan med budget 2023-2025 


 


 


Förslag till beslut på mötet 


Lena Asplund (M) yrkar på bifall till Moderaternas budgetförslag. 


Åsa Sjödén (S) yrkar på bifall till Socialdemokraternas budgetförslag. 


Birgitta Häggkvist (VI), Kjell-Åke Sjöström (V), Therese Kårén (C) yrkar bifall till 


Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets budgetförslag. 


 


Beslutsgång 


Ordförande Johan Andersson (C) redogör för att det finns tre förslag till beslut. 


Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag, Socialdemokraternas förslag 


och Moderaternas förslag. 


 


Ordförande redogör för att Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag 


utgör huvudförslag och att det mellan Socialdemokraterna och Moderaterna ska tas fram 


ett motförslag. 


 


Beslutsgång 1 


Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar att Socialdemokraternas eller 


Moderaternas förslag ska utgöra motförslag. Finner Socialdemokraterna. 


 


Beslutsgång 2  


Ordförande ställer frågan om kommunstyrelsen beslutar enligt Centerpartiet, Västra 


Initiativet och Vänsterpartiets förslag eller enligt Socialdemokraternas förslag till beslut. 


Finner enligt Centerpartiet, Västra Initiativet och Vänsterpartiets förslag. 


 


Reservation  


Socialdemokraterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 


Moderaterna reserverar sig till förmån för eget förslag. 
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Budgetdirektiv 2023 - 2025 
 


Centerpartiet, Västrainitiativet & Vänsterpartiet   
- Drivkraft för att hela kommunen ska leva och växa 


 
Sollefteå kommun ska ha medborgarna i fokus, det ska genomsyra allt arbete som görs i 


vår organisation. Kommunen ska arbeta med ständiga förbättringar för att vi ska kunna 


följa med i utvecklingen och fortsätta leverera hög servicenivå och kvalité till våra 


kommuninvånare i hela kommunen. Vår personal är nyckeln till framgång och medlet för 


att kommunen ska kunna leverera en grundläggande servicenivå i hela kommunen och 


fortsätta utvecklas. Framtid Sollefteå prioriterar kärnuppdragen: skolan, vården och 


omsorgen. Sollefteå kommun ska kännetecknas av en öppen och välkomnande 


organisation för både medarbetare och medborgare.  


 


Landsbygdsfrågorna förenar våra partier och det finns en tydlig ambition från oss att ta 


tillvara på den stora drivkraft som finns runt om i hela vår kommun.  Den lokala 


demokratin i form av föreningsliv och civilsamhälle är viktig och en grundläggande 


samhällsservice i hela kommunen är fundamentet för ett trovärdigt och långsiktigt 


samhällsbygge där Sollefteå kommun kan leva och utvecklas även i framtiden.  


 


Ett gott företagsklimat är centralt för att våra företag och entreprenörer ska vilja satsa, 


utvecklas och anställa i vår kommun. Ska Sollefteå kommun kunna leverera välfärd och 


service av hög kvalité i hela kommunen också i framtiden krävs det ett fortsatt stort fokus 


på företagsklimatet. Hittills har detta fokus levererat mycket gott resultat då Sollefteå 


kommun ökat 174 placeringar på den lokala företagsklimatsrankingen under de senaste 


fyra åren. Det är glädjande att den positiva utvecklingen fortsätter och innevarande år 


landar Sollefteå på det högsta sammanfattande omdömet någonsin, bästa omdömet i 


Ångermanland och för andra året i rad över riksgenomsnittet. Detta arbete ska fortsätta 


strategiskt och målinriktat.  


 


Stora etableringsfrågor ska fortsatt prioriteras, bland annat med hjälp av vårt helägda 


bolag Energidalen AB som har fokus på förnyelsebar energi och etableringen av 


elintensiv industri på Hamreområdet i Långsele och ytterligare områden i västra delarna 


av kommunen. Sollefteå kommun ska lägga stort engagemang och hög prioritet på 


industrin i Långsele som kommer producera grönt flygbränsle. En världsunik etablering 


som kräver att kommunen är på tårna både vad gäller bostäder och övrig samhällsservice i 


och omkring Långsele. Hotelletableringen i Junsele intill både djurpark och övrig 


verksamhet på berget är också en stor och prioriterad etablering som Sollefteå kommun 


ska stödja, underlätta och välkomna i organisationens alla delar. En 
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besöksnäringsetablering som skulle kunna lyfta hela Västraområdet och innebära stora 


positiva effekter för hela kommunen och regionen.  


 


Persontrafik på Ådalsbanan sträckan Umeå – Östersund, via Sollefteå, Långsele och 


Ragunda, vidare mot Åre och Trondheim är en hjärtefråga som tillsammans med 


bredbandsutbyggnaden i kommunen, via Sollefteå stadsnät, utgör de viktigaste 


infrastrukturella frågorna de kommande decennierna.  


 


Med försvarsetableringen har Sollefteå kommun visat att vi kan leverera när det verkligen 


gäller, tillsammans i samarbete och i samförstånd lyckas vi även när utmaningen kan te 


sig stor. Västernorrlands Regemente I21 är nu invigt och är ett av de största och mest 


positiva besked som givits Sollefteå kommun på flera decennier. Det stora arbetet med en 


snabb och smidig återetablering för Försvarsmakten är i full gång, något som kommer 


engagera kommunorganisationen under många år framöver. Denna etablering kommer 


spilla över stort på hela lokalsamhället, företagen och föreningslivet, vilket vi redan nu 


sett bevis på. Vi ska ta tillvara denna möjlighet optimalt och se till att de positiva 


effekterna av etableringen sprids runt om i kommunen och länet. Med anledning av vår 


oroliga omvärld, ökande försvarsanslag och kommande NATO-medlemskap skapas också 


förutsättningar för att Försvarsmakten kan växa betydligt i Sollefteå. Det är av högsta 


prioritet att kommunorganisationen engagerar sig i och underlättar för en sådan expansion 


av Försvarsmaktens verksamhet i Sollefteå.  


 


För oss är det viktigt att lyssna på medborgare och medarbetare och att ha en tät dialog 


och ett lyssnande ledarskap. Det är därför viktigt att fortsätta utveckla medborgar- och 


medarbetardialoger i hela kommunen. Ett inlyssnande ledarskap ska känneteckna 


kommunledningen i Sollefteå kommun, tjänstemannaledning lik väl som den politiska 


ledningen.  


 


Sollefteå kommun står också inför stora utmaningar kommande år, dels på grund av de 


ekonomiska förutsättningarna framöver och dels på grund av corona-pandemin och dess 


påverkan på kommunorganisationen och samhället i stort. Budgetavvikelserna i en del av 


våra kärnverksamheter var betydande under 2021 och befolkningsutvecklingen är en 


knäckfråga som våra partier kommer fortsätta att arbeta aktivt med även under kommande 


mandatperiod. Vår absoluta målsättning är att så snart som möjligt vända 


befolkningsutvecklingen.  


 


Det ekonomiska läget i kommunen på sikt är långt ifrån önskvärt och det krävs 


handlingskraft för att komma till rätta med de ekonomiska utmaningarna även kommande 


år för att få en ekonomi i balans. För att komma till rätta med kommunens ekonomiska 


obalans på sikt måste vi fokusera både på kostnadsminskning och intäktsökning. Att 


enbart fokusera på kostnadsminskning gör att negativa spiraler snurrar snabbare. 


 


Sollefteå kommun har alla möjligheter att växa i alla dess delar om förutsättningarna ges. 


Vi har många goda kvalitéer värda att poängteras, lyftas fram och prioriteras ytterligare så 


att kommunen ska kunna höjas en nivå till. Vi har skogen, kraften, besöksnäringen, vår 


attraktiva landsbygd, vår rika kultur, vårt engagerade föreningsliv och vår vackra stad. Vi 
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har också drivna företagare och unika möjligheter till etableringar. Skogen är Sollefteå 


kommuns gröna guld. Vi är en riktig skogskommun med allt från utbildning till många 


erfarna entreprenörer och företag som arbetar inom skogsnäringen med avverkning, 


skogsvård, transporter och förädling. Sollefteå kommun är en av de kommuner i Sverige 


som äger mest skog. Det är en tillgång vi vill lyfta fram och utveckla vidare. Skogen är en 


fantastisk resurs inte enbart för produktionen, arbetstillfällen och rekreation utan även för 


miljön. Vi har stora koldioxidsänkor då växande skog binder koldioxid. Allt man idag kan 


göra av olja, kan vi i framtiden göra av vår skog. Vår skog kan bidra till ett miljövänligare 


samhälle. 


 


Kraften har sedan länge varit signifikant för just Sollefteå kommun och här har vi stor 


potential även framöver. Den förnyelsebara energin, sol-, vind- och vattenkraften får allt 


större fokus i både Sverige och världen och kommunens satsning på den nya 


gymnasielinjen el- och energiprogrammet hoppas vi ska medföra ett ännu större intresse 


för dessa frågor bland våra ungdomar. Kompetensförsörjningen inom området är och 


kommer även framöver vara en utmaning och där har kommunen en viktig roll. Att vi 


startat upp el- och energiprogrammet på gymnasiet är ett bra steg i rätt riktning. En annan 


viktig fråga är ersättningen för vatten- och vindkraft, en nationell fråga men som kräver 


att kommunen engagerar sig och trycker på i de forum vi befinner oss i, bland annat 


föreningen Sveriges Vatten- och vindkraftskommuner och regioner, en viktig förening 


som vi är medlemmar i. För oss tre partier är det en självklarhet att betydande delar av de 


värden som skapas i en bygd också ska stanna i bygden. Snabbladdare till elbilar är något 


som vi arbetar för och stödjer, den första invigdes i Sollefteå under 2020. En 


infrastrukturplan för publika laddningsstationer till laddbara fordon har tagits fram för att 


underlätta etableringar i hela kommunen.   


 


Besöksnäringen är en av de snabbast växande näringarna och här i Ångermanland har 


antalet gästnätter ökat markant de gångna åren. Detta tack vare ett strategiskt och 


långsiktigt arbete i vårt gemensamma bolag Höga Kusten Destination AB. I Sollefteå 


finns bland annat prisbelönta campingar som vi nu satsar ytterligare på för att möjliggöra 


fler gästnätter och ännu nöjdare besökare, runt om i hela vår kommun. Vi har unika 


sevärdheter i form av norra Europas största hällristningsområde i Näsåker, en attraktiv 


djurpark och spännande framtidsplaner i Junsele. Vi har vackra älvar och milsvida skogar, 


vi har en rik flora och fauna och vi har ett unikt niplandskap. Även friluftslivet prioriteras 


starkt i vår kommun i form av flertalet anläggningar för att främja folkhälsan och locka 


hit den aktiva naturälskaren. Vi satsar bland annat på utegym, vandrings-, rid- och 


cykelleder i hela kommunen. 


 


Hallstabergsområdet levererar fina upplevelser med storslagen utsikt och våra 


skidanläggningar är något utöver det vanliga. Under 2021 arbetades det med en förstudie 


för Hallstaberget. Ambitionen är att utveckla området som en viktig nod i besöksnäring 


och friluftsliv i Höga Kusten, vinter som sommar.  Vi har stora arrangemang som lockar 


tusentals besökare däribland Lastbilsträffen i Ramsele, Nipyran i Sollefteå och Urkult i 


Näsåker. Sollefteå kommun har med andra ord alla förutsättningar att fortsätta att 


utvecklas som en attraktiv destination att besöka året om. Gör vi arbetet tillsammans 
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kommer alla att vara vinnare i form av en tilldragande kommun, mer och fler inkomster 


för företagen och större skatteunderlag till den gemensamma välfärden.  


 


Vi vill bygga en multihall i Sollefteå. En hall som kan vara till gagn för idrottande, 


föreningsliv, cuper, tävlingar, skolan och kulturen. Förstudie och utredningar pågår under 


2022. Ambitionen är att multihallen ska byggas under 2023-2024. En efterlängtad 


satsning som våra tre partier ser ett stort värde i.  


 


Staden och landsbygden behöver varandra och satsningar behövs i hela kommunen, 


därför  satsar vi även på en city-utvecklingsplan för att Sollefteå centrum ska få 


långsiktigt hållbara förutsättningar att utvecklas kommande år. Samarbetet och projektet 


med organisationen Fastighetsägarna ska prioriteras.  


 


En av våra hörnstenar i kommunen är vårt engagerade föreningsliv, ett civilsamhälle med 


stor drivkraft. Sollefteå kommun har ett aktivt föreningsliv med allt från små klubbar till 


riktigt stora föreningar med många sektioner. Det anordnas aktiviteter för stora och små, 


från aktiva naturälskare till lugnare kortspelare. Föreningslivet levererar högkvalitativa 


kulturarrangemang med stöd av kommunen och vår nytillsatta kultursamordnare. Det 


anordnas tävlingar, läger, kurser och aktiviteter. Civilsamhället bidrar enormt till Sollefteå 


kommuns attraktivitet och vi är mycket tacksamma för allt som dessa föreningar och 


deras medlemmar gör för våra bygder. Sollefteå kommun har ett gott samarbete med 


föreningslivet och vi ser framför oss att vi än mer krokar arm för att lyfta vår kommun 


ytterligare en nivå och för att vi tillsammans på ett bra sätt säkerställer denna mångfald av 


aktivitet även i framtiden.  


 


Utvecklingen går åt rätt håll i Sollefteå kommun och vi har oerhört mycket att glädjas åt 


tillsammans. Det är helt i linje med #DrivkraftSollefteå – ett arbete som vi även 


fortsättningsvis ska fokusera på.  


 


 


Kommungemensam verksamhet - Kommunledning – Nämnder och Styrelser 


 


Budgetposten för särskilda satsningar ska under perioden främst prioritera och ha ett 


fokus på miljö- och klimatfrågorna, folkhälsoarbetet, ungdomsverksamhet och 


landsbygds-, och centrumutveckling. Den stora satsningen som vi gjorde i slutet av 2021 


på landsbygdens orter, Edsele, Resele, Ed, Boteå, Österforse, Graninge och Helgum och 


centrumutvecklingen i Näsåker, Långsele, Junsele, Ramsele och Sollefteå prioriteras även 


för 2023. 100 tkr prioriterades per ort tidigare och den satsningen vill vi även se fler år. 


Satsningen har gynnat den lokala utvecklingen på orterna och stimulerat föreningslivet 


och den lokala demokratin.  


 


Översynen av chefsstrukturen ska fortsätta och en översyn av kommunens 


jourverksamheter bör även ske kommande budgetperiod i syfte att samordna och sänka 


kommunens kostnader.  
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Den egna miljö- och investeringsfonden för kraftverket ska fortsätta i enlighet med 


tidigare fullmäktigebeslut.  


 


Det är av vikt att översiktplaneraren som kommer anställas får förutsättningarna för att 


möjliggöra fortsatt högt tempo i etableringsfrågorna och underlätta kommunens 


långsiktiga planering och framförhållning vad gäller utvecklingsplaner och möjligheter. 


Det är av stor vikt att bemanning inom bygg säkerställs för att kunna möjliggöra bygglov 


inom rimliga tider och möjliggöra önskad utveckling i hela kommunen.  


 


Lönereserven används för att vi ska kunna prioritera särskilda personalgrupper lite extra. 


 


Omställningsfrågorna är av största vikt för Sollefteå kommun, vi satsar därför extra medel 


till Energidalen för att vi ska kunna bli medlemmar i Biofuel Region. En viktig satsning 


för den gröna omställningen. Medlemskapet ska utvärderas under kommande 


mandatperiod.   


 


 


Stab & service,  Medborgarservice och Gata & Park 


 


Medborgarkontoren är av stor vikt för våra partier och utredning som vi tidigare tillsatte 


med sikte mot att belysa kontorens utvecklingspotential för framtiden med 


decentralisering och kommunal service till hela kommunen i fokus ska tas om hand och 


effektueras under budgetperioden. Landsbygdsrådet och näringslivsrådet är fortsatt 


viktiga dialogforum mellan civilsamhället, kommunledningen och näringslivet. Dessa är 


viktiga remissinstanser som kommunorganisationen ska beakta och använda sig av. 


Landsbygdsmiljonen finns fortsatt budgeterad och prioriterad över hela budgetperioden. 


Vi prioritera många samhällsmiljöer som torg allmänna platser, friluftsanläggningar och 


närmiljöer och informationsskyltar för att visa på kommunens bredd av attraktioner och 


fina platser. 


 


Vi tror på Fritidsbanken, det gynnar våra medborgare ur hållbarhetens tre perspektiv, 


socialt, miljömässigt och ekonomiskt. Det stärker Sollefteå kommun som friluftskommun 


och vår ambition är att Fritidsbanken ska öppna i Sollefteå under 2022 och vara i full 


gång under 2023 och framåt.  Fritidsbanken kommer även att fungera för hela kommunen 


med utlåning av idrottsutrustning som levereras ut efter behov och efterfråga tack vare 


våra medborgarkontor.  


 


Cyklingen på Hallsta sker i ren #DrivkraftSollefteå anda. Företagen, civilsamhället och 


kommunen har krokat arm och vi kan konstatera att ett plus ett blir tre. Stora externa 


medel har växlat upp satsningen under 2021 och 2022 och från kommunens sida satsar vi 


ytterligare driftsmedel under hela perioden för att möjliggöra att satsningen lever vidare. 


 


Stab och service förstärks med 1 miljon kronor för att kunna fortsätta arbeta aktivt med 


rekryteringsförmåner och avgörande kompetensförsörjning.  
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Nyföretagarcentrum startar upp tillsammans med Kramfors kommun under 2022. Vi 


säkerställer en långsiktig finansiering under hela budgetperioden med 80 tkr per år. Även 


vandrings- och cykelleder säkerställs det finansiering till med 300 tkr per år under hela 


perioden.  


 


Inflyttningsfrågan är helt avgörande för framtiden och är anledningen till att vi prioriterar 


samhällsservice i hela kommunen och har ett fokus på företagsklimatet och 


landsbygdsfrågorna. Det krävs även interna resurser för att kunna arbeta vidare med 


inflyttnings och företagsetableringar varför vi satsar extra planeringsresurser för att möte 


den positiva utveckling som kommunen nu har inom många spännande 


utvecklingsområden. 


 


Kultur- och fritidsverksamheten är prioriterat och mycket viktigt område i flera 


avseenden. Detta för en meningsfull och hälsofrämjande fritid för våra medborgare men 


också för att skapa attraktion för den inflyttning som kommunen planerat för genom sitt 


versionsarbete och den positiva utveckling som vi befinner oss i. Vi satsar genom en stark 


budget på många kulturella yttringar och verksamheter, ett fint kultur och bibliotekshus 


men också på många övriga goda kultur och fritidssatsningar. För kommande 


budgetperiod har vi valt en budgetförstärkning om 800 tkr till våra föreningsdrivna 


fritidsanläggningar. 


 


Vägbelysningen är en av våra mest grundläggande delar i samhällsservicen, det är därför 


av största vikt att vi fortsätter säkerställa vägbelysning i hela kommunen. Österforses 


vägbelysning hotas av nedsläckning, vi anser därför att det är av stor vikt att vi prioriterar 


medel för att säkerställa att belysningen i Österforse kan lysa vidare också i framtiden. 


Belysningen i Öhn ligger i investeringsplanen och ska verkställas i samband med att 


vägen byggs om. Gata och Park erhåller en ramförstärkning på 700 tkr per år under 


perioden, där anser vi det extra viktigt att brounderhåll och belysningsfrågor prioriteras. 


Dessutom kommer kommunen under 2024 inarbeta insamling av matavfall från våra 


hushåll som sedan levereras vidare till HEMAB i Härnösand för tillverkning av biogas. 


 


 


Barnomsorg, skola och vuxenutbildning 


 


Skolan är ryggraden i en fungerande demokrati och en god utbildning och bildning är 


garanten för egen försörjning, personlig utveckling och välmående. Skolorna i Sollefteå 


kommun har goda förutsättningar och vi har startat en resa vars mål är en väl fungerade 


skola. Nu har vi kommit en bra bit på väg. Vi har en tydlig kurs med fokus på trygghet 


och arbetsro, måluppfyllelse och pedagogiskt ledarskap. Vår mycket tydliga ambition är 


att resultaten ska bli mycket bättre. Fler elever ska gå ut grundskolan och gymnasieskolan 


med fullständiga betyg. 


 


Skolan är viktig därför har skolan också fått tillräckligt med resurser för att klara sitt 


uppdrag. De två senaste åren har skolan också haft en budget i balans. Det skapar lugn 


och harmoni i verksamheten och rektor och lärare kan fokusera på sitt uppdrag att 
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organisera en väl fungerande och likvärdig skola där elevernas olika begåvningar och 


färdigheter tas tillvara och utvecklas. 


 


Med start våren 2020 har vi deltagit i Skolverkets projekt "Riktade insatser" vilket har 


varit mycket lyckat. Det har omfattat barn- och elevhälsa, övergångar mellan stadier 


skolor och skolformer, utbildning av studiehandledare och modersmålslärare, 


traumamedveten omsorg (TMO) och nu avslutas det hela med en stor och bred satsning 


på utbildning i Språk- och kunskapsutvecklande arbetssätt (SKUA) från förskolan till 


vuxenutbildningen. 


 


Skollokalerna hålls snygga och inbjuder till kreativitet såväl som till studiero och 


trygghet. Vi rustar upp skolgårdarna så att de blir säkra och lockar till lek och 


uteaktiviteter. Vi fortsätter också att satsa på en hög standard när det gäller teknik och 


digitalisering. 


Sollefteå kommun är stor till ytan och vi har många skolor, både små och stora och vår 


absoluta ambition är att alla elever ska få en likvärdig utbildning. Den ser olika ut 


beroende på skolans storlek men den håller hög kvalité på alla ställen. Skolan är en 


trygghet och den ska finnas där barnen finns. Vi tror inte på centralisering och 


urbanisering, vi tror på decentralisering och en levande landsbygd och där har de små 


skolorna sin givna plats. Det är en trygghet för våra kommuninnevånare och lockar 


inflyttare till vår kommun. Med våra tre partier vid rodret läggs inga små skolor på 


landsbygden ned. Vi ser istället dessa små skolors stora potential och vikten av att dessa 


ges fortsatt möjlighet att utvecklas och blomstra.  


 


Gudlav-Bilderskolan nyinvigdes den 14 maj. Nu har vi en gymnasieskola i toppklass och 


skolan är också mycket populär bland eleverna. I år var det rekordmånga som sökte 


skolan utbildningar. Tack vare satsningen och inköpet av fastigheten Linden i Sollefteå 


möjliggör vi nu äntligen för ett studentboende av hög kvalité, nära gymnasieskolan likväl 


som Sollefteå centrum. Vi är övertygade om att denna satsning kommer bidraga till 


gymnasieskolans attraktivitet ytterligare. 


 


Hösten 2021 startade vi El- och energiprogrammet – en utbildning som branschen starkt 


efterfrågar och som ligger helt i linje med Sollefteås profil – en kraftfull kommun med 


stor arbetsmarknad inom energiområdet. I samarbete med Mittuniversitet startar vi hösten 


2023 ett fjärde år på teknikprogrammet. Skidgymnasiet är också också av högsta klass 


och levererar väldigt duktiga idrottskillar och -tjejer. Vi har anledning att vara stolta över 


Gudlav-Bilderskolan i Sollefteå. 


 


Bra och ändamålsenliga lokaler är viktigt men den allra viktigaste resursen vi har är 


skolans personal. Goda arbetsförhållanden, stora möjligheter till fortbildning och 


förkovran samt rimligt stora undervisningsgrupper ska vara en självklarhet för Sollefteå 


kommuns anställda i skolan. Vi satsar därför också medel för en kompetenshöjning för 


våra resurser i skolan. 


Barnomsorgen är det första mötet barn och föräldrar har med skolan och vi vill redan där 


sätta agendan för vår skolpolitik. Från första dagen ska det löpa en röd tråd fram till 


studenten. 
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Skolan i Sollefteå ska präglas av trygghet och kreativitet, öppenhet och nyfikenhet, 


engagemang och professionalism och framför allt ett lärande för livet och fortsatt 


utbildning. 


 


Alla klarar inte skolgången vid första försöket därför är det oerhört viktigt att det finns 


fler chanser. UTAS är därför ovärderlig när det gäller att fånga upp och entusiasmera 


ungdomar som av olika anledningar tappat fotfästet en stund. Vuxenutbildningen har 


också sin givna plats. Yrkeslivet är idag en resa och inte en ändstation. Under resans gång 


där nya jobb kräver kompletterande utbildningar vill vi i Sollefteå vara på tå och erbjuda 


ett brett spektra av utbildningar och kurser. Anpassad grund- och gymnasieskola är också 


angelägna skolformer som utvecklas och vi vill skapa det allra bästa förutsättningar för 


våra elever där. 


 


Vi ser att skolan i Sollefteå har fyllts med energi och framtidstro, vi ser att resultaten blir 


allt bättre, att skolgårdarna och skolhus snyggats till och blir trivsamma arbetsplatser. Vi 


ser att människor på landsbygden på allvar vågar tro att de små skolorna står stadigt och 


utvecklas istället för att avvecklas. Med försvarsetableringen och industrisatsningen i 


Långsele finns det nu framtidstro i Sollefteå. Här finns spännande och utvecklande jobb. 


Folk kommer att flytta hit och en skola med god kvalité från förskola till komvux gör det 


lätt att flytta till Sollefteå kommun.  


 


Ramförstärkningar görs med 4 miljoner alla år under perioden för barnomsorg, för- och 


grundskola och dessutom en förstärkning för den utökade hyran på Edsele Friskola med 


200 tkr år 2024 och 2025, med anledning av den totalt investeringen på 4,7 miljoner 


kronor på Edsele Friskola. Ramförstärkning görs även med 6 miljoner kronor alla år 


under perioden för gymnasieskola, särskola och vuxenutbildningen.  


 


 


Vård och omsorg 


 


Vi säkerställer att hälso- och sjukvården kan fortsätta sin nuvarande kvalitativa 


verksamhet och utveckla vården så att vi har en god och nära vård till våra medborgare i 


hela kommunen. Vi fortsätter även arbetet med att vidareutveckla personalpoolen för att 


minska behovet av timvikarier på sikt. Vidare behövs kompetensutveckling för utbildning 


av undersköterskor men också specialistutbildning inom demens, psykiatri, multisjuka 


äldre och digitalisering med mera. Det ska också vara möjligt för såväl vårdbiträden som 


serviceassistenter, att kunna arbeta med rätt saker inom vård och omsorg. 


 


Vi behöver fortsätta att språkutbilda personalen för att säkra kvalitén i verksamheten men 


också för att möjliggöra så fler personer ges förutsättningar att vidareutbilda sig till 


vårdbiträden och undersköterska men också sjuksköterska. Vi avsätter även medel till en 


fysioterapeuts för att öka våra äldres fysiska aktiviteter. Detta leder till bättre fysiskt och 


psykiskt mående för våra brukare. 


 


Vi satsar på en schemaspecialist som ska hjälpa enheterna att se över sina scheman i syfte 


att skapa större möjlighet till att påverka sina egna scheman utan att brukarnas behov av 
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omsorg minskas. Vi fortsätter även att satsa extra medel till digitalisering, styrning och 


ledning. För att möta det kommande rekryteringsbehovet behöver äldreomsorgen hänga 


med i den tekniska och digitala utvecklingen som sker samt kompensera med nya och 


innovativa digitala lösningar. Det innebär också att äldreomsorgen behöver omformas i 


takt med ny teknik införs till nya arbetssätt samt att vi har personer med spetskunskap 


inom digitaliseringsområdet ute på enheterna. 


 


Vi kommer även jobba mycket med kvalitetsarbetet, samt med det förebyggande och 


hälsofrämjande arbetet. Därför utökar vi MAS för att stärka rehabiliteringen.  


Det ska finnas tillräckligt med särskilda boendeplatser och även möjligheter till 


växelboende i hela kommunen. 


 


Vi vill verka för tidiga insatser inom socialtjänsten och öka samverkan med skolan, AME, 


arbetsförmedlingen och Försäkringskassan. Satsningarna inom den gemensamma 


familjehems-organisationen har gett fina resultat. Genom vår eftervårdskoordinator 


utvecklar vi hållbara lösningar på hemmaplan och kommer att ha krav på öppenvården att 


ha utslussning i egen regi. 


 


Vi vill även satsa på fler familjehem och jourhem inom kommunen då det är en 


ekonomisk vinst att placera barn och ungdomar inom kommunens egen regi. Målgruppen 


inom Socialpsykiatrin ökar, därför behövs det öppna ett nytt boende för denna målgrupp 


på i kommunen.  


 


Ramförstärkningar görs med 2 miljoner kronor per år till IFO, 5 miljoner per år till 


funktionsstöd, 6 miljoner 2023 och 7 miljoner 2024 och 2025 till Äldreomsorgen och 1,4 


miljoner till Hälso- och sjukvården.  


 


Tack vare satsningen och inköpet av fastigheten Linden i Sollefteå möjliggör vi ett nytt 


boende inom kommunens socialpsykiatriverksamhet. Det är till gagn för såväl brukare 


som Sollefteå kommun som helhet.  


 


God och näringsriktig kost är av största vikt för våra äldre, därför tillskjuter vi 2 miljoner 


kronor extra i budget till KökEtt på Sollefteå sjukhus, som försörjer många av våra äldre i 


Sollefteå stad med mat.  


 


Kostverksamheten 


God, hälsosam och smakfull mat i trevliga miljöer främjar skolarbete för barn och 


ungdomar såväl som tillfrisknande av sjuka och ett värdigt liv för äldre därför lägger vi 


stor vikt vid maten och fokuserar på närproducerad mat. Tillagningen ska ske nära barn, 


elever och brukare. Doften av mat och slamret från ett nära kök skapar aptit och 


hemtrevnad. Därför satsar vi 4 miljoner utöver tilldelad ram för att säkerställa att 


verksamheterna klarar de ökade livsmedelskostnaderna. Vi tummar inte på maten till våra 


barn och äldre.  
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Investeringsbudget 


 


De stora satsningarna på investeringar kommande år utöver de grundläggande 


investeringsramarna för respektive verksamheter är vägbelysningen i Öhn, satsningar på 


cityutveckling och upprustning av Edsele förskola och gymnastiksal. 1,5 miljoner satsas 


redan hösten 2022 och resterande 3,2 miljoner satsas under 2023. En total satsning på 


Edsele friskola på 4,7 miljoner kronor.  


 


Vi vill med detta direktiv beskriva hur våra partier vill att kommunen ska arbeta 


kommande år. 
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Socialdemokraterna Sollefteå 


 


BUDGETSKRIVELSE 2023 
Vi socialdemokrater värnar om hela kommunen och arbetar för att hela kommunen skall 


utvecklas med fler jobb, bostäder och besöksanledningar. Vi vill att hela kommunen skall 


få ta del av den positiva utveckling som nu sker.   


En socialdemokratisk regering ger oss möjligheter att satsa på utveckling av landsbygden 


med byggandet av bostäder i strandnära lägen, trygghet och delaktighet för alla 


medborgare.  


Socialdemokraterna i Sollefteås budget innebär en stabil, långsiktig och solidarisk 


fördelning av kommunens resurser. 


Vi ser framför oss att vi ska bli 23000 invånare i kommunen fram till 2035. Vi tror på att 


återöppnandet av I21 och produktion av grönt flygbränsle i Hamre är en bra början och vi 


ser att detta kommer att skapa förutsättningar för fler etableringar och arbetstillfällen. 


Ökar invånarantalet så ökar även skatteintäkterna och då finns det möjlighet att utveckla 


den kommunala servicen i hela kommunen, något som också skapar arbetstillfällen. 


Den största utmaningen är att upprätthålla och helst öka befolkningen i samtliga 


kommundelar. Vi fördelar därför kommunens resurser solidariskt och gör det möjligt att 


bo, leva och verka i hela kommunen. Vi har utmaningar i kommunen, exempelvis att 


upprätthålla kommunal service där invånarantalet är lägst. Oavsett behöver vägar, skolor, 


äldreomsorg, fritidsaktiviteter och möjligheter till ett bra boende finnas på plats för alla 


invånare, oavsett var de bor. 


När det gäller äldreomsorgen så är den fortfarande relativt väl utbyggd trots den 


nuvarande politiska ledningens neddragningar på dagverksamhet, demensteam och i 


budget. 


Vi kommer att, precis som tidigare fortsätta prioritera äldreomsorgen där satsningar på 


personalen, som är vår viktigaste resurs fortsätter. Löner och arbetsvillkor måste 


förbättras, delade turer måste bort och alla anställda ska ha fria arbetskläder och 


arbetsskor. 


När det gäller sjukvården så är det Regionen som ansvarar för den, men vi kommer att 


fortsätta att föra dialog med företrädare för Regionen och jobba för att Sollefteå sjukhus 


ska utvecklas med mer opererande verksamhet, fler vårdplatser och ett bibehållet akut 


omhändertagande.  


Regionens Hälsocentraler runt om i kommunen är en viktig del och vi ser gärna ett utökat 


samarbete mellan Kommunen, Hälsocentralerna och Sjukhuset för att utveckla vården i 


rätt riktning. 
Kompetensförsörjningen i vården är en utmaning som samtliga Kommuner och Regioner 


delar. Även här behöver vi samarbeta och se till att fler väljer att utbilda sig till ett 


vårdyrke genom att skapa fler utbildningsmöjligheter lokalt i Kommunen. 


Vår budget innebär att: 


Äldreomsorgen blir bättre, att löner och arbetsvillkor förbättras 


Det inte blir några fler privatiseringar av kommunal kärnverksamhet 
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Den kommunala personliga assistansen byggs upp igen 


Skolornas inne-och utemiljöer rustas upp 


Vår vision för budgetperioden 2023-25 är att invånarantalet har växt med 100-150 


personer, något som gör att vi kan utveckla den kommunala servicen runt om i 


kommunen. Ytterligare etableringar inom de gröna näringarna har växt fram och jobb har 


skapats. Våra rekryteringsstrategier har gjort att vi lyckas rekrytera viktig kompetens 


främst inom vården, skolan och socialtjänsten. 


Persontrafik på Ådalsbanan blir verklighet och vi kan återigen åka tåg till och från 


kommunen. 


Regementet I21 fortsätter att utvecklas och utbildar ännu fler värnpliktiga vilket skapar 


arbetstillfällen och ökade skatteintäkter.  


Kommunen har återigen ett  politiskt styre med en tydlig majoritet som kan skapa 


stabilitet och trygghet för alla invånare och anställda. 


• Vi lovar att inte privatisera någon kommunal kärnverksamhet 


• Vi lovar att lägga mer resurser till äldreomsorgen 


• Vi lovar att eventuella nya vindkraftsansökningar ska behandlas restriktivt 
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BUDGET kommentar från 


Landsbygdspartiet oberoende 


Sollefteå 


 


 


 


I ett mer positivt läge hade Landsbygdspartiet oberoendes budget präglats av tydliga 


satsningar som kommer hela kommunen till del. Men läget i Sverige och omvärlden 


påverkar oss och nu är det prognostiserade resultatet för 2023 ca 30 miljoner i underskott.  


Detta gör att Landsbygdspartiets oberoendes budget istället präglas av ansvarstagande och 


återhållsamhet. Inga neddragningar eller stängningar av vård, skola och omsorg behöver 


göras i och med våra prioriteringar; brukare, arbetare och invånare. 


 


Vi gör prioriteringar som slår vakt om brukare av kommunala servicen, arbetande 


personal i våra verksamheter och därmed även invånarna. Dessa prioriteringar görs även 


för att undvika att använda pensionsmedel som ju är en skuld som ska betalas. 


 


Med dessa prioriteringar som till exempel en sänkning av budgetposten 'Särkskilda 


satsningar' från 1 mkr till 500 tkr samt 'Medfinansiering projekt' från 2,5 mkr till 1,4 mkr 


2023 och 1 mkr 2024 och 2025 skapar vi reformutrymme. 


Därmed kan vi även göra framtidsinriktade satsningar som till exempel en Tågsatsning på 


1,5 mkr under hela budgetperioden. 


 


Vi startar ett arbete med att få in Örnsköldsviks kommun som delägare i Höga Kusten 


Airport AB vilket därmed sänker vårt driftbidrag från 3,5 mkr till 2,5 mkr 2024. 


 


Resultat av Sollefteåforsens produktion som beräknas till 45 mkr är ett mycket viktigt 


tillskott i kommunens ekonomi och kommer med största sannolikhet var ännu viktigare 


för att hålla oss undan ett negativt resultat. Tillskottet på 45 mkr skulle normalt sett 


innebära en avsättning på 2,3 mkr av dessa medel till kommunens miljö- och 


investeringsfond (utifrån tidigare fastslagen beräkningsmodell). Denna avsättning pausas 


med anledning av det rådande ekonomiska läget. 


 
Avveckling av bolaget Energidalen AB. Detta för att återföra beslut och beredning av ärenden 


direkt i nämnder och kommunfullmäktige. Det skapar mer transparens och innebär en 


besparing på 500 tkr år 2023 och ytterligare 2 mkr respektive 2024 och 2025. 


 
Tidigare budgeterade satsningar ska fortsätta och avslutas enligt plan: 


Fortsatt satsning på cykelprojektet på Hallstaberget med 300 tkr per år under hela 


budgetperioden. 


Fortsatt satsning på 'Ny företagarcentrum' med 80 tkr per år under hela budgetperioden. 


 


Vi satsar 1 mkr per år på körkortsutbildning som en valbar kurs på gymnasiet. I vår kommun 


är många bilberoende och kostnaderna för väl utbyggd kollektivtrafik kan inte motiveras. 


Därför gör vi istället denna satsning under hela budgetperioden. 
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Anställda inom funktionsstöd ska fortsatt ha arbetskläder finansierade av arbetsgivaren. 400 


tkr. 


 


Anställda inom äldreomsorgen ska fortsatt ha arbetsskor finansierade av arbetsgivaren. 700 


tkr. 


 


Investering av vägbelysning väg 953 Ön. 3 mkr 


 


Investering för attraktiva centrum i Långsele, Näsåker, Ramsele, Junsele. 1 mkr. 


 


En lönesatsning bibliotekarie och kulturskollärare 117 tkr. 


 


Kommunen avslutar medlemskapet i ’Partnerskapet Inland - Akademi Norr’ Detta då 


utkomsten och nyttan för våra invånare är mycket tveksam. Malå är redan en av kommunerna 


som tagit steget och lämnat. Digitalisering och digital mognad hos befolkningen att Akademi 


Norr inte längre behövs. Besparing 170 tkr per år under hela budgetperioden. 


 


Arvoden ska inte skena iväg och framförallt inte överstiga normala eller vanliga löner i allt 


för stor utsträckning. Det är därmed rimligt att låsa arvodena annat belopp än 


riksdagsledamots arvode, då det (idag på 71.500 kr) kraftigt överstiger vad vanligt folk tjänar. 


En översyn och verklighetsanpassning av arvoden görs därför och innebär en låsning mot 


prisbasbelopp på 52.500 kr (2022) och därmed en besparing på 900 tkr per år under hela 


budgetperioden. 


 


Vidare gör LPo en decentralisering av den politiska organisationen till traditionella nämnder. 


Det löser den centralisering av makt som skett till ett fåtal partier och politiker. Detta urholkar 


demokratin och är något som vi ser allvarligt på. 


 


Skatten hålls oförändrad. Med återhållsam politik och ansvarsfullt användande av 


skattemedel, ser LPo, att skatten kan sänkas på sikt. 


 


Kostnaderna för VA väntas öka mycket vilket medför att den tänkta höjningen av VA-


taxan på 5 % inte räcker. Därför föreslår vi tillskjutning av skattemedel på 1,7 mkr under 


detta osäkra ekonomiska läge. 


 


Avsättningen till resultatutjämningsreserven, RUR, från 2022 används under 2023 med 


28,6 mkr och 2024 med 21,4 mkr. 


 


Sammantaget gör dessa prioriteringar att vi inte utnyttjar pensionsskulden 2023 och 


endast utnyttjar 1,2 mkr av pensionsskulden 2024. 
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Budgetskrivelse 2023 samt plan 2024–2025. 


 


Ett pågående krig i Europa, i Ukraina, gör ekonomin väldigt osäker. En stigande inflation 


med osäker utveckling gör att det är svårt att ha en expansiv budget. När det gäller plan 


2024-2025 är det ännu svårare att förutse var vi då hamnar. Sedan budgeten togs i juni har 


ekonomin i Sverige försämrats rejält inflationen har stigit med bland annat rejält ökade 


matpriser som följd. Äldreomsorgen och måltidservice tillförs därför ytterligare medel.   


 


En del av kommunens plusresultat (50 miljoner) för 2022 avsättes i en 


resultatutjämningsreserv, RUR, allt enligt kommunallagen. RUR användes under 2023 


samt 2024 för att undvika ett negativt resultat.  


 


Moderaterna väljer att satsa på de kommunala kärnverksamheterna, skolan och 


äldreomsorgen. En översyn av all övrig kommunal verksamhet bör ske med fokus på att 


den bedrivs rationellt och kostnadseffektivt. 


 


När det gäller äldreomsorgen i allmänhet, är fortbildning av personal, inklusive 


enhetschefer, oerhört viktig. Arbetstider och arbetsformer måste genomlysas noggrant. Vi 


tror att det går att öka dagens 35 timmar något men ändå ha scheman som gör arbetet 


attraktivt och minskar kostnaderna.  Moderaterna tillför äldreomsorgen 3 Mkr mera i ram. 


Vi vill att hemtjänsten konkurrensutsätts, så att de äldre får ett större utbud att välja av. 


 


Allt flera rehabiliteras i hemmet eller på det särskilda boendet, kommunens Hälso-och 


sjukvårdsenhet önskar tillsätta en 0,5 tjänst som medicinskt ansvarig för rehabilitering, 


MAR. Vi ser detta som en viktig kvalitetsfråga och tillför därför 400 000 till detta 


ändamål.  


 


Skolan utgör en oerhört viktig start i livet. Behörighet till gymnasiestudier och godkända 


gymnasiebetyg är oumbärliga som grund för vidarestudier eller ett direkt inträde i 


arbetslivet. Därför så satsar Moderaterna mera på både för- och grundskolan likväl som 


gymnasieskolan. Vi ser inte att de kan inom ram spara de beräknade stora underskotten. 


Moderaterna tillför en ramförstärkning av 3 miljoner till för-och grundskolan samt 5 


miljoner till gymnasieskolan. 


 


Med anledning av hög inflation och kraftigt ökade matpriser tillför vi 1 miljon ytterligare 


till måltidsservice för att kunna fortsatt ha en god kvalitet på maten. 
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Vi anser att maten både till skolan, äldreomsorgen, liksom för dem som köper matlådor, 


ska hålla god kvalitet både näringsmässigt likväl som den ska vara aptitlig. Vi vill därför 


att kommunen ser över om samarbetet med regionen ger den bästa kvaliteten eller om 


detta kan ske på ett annat sätt. Detta gäller endast maten till SÄBO samt hemtjänst i 


Sollefteå tätort, övrig mat tillreds i kommunens egna kök. 


 


Moderaterna anser inte att det är ett kommunalt huvuduppdrag att driva Hallstabacken 


och skulle vilja utreda om det kan finnas någon annan som kan driva verksamheten. I 


dagsläget behöver det köpas en in ny pistmaskin och så länge kommunen driver 


verksamheten så måste den fungera bra. Vi ger därför Fritid ett ökat driftbidrag på 200 


000 för att klara de ökade kapitalkostnaderna som en ny pistmaskin innebär. 


 


Företagen i kommunen ska få ett positivt bemötande med snabba handläggningstider av 


ärenden. Medborgarna ska kunna komma i kontakt med kommunen på ett enkelt och 


snabbt sätt, gärna digitalt, så långt det går. Att det arbetet fortgår ser Moderaterna som 


viktigt. 


 


Skatten hålls oförändrad 2023. Med en återhållsam politik, ser Moderaterna, att skatten 


bör kunna sänkas på sikt. Det finns inget som försvarar att Sollefteå har den högsta 


kommunalskatten i länet. 


 


När det gäller den rent politiska verksamheten, vill vi ha en återgång till traditionella 


nämnder. Antal och ansvar för dessa nämnder, måste naturligtvis belysas närmare. 


Dagens system, med utskott direkt under kommunstyrelsen, koncentrerar det politiska 


inflytandet till ett fåtal partier och politiker. Vi anser att detta urholkar demokratin. 


 


Moderaterna tror att elpriserna även under 2023 kommer ligga på en relativt hög nivå och 


därför väljer vi att lägga oss på förvaltningens prognos på +45 miljoner kronor. När det 


gäller 2024 så väljer vi att prognostisera en något lägre vinst 40 miljoner kronor. Det är 


svårt att så långt fram se hur elpriserna kommer utvecklas vi väljer därför att vara något 


försiktigare.  


 


Vidare tror vi på en något högre skattetillväxt 2024-2025 tack vare en högre inflyttning 


dvs en minskad befolkningsminskning. Detta främst beroende på Försvarsmaktens 


etablering, men även positiva effekter för näringslivet på grund av detta. Även de 


troligtvis kommande satsningarna i Hamre kan medföra en högre inflyttning. 


 


 


Sollefteå 7 november 2022 


 


 


  







 62 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


§ 189 Dnr KS 282/2022 


 


Entledigande av kommundirektör 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar entlediga kommundirektören från den 9 januari 2023.  


 


 


Ärendebeskrivning 


Enligt kommunstyrelsens reglemente § 5 ansvarar kommunstyrelsen för att anställa 


samt entlediga kommundirektör. 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 


 
 


 


 


 


 


 


 


Skickas till 


Karin Jacobsson, HR-chef  
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§ 190 Dnr KS 7/2022 


    


Delgivningar 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att delgivningarna läggs till handlingarna. 


 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delgivningar lämnats: 


 


DO-beslut i ärende gällande tillsyn avseende tillgänglighet inom utbildningsområdet (TIL 


2021/83) 


 


Härnösand översiktsplan 2040 – antagen 


 


Beslut för delgivning – Kulturplan 2023-2026  







 64 (64) 


 
    


Nämnd 


Kommunstyrelsen 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2022-11-08 


 


 


 


§ 191 Dnr KS 6/2022 


 


Delegeringsbeslut 
 
Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar  


 


- att delegeringsbesluten läggs till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Till kommunstyrelsens sammanträde har följande delegationsbeslut lämnats för 


redovisning: 


 


Delegeringsbeslut KS ordf.nr 10/2022 B011, Fullmakt för Daniel Ågren företräda 


kommunens skogsfastigheter i Skogsstyrelsens datasystem 


 


Delegeringsbeslut KS ordf.nr 14/2022 B011, Fullmakt Anna Törner, Tekniska rätt att 


företräda kommunen hos Lantmäteriet ärende Y223 


 


Delegeringsbeslut KS ordf.nr 15/2022 B001, Åtgärdsföreläggande Junsele-Krånge 1:38 


 


Delegeringsbeslut KS ordf.nr 16/2022 Föreläggande om åtgärd, fastigheten Buntmakaren 


11 


 


Delegeringsbeslut KS ordf.nr 17/2022, Föreläggande om åtgärd fastigheten Merkurius 22 


 
 





